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فارس سرزمین فرصت های 
بزرگ 

آینــده فــارس درحمایت های بــزرگ از صنایــع کوچک و 
گردشگری تعریف می شود لذا این مهم در صورت حمایت های 
بزرگ می تواند اقتصاد این اســتان را رونق دوچندان بدهد و 
فارس را بی نیاز از رفتن به صنایع بزرگ و آب بر نماید. سال 
۱۳۸۴ را می توان نقطه آغــاز برنامه های مؤثر در حمایت از 
صاحبان کسب وکار های خرد دانست؛ یعنی زمانی که مجلس 
شورای اسلامی  پیرو تأکید رهبر معظم انقلاب، اولین مصوبات 
رسمی خود را در راستای سیاست گذاری متمرکز در حمایت 
از صنایع کوچک به سرانجام رساند. سازمان نواحی صنعتی، 
نخســتین نهاد اثرگذار در حوزه صنایع کوچک است که در 
سال ۱۳۴۳ تأسیس شد و پس از بازنگری اساسنامه این نهاد 
اقتصادی در سال ۱۳۴۷، ســازمان صنایع کوچک و نواحی 
صنعتی ایران از دل آن شــکل گرفت. این مقدمه نخســتین 
تلاش برای سامان دهی و حمایت از صنایع کوچک است؛ اما 
در اصل، ســال ۱۳۸۴ را می توان نقطه آغاز برنامه های مؤثر 
در حمایت از صاحبان کســب وکار های خرد دانست در عصر 
توسعه نقش آفرینی صنایع، ۲5 درصد از اشتغال کل جهان و 
۳۳ درصد از مجموع سرمایه گذاری های اقتصادی، در صنایع 
کوچک است. طبق تعریف جهانی، مفهوم بنگاه های زودبازده 
یا همان کوچک به کســب وکار هایی اطلاق می شــود که در 
حوزه های بازرگانی، کشاورزی یا خدماتی برای کمتر از ۱۰5 

نفر اشتغال زایی می کنند.
در کشــور ما، ایــن تعریف به پنجاه نفر نیــروی کار کاهش 
پیدا کرده تا شــمول فراگیری در حمایت از این کسب وکار ها 
حاصل شود. بنا بر آمار های رسمی، امروزه بیش از ۴۱ درصد 
از فرصت های شغلی کشور به همین واحد ها مربوط می شود 
و بر همین اســاس، در سال های اخیر سیاست های ویژه ای در 
دســتورکار قرار گرفته است تا سرمایه گذاران خرد در صنایع 
کوچک بتوانند از تسهیلات ویژه کارآفرینی، ضمانت نامه های 
بانکی و معافیت های مالیاتی برخوردار شــوند. البته ذکر این 
نکته ضروری اســت که برخلاف اطــلاق اصطلاح کوچک به 
ایــن واحدها، حمایت از صنایع خرد باید بزرگ و شایســته 
باشد؛ زیرا سرمایه اولیه این کسب وکار ها در بخش خصوصی 
افزایش یافته است که نشان از اهمیت این واحد ها دارد. مزیت 
ذاتی صنایع کوچک این است که به دلیل به کارگیری سرمایه 
اولیه اندک، فشار مالی سنگینی به دولت وارد نمی کنند؛ اما 
ظرفیت اشتغال زایی بسیار بالایی دارند و بنابراین باید از این 

فرصت کم نظیر استقبال کرد.

ایرنا -رئیس مرکز صدور گواهینامه پلیس راهور فراجا، از آغاز صدور 
گواهینامه های ۲ زبانه )فارســی و لاتین( برای نخستین بار در کشور 
خبر داد. احمد کرمی اسد با اشــاره به آغاز این طرح از سه ماه پیش، 
افــزود: این تحول بــزرگ در روند صدور گواهینامــه، امکان رانندگی 
شــهروندان در کشــورهای خارجی بدون نیاز به ترجمه گواهینامه را 
فراهم آورده است. وی ادامه داد: مطابق با معاهدات بین المللی، داشتن 
گواهینامه صادره از ســوی کانون ایران گــردی و جهانگردی همچنان 

الزامی است.
 کرمی اســد با اشــاره به سابقه اســتفاده از گواهینامه های بین المللی 
در ایران گفت: از ســال ۱۳5۴ و با عضویت ایران در کنوانســیون ژنو، 
شــهروندانی که قصد ســفر به خارج از کشور داشــتند، باید علاوه بر 
گواهینامــه ملی خود، یک گواهینامه بین المللی نیز دریافت می کردند 
و گواهینامــه ملی خود را برای اســتفاده در خارج از کشــور ترجمه 

می کردنــد که ایــن روند برای بســیاری از افراد پرهزینــه و زمان بر 
بود. وی با اشــاره بــه اهمیت طرح جدید صــدور گواهینامه دو زبانه 
افــزود: با اجــرای این طرح، افــرادی که برای مســافرت به خارج از 
 کشــور می روند، دیگر نیازی به دریافت گواهینامــه جدید یا ترجمه 

گواهینامه خود ندارند.
گواهینامه 2 زبانه به صورت رسمی در بیش از ۷۴ کشور جهان معتبر 

است
وی افــزود: این گواهینامــه ۲ زبانه به صورت رســمی در بیش از ۷۴ 
کشــور جهان معتبر است و توافقات متقابل با ســایر کشورها نیز در 
حال انجام اســت. این اقدام می تواند به تســهیل امور شــهروندان در 
خارج از کشور کمک شایانی کند. کرمی اسد همچنین در مورد فرآیند 
دریافت این گواهینامه ها توضیح داد: تمامی افرادی که گواهینامه آنها 
رو به اتمام اســت، می توانند با مراجعه به دفاتر پلیس +۱۰ نسبت به 

تمدید گواهینامه و دریافت نســخه ۲ زبانه آن اقدام کنندو همچنین 
افرادی که هنوز مدت زمان اعتبار گواهینامه شــان به پایان نرســیده 
امــا تمایل به دریافت گواهینامه دو زبانه دارند، می توانند درخواســت 
خود را ارائه کنند و از این خدمت بهره مند شــوند. رئیس مرکز صدور 
گواهینامه پلیــس راهور فراجا در ادامه تأکید کرد: این طرح شــامل 
تمامی گواهینامه های پایه یک، پایه دوم، پایه ســوم و گواهینامه های 

ویژه می شود.
گواهینامه های ویژه موتورسیکلت شامل صدور 2 زبانه نمی شوند

وی تصریــح کرد: اما متقاضیــان گواهینامه های ویژه موتورســیکلت 
همچنان باید از نسخه های قدیمی استفاده کنند، زیرا این گواهینامه ها 
فعلًا شــامل صدور ۲ زبانه نمی شــوند. رئیس مرکز صدور گواهینامه 
پلیس راهور فراجا از شــهروندان خواست تا با مراجعه به مراکز پلیس 

+۱۰ در سراسر کشور، از خدمات جدید بهره مند شوند. 

صدور گواهینامه های ۲ زبانه برای نخستین بار در کشور

مهر- دکتر حســین ســیمایی صراف در مراســم نمادین آغاز سال 
تحصیلی دانشــگاه ها که در دانشــگاه تهران برگزار شد، با بیان اینکه 
گمشده امروز وفاق است، گفت: رئیس جمهور بارها با یک بیان ساده و 
همه فهم گفته است که دعواها پدر مردم را در آورده است. بنابراین ما 

نیاز داریم در مورد مشکلات کشور وفاق داشته باشیم.
وی با اشــاره به دو وفاق ضروری افزود: با این وجود هنوز بر سر اهم و 
مهم و اولویت ها اینکه کدام مشــکل مهم تر است، توافق نداریم. وفاق 

دوم این است که هنوز بر سر راه حل های مشکلات نیز توافق نداریم.
علم تنها راه برون رفت از مشکلات است

وزیر علوم با بیان اینکه »برای این مشــکلات علم و عقل نقاد بهترین 
معیار اســت« ادامه داد: چندین دهه بــزرگان علم و فرهنگ ما برای 
حجیت عقل و اثبات مرجعیت عقل کوشــیدند تــا به اخباریان فائق 
بیاینــد ولی هنوز ما بر ســر حجیت علم چالش داریــم و هنوز باور 
نداریم که علم تنها راه برای برون رفت از مشکلات است و به داده های 

علمی کم توجهی می کنیم.
وی تأکید کرد: من معتقد نیستم که علم بی خطا و معصوم است. علم 
وحی نیســت؛ ولی مگر چاره دیگری داریم؟ علم به تنهایی ســعادت 

نمی آورد و علم با بینش اخلاقی بشر را نجات می دهد.
ســیمایی صراف خاطر نشــان کرد: اگر علم در دســت بی اخلاق ها و 
قدرتمندان فاســد قرار گیرد، نابودی انسان را به دنبال خواهد داشت. 
همان طور که امروز مشاهده کردیم از علم و فناوری برای نابودی یک 

نسل استفاده می کنند.

وی ادامه داد: بشــر فکر می کرد با منشور ملل متحد و ایجاد سازمان 
ملل صلح را به ارمغان خواهد آورد. این فکر اشتباهی نبود ولی دیدیم 
که بشر امروز یک بار دیگر از صلح و امنیت دور شد. وقتی کشورها در 
برابر جنایت های رژیم صهیونیســتی سکوت می کند و اسم آن را دفاع 

می گذارند، باید منتظر آینده خطرناکی برای خود باشند.
کل بودجه آموزش عالی کم تر از سه درصد از بودجه کشور است

وی ادامــه داد: امکانات رزمنــدگان ما با ارتش صدام قابل مقایســه 
نبود ولی با رشــادت و ایمــان تحت حمایت های امام دشــمن را به 
زانو درآوردند و امروز یک وجب از خاک ایران از دســت نرفته اســت. 
امروز نیــز دانشــگاهیان از حمایت های مادی و منابــع مالی زیادی 

برخوردار نیســتند ولی چراغ آزمایشگاه و کتابخانه روشن است. وقتی 
به پارک های علم و فناوری می رویم، امیدوار می شــویم ولی افسوس 
می خوریم که با این همه ظرفیت، کاش داشــته های مالی بیشــتری 

داشتیم که این چراغ فروزنده تر بماند.
ســیمایی صراف با اشــاره به فصــل بودجه گفت: مــن از کمبودها 
آگاهم ولی باید توجه داشــته باشیم که هزینه کرد در علم و دانشگاه 
سرمایه گذاری است، نه هزینه. نمی خواهم از کمبودها و نبودها شکوه 
کنم، من از رئیس جمهور یاد گرفتم که نباید مردم را ناامید کرد؛ ولی 

به برخی کمبودها اشاره می کنم.
انتخابات امید تازه ای در دانشگاه دمیده است 

وزیر علوم با اشــاره به بودجه آموزش عالی گفت: تمام بودجه آموزش 
عالی کم تر از ســه درصد از بودجه کشــور است. تمام بودجه آموزش 
عالی شامل بودجه های ستاد و دانشگاه ها کم تر از بودجه یک دانشگاه 

برتر در دنیا است.
وی ادامه  داد: ســهم این بخش از تولید ناخالص ملی بسیار کم است. 
اگر با ارز خارجی بسنجیم، ما 5۰ درصد بودجه سال ۹۰ را در اختیار 

داریم ولی با این حال دانشگاهیان امیدوارند.
وزیر علوم با اشــاره به این که انتخابات امید تازه ای در دانشگاه دمیده 
است ، خطاب به رئیس جمهور گفت: اولین افرادی که پشت شما آمدند 
دانشگاهیان بودند. دانشگاهیان در قبال جامعه مسئولند. دانشگاهیان 
به مشکلات جامعه، صنعت و بحران های کشور واقفند و می کوشند از 

غافله نوآوری عقب نمانند.

وزیر علوم:

کل بودجه آموزش عالی کم تر از بودجه یک دانشگاه برتر در دنیا است
خبر خوش برای فارغ التحصیلان 
دانشگاه فرهنگیان که در گزینش 

استخدامی رد شدند
ایسنا- نایب رئیس آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی از حل مشکل فارغ التحصیلان دانشگاه فرهنگیان 

که در گزینش استخدامی رد شده بودند، خبر داد.
فرشــاد ابراهیم پور در اظهار کرد: وزرات آموزش و پرورش 
قبل از آغاز ســال تحصیلی ارتباط استخدامی حدود هزار 
نفــر از فارغ التحصیلان دانشــگاه فرهنگیان که گزینش 
دربــاره آن ها نظر قطعی نداده بود، را به دلیل نداشــتن 

گزینش قطع کرد.
وی افزود: بــا پیگیری های صورت گرفتــه و ورود آقای 
کاظمی  وزیر آموزش و پرورش، ابلاغیه ای صادر و بنا شــد 
مجدداً ارتباط استخدامی  این افراد به صورت آزمایشی و 

تا اعلام نظر قطعی گزینش برقرار شود.
نایــب رئیس آمــوزش و تحقیقات مجلــس گفت که با 
ایــن اقدام، مشــکل بخشــی عظیمی از ایــن افراد حل 
 شــده و وزارت آموزش و پرورش می تواند از خدمات آنها 

بهره مند شود. 

»عراقچی« به عراق سفر می کند
ایسنا- ســخنگوی وزارت خارجه ایران از سفر عراقچی 

به عراق خبر داد.
اســماعیل بقائــی، ســخنگوی وزارت امــور خارجــه 
جمهوری اســلامی  ایران از سفر »سید عباس عراقچی« 
وزیر امــور خارجه جمهوری اســلامی  ایــران به عراق 
خبــر داد. بقائــی گفــت وزیر امــور خارجه ایــران در 
ادامــه رایزنی هــای دیپلماتیک با کشــورهای منطقه، 
 امروز یکشــنبه ۲۲ مهــر در رأس هیئتی عــازم بغداد 

خواهد شد. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی ایران افزود: دکتر عراقچی 
در این ســفر با وزیر امور خارجه و دیگر مقام های ارشد 
عــراق دیدار و در مــورد روابط دوجانبــه و نیز آخرین 
تحولات منطقه رایزنــی خواهد کرد. علاوه بر این، وبگاه 
»العربی الجدید« خبر داده عراقچی قرار اســت به زودی 

به مصر سفر کند.
عراقچی ســفر منطقه ای خود را از لبنان و سوریه آغاز و 

هفته گذشته به عربستان و قطر سفر کرد.

رؤسای کل دادگستری استان های 
فارس و قم منصوب شدند

ایرنا- بــا حکم رئیس دســتگاه قضا، حجت الاســلام 
والمسلمین رئیس کل دادگستری استان فارس و رئیس 

کل دادگستری استان قم منصوب شدند.
با حکم حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای، 
حجت الاســلام والمسلمین سید کاظم موسوی به عنوان 

رئیس کل دادگستری استان قم منصوب شد.
همچنین حجت الاسلام والمسلمین سید صدرا... رجایی 
نســب نیز با حکم رئیس قوه قضاییه به عنوان رئیس کل 

دادگستری استان فارس منصوب شد.
حجت الاســلام والمســلمین علی مظفــری رئیس کل 
دادگســتری استان قم به عنوان عضو معاون دیوان عالی 

کشور منصوب شد.

سخنگوی دولت:
 سفر »قالیباف« نشانه حمایت قاطع 

ایران از مقاومت است

فارس- سخنگوی دولت با اشاره به سفر رئیس مجلس 
به لبنان گفت: این ســفر نشــان از این دارد که دولت و 
حاکمیت ایران به صورت تمام قد پشتیبان محور مقاومت 
اســت. فاطمه مهاجرانی با اشــاره به ســفر محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســلامی  به بیروت که 
امروز انجام شــد، گفت: طبیعتاً حضور یک مقام بلندپایه 
بعد از وزیر امور خارجه ایران در بیروت، نشان از این دارد 
که دولت و حاکمیت ایران به صورت تمام  قد پشــتیبان 
محور مقاومت اســت. وی افزود: این اقدام سفر قالیباف 
به بیروت، از ســوی یک ســردار جنگ که در طول ایام 
هشت ســال دفاع مقدس هم نشــان داده بود که رفتار 
شهادت طلبانه دارد، باز هم بر این موضوع صحه گذاشت.
ســخنگوی دولت در پایان خاطرنشــان کــرد: امیدوار 
هســتیم با اقدامات شــجاعانه ای که صــورت می گیرد، 
 رژیم صهیونیســتی بداند که پیوند مــا با محور مقاومت 

جدی است.

تفاهم نامه ۲۵ ساله ایران و چین بستر 
مناسب توسعه است

تســنیم- هیئتی از انجمن دوســتی ایران و چین به 
ریاســت علاءالدین بروجردی، رئیس این انجمن، بنا به 
دعوت رسمی  یانگ ونمینگ، رئیس انجمن دوستی چین 
با سایر کشــورها، تهران را به مقصد پکن ترک کرد. این 
هیئت در یک ســفر ســه روزه به چین، ضمن حضور در 
پانزدهمین نشست مشترک انجمن های دوستی ایران و 
چین، در هفتادمین سالگرد تاسیس انجمن دوستی چین 

با سایر کشورها نیز شرکت خواهند کرد.
بروجردی در این اجلاس ضمن تبریک هفتاد و پنجمین 
ســالگرد تأســیس جمهوری خلق چیــن و هفتادمین 
ســالگرد انجمن دوســتی، بر اهمیت روابط استراتژیک 
ایران و چین تأکید کرد. وی به نقش راهبردی تفاهم نامه 
۲5 ســاله میان دو کشــور اشــاره کرده و افزود: »این 
تفاهم نامه بستر مناســبی برای توسعه علمی، فرهنگی، 
اقتصــادی و اجتماعی فراهم کرده اســت و ما به عنوان 
نمایندگان مردم دو کشــور، نقشی کلیدی در اجرای این 
تفاهم نامه ایفا می کنیم.« بروجردی همچنین به ســابقه 
طولانی روابط میان ایران و چین، که به دوران راه ابریشم 
بازمی گردد، اشــاره کرد و اظهار داشت: »ما وظیفه داریم 
این میراث گران بها را در دنیای مدرن با روش های نوین 

ادامه دهیم.«
وی از پیشرفت های چشــمگیر چین تحت رهبری شی 
جین پینــگ در حوزه های اقتصــادی قدردانی کرده و 
ســرمایه گذاری چین در زیرســاخت های ایران را عاملی 

برای ارتقای همکاری ها دانست.

باشــگاه خبرنگاران- ثبت نام متقاضیان آزمون کارشناســی ارشد 
ناپیوسته سال ۱۴۰۳ دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی آغاز شد.

 ثبت نــام در آزمون کارشناســی ارشــد ناپیوســته ســال ۱۴۰۴ در 
تمامی دانشــگاه ها و مؤسســات آموزش عالی و همچنین دانشگاه آزاد 
اســلامی و ســی امین دوره المپیاد علمی- دانشــجویی کشور از امروز 
یکشــنبه به تاریخ ۲۲ مهرماه از طریق درگاه اطلاع رسانی سازمان ملی 
ســنجش به نشــانی www.sanjesh.org آغاز و در روز شنبه به تاریخ 
۲۸ ایــن ماه پایان می پذیرد؛ لذا متقاضیــان می توانند در مهلت مقرر 
برای شرکت در آزمون مذکور ثبت نام نمایند. دفترچه راهنمای ثبت نام 

در این آزمون هم زمان با شــروع ثبت نام از طریق درگاه اطلاع رســانی 
این ســازمان در دســترس خواهد بود. زمان برگزاری آزمون روز های 
پنجشــنبه و جمعه ۲ و ۱۴۰۳/۱۲/۳ )دوم و ســوم اسفند ماه ۱۴۰۳( 

است. 
داوطلبانی که در آزمون کارشناســی ارشــد ناپیوســته سال ۱۴۰۳ 
پذیرفته شــده اند لازم اســت توجه داشــته باشــند، پذیرفته شدگان 
دوره های روزانه )آموزش رایگان( آزمون کارشناســی ارشــد ناپیوسته 
سال ۱۴۰۳، چه در دانشگاه یا موسسه قبولی ثبت نام کرده و چه ثبت 
نام نکرده باشند، اجازه شرکت مجدد در آزمون سال ۱۴۰۴ را ندارند.

این داوطلبان برای شــرکت مجدد در آزمون سال ۱۴۰5 و بعد از آن، 
باید تا پایان زمان ثبت نام آزمون، از دانشگاه یا موسسه قبولی انصراف 
قطعی دهند. همچنین تمام پذیرفته شدگان دوره های روزانه در سال 
۱۴۰۲ و قبل از آن که در حال تحصیل هســتند، برای شرکت مجدد 
در آزمون سال ۱۴۰۴، باید تا پایان زمان ثبت نام آزمون سال ۱۴۰۴، 

از دانشگاه یا موسسه قبولی انصراف قطعی دهند.
این دســته از متقاضیان پس از اعلام نتایج نهایی در صورت قبولی در 
رشته جدید، باید فرم انصراف قطعی از رشته قبلی را به دانشگاه محل 

قبولی ارائه دهند.

آغاز ثبت نام متقاضیان آزمون ارشد ۱۴۰۴

تی
حیا

ره 
اه

 ط
س:

عک

شهردار منطقه5 تاکید کرد:

آرامش و نشاط 
ارمغان مهربانـو 

در »لبخنــد صدهزار میلیارد تومانی« شــهر شــیراز، 
ســهم پروژه های عمرانی منطقه 5 شهرداری شیراز با 
اعتبار ۱۰۲۸میلیارد ریال شــامل بهره برداری بوستان 
ورزش و تفریحات سالم ابوذر غفاری )بوستان شهدای 
گمنام( و باغ بانوان مهربانوی کوشــک میدان با اعتبار 

5۸۰ میلیارد ریالی بود که روزپنج شــنبه گذشــته به 
بهره برداری رســید. جنس افتتاح پروژه های شهرداری 
منطقه حاکی از آن اســت که ارتقاء نشــاط و سلامت 

شهروندان مخصوصاً بانوان و جوانان جزء رویکردهای
صفحه۳برنامه ریزی و اجرای پروژه ها در سطح...

آغاز کوچ پاییزه 
عشایر از ۱۵آبان ماه 

صفحه۳در فارس

نکوداشت استاد احد ده بزرگی با عنوان »شب بابا احد« وآئین رونمایی از کتاب »آیات سبز« توسط معاونت فرهنگی شهرداری برگزار شد ؛

پاسداشت فرهنگی از مجاهدت شاعرانه
صفحه8
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هیچگونه دخالتی در انتخاب استانداران نخواهد شد
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رئیس جمهور در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها:

حرفدرسترابدوننگاهجناحیمیپذیریم
ایرنا- رئیس جمهور با تأکید بر این که رســالت 
دانشگاه، قرار دادن کشور عزیزمان در قله علم، 
هنر و فناوری اســت، گفت: هر گروه و جناحی 
اگر بتواند حرف درســت را بیاورد، ما موظف به 

پذیرش آن هستیم.
مسعود پزشکیان در مراسم آغاز سال تحصیلی 
دانشــگاه ها در جمع دانشجویان دانشگاه تهران 
افــزود: اگر امیدی بــه آینده کشــور داریم به 
دانشگاه و دانشگاهیان اســت، البته صنعتگران 
و تولیدکننــدگان هــم بال بزرگی بــرای این 
کار هســتند، انتظار ما از دانشــگاه این اســت 
 کــه کشــور مــا را در قلــه علــم و تکنولوژی 

قراردهد.
اگرتوان،علمیامهارتیدارم،برایمردمو

جامعهایاستکهدرآنزندگیمیکنم
رئیس جمهــور اظهار داشــت: آنچه کــه ما به 
دنبال آن هســتیم و از دانشــجویان و اســاتید 
انتظار داریم، حل مشــکلات و گره هایی اســت 
که در جامعه داریم؛ کســی کــه ذهن خلاقی 
دارد، توانمنــد اســت و انگیــزه دارد و دلــش 
می خواهد ایران را به عزت برســاند، چشم انداز 
مــورد تأکید رهبری مبنی اول شــدن ایران در 
 منطقه را می تواند با تلاش و کوشش امکان پذیر

کند.
پزشــکیان افــزود: به عنوان یــک ایرانی وقتی 
پیشرفت کشــورهای خارجی را می بینم، برای 
من افــت دارد و نمی توانم تحمل کنم که ما در 

این سطح باشیم و آنها در آن سطح.
ایــن بیــت شــعر  ادامــه   رئیس جمهــور در 

را قرائت کرد: 
مرد را دردی اگر باشد خوش است
 درد بی دردی علاجش آتش است

 من اگر توان، علم یا مهارتی دارم، برای مردم و 
جامعه ای است که در آن زندگی می کنم. 

وی تصریــح کرد: باید تــلاش کنیم مردم ما به 
جایی برســند که از کســی کمتر نباشیم؛ ما از 
کســی کمتر نیســتیم. اینکــه می گوییم وفاق 
داشــته باشــیم و دعوا نکنیم، مبنــای فکری 
 و بــاور مــن از کتاب و قرآن اســت کــه با آن 

رشدکردیم.
وی گفت: جهنم جای کســانی است که حرف 

درســت را نمی پذیرند. هر گــروه و جناحی اگر 
بتوانــد حرف درســت را بیاورد، مــا موظف به 
پذیرش آن هســتیم. دنیا مسیرهایی را رفته و 
راهی را برای حل مشــکلات پیدا کرده است؛ ما 

نیز باید درست ترین مسیر را پیدا کنیم.
حرفدرسترابدوننگاهبهچپوراست،

مذهبیوغیرمذهبیمیپذیریم
رئیس جمهور تأکیــد کرد: همانطــور که وزیر 
بهداشــت و درمان در ارتباط بــا کلمه طیبه و 
خبیثه فرمودند، کلمه طیبه ریشــه دار اســت، 
اما در کلمه خبیثه قــراری وجود ندارد و با هر 
بــادی می افتد، ما باید حرف محکم بزنیم حرف 
محکم براســاس مستندات عل می است، اینگونه 
 نیســت که امروز یک حرف بزنیــم دو ماه بعد 

تغییرش دهیم. 
وی تصریح کرد: حرف درســت، حرفی است که 
از مبانی عل می درمی آید، اگر ما براساس شواهد 
صحبت کنیم چرا باید دعوا کنیم، چپ، راست، 
مذهبــی و غیرمذهبی، هر کس حرف درســت 

بیاورد ما می پذیریم.
آموزشهایتئوریدرکلاسهایدرسرابه

سطحجامعهبیاورید
رئیس جمهور گفت: یکــی از عزیزان گفتند که 
 دانشگاه منابع کم دارد؛ در خارج منابع دانشگاه ها 

را دولت  می دهد یا دانشگاه خودش درآمد دارد، 
هر دو؛ ولی بیشــتر خودش درآمد دارد، ما اگر 
بخواهیم مشکلاتمان را حل کنیم، باید استادان 
دانشــگاه به ما کمک کنند تا مشکلات جامعه 
حل شــود؛ قرارداد ببندند و کاری کنند که گره 

باز شود.
وی افزود: هر استاد دانشگاهی  می تواند گره ای 
را بــاز کند؛ اعم از اقتصاد، کشــاورزی، صنعت، 
فرهنگ، جامعه شناسی و می تواند مشکل ما را 
در این سیســتم اداری حل کند، بــا او قرارداد 

ببنیدم تا مشکل ما را حل کند.
پزشــکیان ادامــه داد: در شهرســتان ها مگــر 
دانشــگاه نداریــم؟ من در دانشــگاه بــودم به 
دانشکده کشاورزی گفتم این وضعیت کشاورزی 
برازنده جامعه ما نیســت؛ شــما تئوری بلدید 
ولی در جامعــه کار دیگری  می کننــد؛ بیایید 
مــا زمین و مزرعه و آب بدهیم؛ دانشــجو را به 
مزرعــه ببریم تا تئــوری را در عمل پیاده کند 
 همان کاری که الان دانشــگاه های نسل سوم و 

چهارم  می کنند.
وی افــزود: پــول هم اگــر در می آوریــد، برای 
خودتــان؛ آخــر در کلاس درس چگونه درخت 
بکارند؟ چگونه خــودرو را تعمیر کنند؟ چگونه 
بــرق را وصــل کننــد؟ آیــا در کلاس درس 
امــکان اجــرای ایــن تئوری ها هســت؟ برای 

حضــور در دوره ای به آمریــکا رفته بودم؛ اکثر 
دانشــجویان و اســاتید پروژه برداشــته بودند 
 و آن را ارائــه  می دادنــد نــه اینکــه در کلاس 

درسدهند.
وی خطاب به دانشــجویان گفت: شما  می توانید 
مشکل اقتصاد و صنعت و کشاورزی و سیاسی و 
فرهنگی را حل کنید، اینکه بگویید برای کشور 
 برنامــه داریم، فعلًا کنار بگذارید؛ یک منطقه ای 
را بردارید ما با شــما قرارداد  می بندیم و بروید 
مشــکلاتش را حــل کنیــد؛ پول هم به شــما 
 می دهیم؛ بــه جای اینکه در کلاس بنشــینید  

براساس جامعه، آموزش دریافت کنید.
مــا می خواهیم مملکت مان به جایی برســد که 
 رهبــر معظم انقلاب در چشــم انداز مشــخص

کردند.
وی تأکیــد کرد: مــا می خواهیــم مملکت مان 
به جایی برســد کــه رهبر معظــم انقلاب در 
چشــم انداز مشخص کردند، متأســفانه به اسم 
رهبری کارهایی می کنند که ضد آن سیاست ها 
و چشم انداز است و همه را به اسم رهبری تمام 
می کنند، رهبری عزت و ســربلندی مملکت را 

می خواهند. 
رئیس جمهــور افــزود: نخبــگان و اســاتید ما 
ســرمایه های گرانمایــه این کشــورند، ما قدر 
 شــما را خواهیــم دانســت و به شــما احترام

می گذاریم. 
وی خطاب به دانشــجویان ادامه داد: شــما به 
ما کمــک کنید مملکت را بســازیم، با شــما 
 می توانیم تمام مشــکلات موجــود در مملکت 

را حل کنیم.
درمدیریتبهدنبالاساتیدیهستیمکهبهما

روشمدیریتدرسیستمرابگویند
وی خطاب به دانشــجویان گفت: به جای اینکه 
تئــوری بخوانید، در عمل هم روش را در جامعه 
گسترش دهید و اصلاح کنید و هم درآمد کسب 
کنید، دانشــجو هم یاد می گیرد و مهارت پیدا 
می کند، ما اکنون در ارتباط با مدیریت به دنبال 
اســاتیدی هســتیم که به ما روش مدیریت در 

سیستم را بگویند.
رئیس جمهور ادامه داد: من زمانی که وزیر بودم 
اساتید مدیریت دانشگاه تهران، دانشگاه شریف 

و دانشگاه خودمان )دانشگاه علوم پزشکی ایران( 
را فراخواندم و به آنها گفتم من بیمارســتان را 
با شــما قرارداد می بندم، به اســاتید گفتم شما 
عملکرد نیروی انســانی، برنامه نویسی و کارایی 
و کیفیــت را اجرا کنید به دانشــجویان هم یاد 
بدهید، فوق العاده مدیریت هم به شــما می دهم 

آنها هم پذیرفتند. 
وی افزود: ســه ماه گذشــت اما اساتید نیامدند 
آنهــا را صــدا کــردم و پرســیدم چه شــد، 
گفتند مــا فقــط می توانیــم کلاس بگذاریم، 
مدیریــت می خوانند دکتر می شــوند، اما وقتی 
 می خواهنــد با نیروی انســانی برخــورد کنند، 

دعوایشان می شود.
 مدیریت یعنــی چگونه رفتار کــردن با نیروی 
انســانی، مدیریت یعنی کار تیمی  یاد گرفتن و 

توانستن اجرای ارتباطات و ساختارها.
هوایکســانیکهدراینمملکتماندندو

تلاشمیکنندراداریم
رئیس جمهور افزود: ما دلمان می خواهد بهترین 
کلاس و بهترین روش آموزشی و ارزیابی را داشته 
باشیم؛ این کار را خواهیم کرد و شما می توانید 
در این کار به ما کمک کنید، اگر بتوانیم عدالت، 
روابط بین بخشی، مشارکت و تکنولوژی مناسب 
را بــه هم وصل کنیم، می توانیم هرکاری دلمان 
 خواســت در این مملکــت انجــام دهیم و آن 
را حــل کنیم.وی افزود: دارند »من ها« را حذف 
می کنند در صورتی که هرکدام از این »من ها« 
می تواند در کشور انقلابی به پا کند، در قدم اول 
باید هوای کســانی را داشــته باشیم که در این 

مملکت تلاش می کنند و زحمت می کشند. 
باید هوای اینها را داشته باشیم؛ این افراد نباید 

مشکل داشته باشند. 
وی ادامــه داد: در همــه ادارات و دســتگاه ها 
پیگیــری خواهیم کــرد تا هوای کســانی که 
در ایــن مملکــت ماندنــد و می خواهند کاری 
کنند را داشته باشــیم. اگر هوای آنها را داشته 
باشــیم، دیگران هم می بینند که ما هوای علم 
و دانــش و فرهیختگی را داریــم و هرکاری از 
 دســتمان بربیاید برای اصلاح، رشد و تعالی آنها 

خواهیم کرد.

رئیس مجلس شورای اسلا می: 
مثلهمیشهکناردولتومردملبنانهستیم

فارس- رئیس مجلس شــورای اسلا می گفت: کنار مقاومت هستیم و 
در همه شرایط سخت مثل گذشته در کنار آنها هستیم.

 محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســلا می در بدو ورود به 
بیروت گفت: عازم ســفر به ژنو هستم اما تصمیم گرفتم اول به بیروت 
بیایم تا پیام مردم ایران و مسئولان و رهبری و ریاست جمهوری ایران 
را به مردم لبنان برسانم و اعلام کنم ما مثل همیشه کنار ملت و دولت 
لبنان و جریان مقاومت هســتیم و در شــرایط سخت مثل گذشته در 

خدمت آنان هستیم. 
رئیس مجلس شــورای اسلا می بیان کرد: در ادامه این سفر، بنده برای 
شرکت در نشست IPU به ژنو سفر خواهم کرد و پیام مظلومیت مردم 
غزه و لبنان را به آنجا خواهم برد تا آنها را نسبت به وظایف خودمان و 
خودشــان در عرصه بین المللی برای حمایت از مردم مظلوم آگاه سازم 

تا حا می  مظلومیت ملت لبنان و فلسطین باشیم.
 محمدباقر قالیباف در ادامه ســفر به بیروت و بعد از دیدار با نبیه بری 
رئیس مجلس لبنان با اشاره به دیدارش با میقاتی، نخست وزیر موقت 
لبنــان گفت: در ملاقات با آقای میقاتی گفتــم که ملت و مردم ایران 
برای کمک به مردم آواره و جنگ زده لبنان و مجروحان آماده هستند 
تــا زیر نظر دولت لبنان امکاناتی را برســانند بنابراین اگر دولت لبنان 
کریدور هوایی را برای بیروت فراهم کند، این کمک ها را در اسرع وقت 

به مردم می رسانیم.
قالیبــاف بــا بیــان اینکه جمهــوری اســلامی ایــران از تصمیمات 
دولــت و ملت لبنــان در این زمــان حمایــت خواهد کــرد، افزود: 
 از خبرنــگاران و رســانه ها تقدیــر و تشــکر می کنــم، همچنین به 
همه ملت عزیز لبنان به ویژه برای شــهادت شــهید نصرا... و عزیزان 

مقاومت تسلیت می گویم. 

روابط عمو می سپاه:
پیکرسردارنیلفروشانکشفشد

مهر- روابط عمو می سپاه 
انقــلاب  پاســداران 
پیکر  کشــف  اسلا می از 
عباس  ســردار  شــهید 
حمله  در  که  نیلفروشان 
تروریستی صهیونیست ها 
بیــروت  ضاحیــه   بــه 
به شــهادت رسیده بود، 

خبر داد.
 در اطلاعیه روابط عمو می ســپاه پاســداران انقلاب اسلا می آمده است: 
»با سپاس و شکرگزاری به درگاه پروردگار یکتا و بی همتا، به استحضار 

ملت شریف و قهرمان ایران می رساند:
با همت و تلاش های شــبانه روزی گروه جست وجوی پیکرهای مطهر 
شــهدای جنایت ۶ مهرماه رژیم ســفاک و خون آشام صهیونیستی در 
ضاحیه بیروت، پیکر پاســدار شــهید عباس نیلفروشان، مستشار عالی 
نظا می جمهوری اســلا می ایران که همراه با سید مقاومت، آیت ا... سید 
حســن نصرا...، دبیر کل سرافراز حزب ا... لبنان به شهادت رسیده بود، 

کشف شده است.
با عرض تبریک و تســلیت مجدد شهادت این ســردار پرافتخار جبهه 
مقاومــت به خانــواده معظم و همرزمان رشــید دلاور ایشــان، زمان 
انتقال پیکر شهید نیلفروشــان به میهن اسلا می و برنامه های تشییع و 

خاکسپاری متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد.«

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلا می خبر داد:
طرحمجلسبرایحلوفصل

مسائلبانکهایناسالم
تسنیم- میثــم ظهوریان، عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلا می از تدوین طرحی بــرای نظارت هر چه بیشــتر بر عملکرد و 

فعالیت بانک ها خبر داد.
وی بــا بیان اینکه عنوان این طرح »گریز بر نظام بانکی« )حل و فصل 
مســائل بانک های نا سالم ( اســت، گفت: این طرح تدوین و در سامانه 
بارگزاری شــده و در حال حاضر برای بررسی در اختیار معاونت قوانین 
مجلس است.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس درباره هدف تدوین این 
طرح، بیان کرد: هدف از تدوین این طرح ضابطه مند کردن نظام بانکی 
کشــور  و همچنین تعیین ضوابطی برای فعالیت و عملکرد بانک ها از 

جمله اعطای تسهیلات است.
ظهوریان ادامه داد: همچنین طبق این طرح اگر بانکی از ضوابط عدول 
کــرد و قوانین را رعایت نکرد و خواســت هزینه های خود را بر جامعه 
تحمیل کند، ابزارهایی تعریف شده تا بانک مرکزی و مجموع حاکمیت 

بتوانند ابزارهای حکمرانی بر بانک ها را داشته باشند.
عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس تأکید کرد: طــرح مذکور پس از 
بررسی در معاونت قوانین برای بررسی به کمسیون اقتصادی به عنوان 

کمیسیون تخصصی ارجاع خواهد شد.

 تســنیم- اســکندر مؤمنی در آیین تودیع و 
معارفه اســتاندار خراسان رضوی با گرامیداشت 
یــاد و خاطره شــهدا به ویژه امام شــهدا اظهار 
داشــت: خراســان رضوی و مشــهد مقدس با 
وجود بارگاه امام رضا)ع( جایگاه خاصی در قلب 
ایرانیان و جهان اسلام دارد و خوشحالم امروز به 

زیارت امام رضا)ع( رسیدم.
وی با بیــان اینکه »امنیت و آرامــش امروز را 
مدیون شــهدا و ایثارگران هســتیم«، افزود: از 
همه مســئولانی که برای برگــزاری انتخاباتی 
 باشــکوه در سراســر کشــور به ویژه خراســان 
 رضوی تلاش کردند، نهایت تشــکر و قدردانی 

را دارم.
وزیر کشــور با تشریح فرایند انتخاب استانداران 
تصریــح کــرد: رئیس جمهــور در شــعارهای 
انتخاباتــی خود بر وفاق ملی تأکید کردند و این 
عهــد خود را محقق کردنــد و ما هم در وزارت 

کشور در همین مسیر حرکت کردیم و به همین 
منظور کارگروهی شــامل خبرگان این موضوع، 
متخصصان و افراد مورد وثوق تشــکیل شــد و 

پیشنهاداتی برای استانداران ارائه دادند.
مؤمنی بــا ابراز اینکه پیشــنهاداتی از ســوی 
تشــکل ها، معتمدیــن، نماینــدگان مجلــس 
شورای اســلا می و... برای انتخاب استاندار ارائه 
می شــد، ادامــه داد: بعضاً در برخی اســتان ها 
 40 گزینــه ارائه می شــد و نهایتــاً در کارگروه 
یک نفر انتخاب و به هیئت دولت جهت انتخاب 

معرفی می شد.
وی بــا تصریح بــه اینکه تمــام اســتانداران 
انتخاب شده تاکنون نخستین گزینه بوده اند و با 
 پیشنهاد شخص وزیر کشور بوده است، اضافه کرد: 
مطمئــن باشــید هیــچ دخالتــی در انتخاب 
استانداران نبوده و نخواهد شد و طبق سازوکار 
رئیس جمهــور پیش خو اهیم رفت و براســاس 

دولت وفاق ملی عمل می کنیم.
 وزیر کشــور با بیان اینکه در انتخاب اســتاندار 
خراســان رضوی شــاهد یک وفاق ملی بودیم، 
گفت: در مشــورتی که با نماینده ولی فقیه در 
اســتان و تولیت آســتان قدس رضوی داشتیم 
اعلام کردند که هیچ گزینه ای نداریم و از گزینه 

دولت نهایت حمایت را خواهیم کرد.
 مؤمنی در ادامه با قدردانی از دولت شهید رئیسی
گفت: شهید رئیسی در تمام مدت خدمت خود 
فقط در جهــت خدمت به مردم تلاش کردند و 
هیچ جمعه ای را ندیدم که ایشــان در روستایی 

دورافتاده نباشند.
وی با اشــاره به برگــزاری چنــد انتخابات در 
 طول دو ســال گذشــته تصریح کرد: تمام این
4 انتخاباتــی که برگزار شــد، در نهایت رقابت 
بود و شــاهد یک انتخاباتی سالم و بدون مشکل 
بودیم که از همه دست اندرکاران ستاد انتخابات 

هم نهایت قدردانی را دارم.
وزیر کشــور بــا تأکید بــه اینکه مــردم ایران 
شایســتگی خدمت بیشــتر را دارند و همه باید 
در جهت ارتقاء و توســعه نهایت تلاش خود را 
به کار بگیریم، ادامه داد: شاخص های ده گانه ای 
برای ارزیابی اســتانداران در نظــر گرفته ایم و 
بعــد از مدت یک ســال ارزیابی خواهند شــد، 
اما در خراســان رضوی علا وه بر این شاخص ها، 
ساماندهی حاشیه نشــینان و اتباع غیرمجاز نیز 

مورد توجه ویژه خواهد بود.
مؤمنی بیان کرد: خراسان رضوی به دلیل وجود 
بارگاه مقدس امــام رضا)ع(، ظرفیت های عظیم 

مذهبی، فرهنگی و اقتصادی دارد. این استان با 
حضور بیش از 20 میلیون زائر داخلی و خارجی 
در ســال، فرصت های بی نظیری برای توســعه 

گردشگری و اقتصادی دارد.
وی عنــوان کــرد: ظرفیت هــای ارزشــمندی 
ماننــد معــادن غنــی و موقعیت اســتراتژیک 
برای ترانزیت و تجارت با کشــورهای همســایه 
 وجــود دارد که باید از آنهــا بهره برداری بهینه 

صورت گیرد.
وزیــر کشــور تصریــح کــرد: بــا ایــن حال، 
 چالش هایــی نیــز وجــود دارد کــه نیــاز به 

توجه ویژه دارند. 
ازجمله مســأله کم آبی، گسترش حاشیه نشینی 
و ضعف زیرســاخت ها، به ویژه زیرســاخت های 
ارتباطــی کــه اگــر بخواهیــم از ظرفیت های 
 ترانزیتی بهره برداری کنیم، باید توسعه بیشتری

یابند.
مؤمنی گفت: همچنین مســأله ساماندهی اتباع 
بیگانــه یکی از چالش هایی اســت کــه باید با 
استفاده از ظرفیت های موجود بر آن فائق آییم.

وی در پایــان تأکیــد کرد: همدلــی و وحدت 
میان تما می بخش ها برای دســتیابی به اهداف 

توسعه ای استان ضروری است. 

تما می  مســئولان و مردم باید دســت در دست 
هم دهند تا با تلاش جمعی به رشــد و بالندگی 

استان کمک کنند.
وی با تصریح به اینکه وفاق ملی را باید در همه 
بخش ترویج کنیم و توســعه دهیم، گفت: باید 
در اداره کشــور، مشارکت مردم را داشته باشیم 
و نباید این طور باشد که فقط در انتخابات مردم 
را بخواهیم؛ باید مردم در همه امور مشــارکت 
کنند و مردم محوری را در رأس برنامه های خود 

داشته باشیم.
 کنار مردم بــودن،  حفظ کرامت مردم و اجرای 
عدالت  از بزرگ ترین مطالبات دولت از مسئولان 
و استانداران اســت و به هیچ وجه بی احترا می  به 

مردم را نمی پذیریم.
وزیر کشــور با بیان اینکه مــردم باید تغییر در 
زندگی خــود را در عمل ببیننــد، گفت: برای 
پیشرفت اقتصادی هیچ گریزی نداریم جز اینکه 
به بخش خصوصی، تولید و اشــتغال توجه ویژه 
کنیــم و با احترام به آنها نــگاه کنیم و مطمئن 
باشید با این نگاه شاهد توسعه خواهیم بود، اما 
اگر ســرمایه گذاران در پیچ وخم های اداری گیر 
کنند توسعه ای را شاهد نخواهیم بود؛ لذا ما باید 

به دنبال حل مشکل آنها برویم.

فارس- محمدصالح جوکار، رئیس کمیسیون امور 
داخلی کشور و شــوراهای مجلس شورای اسلامی 
درخصــوص طرح »ســاماندهی اتبــاع خارجی و 
اساسنامه سازمان ملی مهاجرت«، گفت: کمیسیون 
شــوراها و امور داخلی طرح اتباع را هنوز تصویب 

نکرده و در حال بررسی آن است.
جوکار اضافه کرد: این طرح را تعدادی از نمایندگان 
نوشته اند و هنوز به منزله قانون نیست. کارگروه های 
تخصصی درحال بررسی این طرح هستند تا هرچه 
سریع تر تکلیف مشــخص شود. این طرح با حضور 
دســتگاه های مختلف و وزارتخانه ها در کمیسیون 
بررسی خواهد شد. وی افزود: ملاک عمل کمیسیون 
در بررسی این طرح منافع مردم ایران است. منافع 
مــردم برای مــا ارزش دارد و در واقع منافع مردم 
بــرای ما در اولویت اســت و ارجحیت دارد. رئیس 

کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس 
شورای اسلامی عنوان کرد: اصل و اساس این طرح 
این است که اتباع بر اساس نیازی که به نیروی کار 
وجود دارند در کشــور باشــند. بقیه مهاجران باید 
برونــد. وی افزود: یک بحث دربــاره اعطای اقامت 
هفت ساله در این طرح مطرح شده که مورد پذیرش 
کمیسیون نیست. ما نباید رسوب اتباع خارجی در 
کشور داشته باشیم. این طرح برای تعدادی از اتباع 
اســت که می خواهند به کارگیری شــوند تا آنها در 

قالب این طرح ساماندهی شوند. 
جوکار گفت: درواقع اتباع باید در قالب طرح کفالت 
در کشور باشــند. هر کارفرمایی که اتباع را به کار 
می گیــرد باید وضعیت امنیتی، اســکان، آموزش، 

درمان و بیمه آنها را برعهده بگیرد. 
اینکه اتباع هر شــغلی خواســتند انتخاب کنند و 

نظارتی روی آنها نباشد، قابل قبول نیست.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر این که آیا اتباع 
مالک امــلاک در ایــران می شــوند، تصریح کرد: 
به هیچ وجه اتباع با گرفتن اقامت حق مالکیت پیدا 

نمی کنند. 
اگر کســی بتوانــد تابعیت کشــور را بگیرد بحث 
دیگری اســت، اما در اقامت ملک به نام اتباع زده 
نمی شــود. رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس شورای اسلامی گفت: هنگامی که 
اتباع در کشور حاضر می شوند، باید محل مشخصی 
داشــته باشند تا موجب حس ناامنی برای مردم به 
وجود نیایــد. هزینه اتباعی که در مهمان شــهرها 
حاضر می شوند به عهده کارفرمایی است که به آن 
نیرو احتیاج دارد. بدین صورت هزینه از بیت المال 

و مردم صرف نمی شود.

انتشار  با  کدخدایی  جوان-  خبرنگاران  باشگاه 
متنی در حســاب شــخصی خــود، حملــه رژیم 
صهیونیســتی به بیمارســتان صحرایی هلال احمر 

ایران را جنایت علیه بشریت دانست.
عضو حقوقدان و رئیس پژوهشکده شورای نگهبان 
با انتشــار متنی انگلیسی در حساب توییتری خود، 
حمله رژیم صهیونیســتی به بیمارستان صحرایی 

هلال احمر ایران که به منظور کاهش آلام بشــری 
غیرنظامیان آسیب دیده در مرز سوریه و لبنان برپا 

شده بود را جنایت علیه بشریت دانست.
 عباســعلی کدخدایــی، عضو حقوقــدان و رئیس 
پژوهشکده شورای نگهبان در حساب کاربری خود 

در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
کمیســیون تحقیــق ســازمان ملــل در گزارش 

خود اســرائیل را به جرم سیاســت هماهنگ برای 
نابودســازیِ نظام بهداشــت در غزه محکوم کرده 
است. تخریب عامدانۀ تأسیســات درمانی به مثابۀ 
جنایــات جنگی و همچنین جنایت علیه بشــریت 
و »نابودســازی« اســت. جهــان دارد اعتماد خود 
به شــورای امنیت را از دســت می دهد. این رژیم 

سرکش باید هم اکنون متوقف شود.

نوبت اول:  22 / 1403/07 سبحان                                                                               نوبت دوم:  23/ 1403/07روزنما
شهرداری شیراز در نظر دارد اجرای عملیات پایش و کنترل آفات و بیماری های فضای سبز سطح شهر از طریق برگزاری مناقصه عمو می  در سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( با شـــماره فراخوان 2003096688000677 به اشخــاص واجد شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمــل  می آید با 
مراجعه به آدرس WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل آن اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز از سوی متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزا می است.

شرایط شرکت کنندگان : 
-اشخاص حقوقی بایستی دارای مجوز کلینیک گیاهپزشکی از جهاد کشاورزی یا نظام مهندسی کشاورزی یا سایر مراجع ذیصلاح باشند. ) مراکز دانشگاهی و شرکت های

دانش بنیان فعال درحوزه گیاهپزشکی نیاز به ارائه مجوز فوق ندارند و ارائه مجوز فعالیت گیاهپزشکی کافی است(
-ارائه سابقه کار مرتبط با موضوع مناقصه الزا می  می باشد.

-ارائه گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاران الزا می  می باشد.
-مبلغ سپرده شرکت در مناقصه بصورت :

-ضمانتنامه به نفع شهرداری شیراز با شناسه ملي: 14002091671   و کداقتصادي: 411364877455  یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده به شماره 100805504742بانک 
IR310610000000100805504742 شهر ، کد مرجع 101660، شماره شبا

-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
-زمان بازدید میدانی ساعت 10 صبح مورخه 1403/08/05 و محل تجمع سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری ) واحد گیاهپزشکی سازمان (  می باشد

-در زمان انعقاد قرارداد 10%  مبلغ پیشنهادی بعنوان ضمانت حسن اجرای تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ  می گردد.
-آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا ســاعت 15مورخه 1403/07/30 از طریق مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( 

اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
-آخرین مهلت ارائه پیشــنهادات و ثبت اســناد و مدارک در سامانه حداکثر تا ساعت 13 مورخ 1403/08/13  می باشــد. شرکت کنندگان  می بایست تا قبل از برگزاری 
کمیسیون سپرده شرکت در مناقصه را به صورت فیزیکی به آدرس شیراز- ابتدای بلوارچمران _ قبل از کوچه یک - سازمان سیما منظر فضای سبز شهری تحویل نمایند.

-تاریخ و محل بازگشایی پاکات: ساعت 13 مورخه 1403/08/14 واقع در چهارراه خلدبرین،شهرداری منطقه یک، طبقه سوم، سالن جلسات کمیسیون معاملات شهرداری 
شیراز  می باشد.

-مدت اعتبار پیشنهادها 3 ماه  می باشد.
-هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.

-بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.
- شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت سپرده ها مسترد  می گردد.

-شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری  می باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.

- آگهی و اطلاعات مربوط به مناقصه از طریق سایت https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده  می باشد.
- متقاضیان شرکت در مناقصه موظف به ثبت نام در سایت vendor.shiraz.ir  می باشند.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 1456  
شناسه آگهی :1806066                                                                                               

  1-/مالف-ادارهکلارتباطاتواموربینالمللشهرداريشیراز       

آگهيتجدیدمناقصهعمومي1403-893

 مدت قراردادمبلغ تضمین)ریال(مبلغ برآورد اولیه)ریال(شرحردیف

  اجرای عملیات پایش و کنترل آفات و1
بیماری های فضای سبز سطح شهر

 12 ماه30/312/000/0001/516/000/000

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی: 

ملاک عمل کمیسیون در بررسی طرح ساماندهی اتباع خارجی 
منافع مردم ایران است

عضو حقوقدان و رئیس پژوهشکده شورای نگهبان:

تخریب عامدانه تأسیسات درمانی در مرز سوریه و لبنان 
جنایت علیه بشریت است
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گروه خبر- لیلا غضنفری 
 در »لبخنــد صدهــزار میلیارد تومانی« شــهر 
شــیراز، ســهم پروژه هــای عمرانــی منطقه 5 
شــهرداری شــیراز با اعتبار ۱۰۲۸میلیارد ریال 
شــامل بهره برداری بوســتان ورزش و تفریحات 
ســالم ابوذر غفاری )بوســتان شهدای گمنام( و 
باغ بانوان مهربانوی کوشک میدان با اعتبار 5۸۰ 
 میلیارد ریالی بود که روزپنج شــنبه گذشــته به

 بهره برداری رسید.
جنس افتتاح پروژه های شهرداری منطقه حاکی 
از آن است که ارتقاء نشاط و سلامت شهروندان 
 مخصوصــاً بانــوان و جوانان جــزء رویکردهای
 برنامه ریزی و اجرای پروژه ها در ســطح منطقه

اســت که با حجم پروژه های تفریحی و ورزشی 
قطب ورزشی را یدک می کشد.

شــهرداری منطقه 5 جزء مناطق جنوبی شــهر 
محسوب می شود و مساحت منطقه ۱7۰۰ هکتار 
محدوده خدماتی است و بیش از ۲۲ هزار هکتار 

دارای حریم شهر اســت که نشان از گستردگی 
این منطقه دارد. 

شــهردار منطقه 5 با بیان ایــن مطلب که این 

منطقه در محدوده جنوبی شــهر شــیراز  واقع 
شده اســت، گفت:  این منطقه دارای ۱5محله 
است که طی سالیان اخیر برای تأمین زیرساخت  

اقدامات متعدد عمرانی توسط شهرداری اجرایی 
شده است. 

شــهرام ســبزیان فرد تصریح کرد: بــاغ مهربانو 
شماره یک در کوشک میدان به مساحت 9 هزار 
مترمربع احداث شــده و به بهره برداری رسیده و 
همچنین باغ مهربانو شــماره دو نیز به زودی در 

محله سپاه جنوبی افتتاح خواهد شد.  
 ســبزیان فرد در ادامه گفت: به لحاظ ســاختار 
فرهنگــی و اجتماعــی منطقــه، احداث ســه 
ســالن غیرتوپــی در محــلات بلــوار دولــت، 
بولــوار ســپاه و بلــوار احمدابــن موســی در 
 دســتور کار اســت که با احداث این ســالن ها،

افزایــش می یابــد.   زیرســاخت های ورزشــی 
همچنین عملیات احداث ســالن ورزشی پارک 
مــادر در آینده نزدیک آغاز خواهد شــد و این 
پروژه در کنار ســه پــروژه ورزشــی و احداث 
 دو ایســتگاه آتش نشانی و مســیرهای پیاد روی
منطقــه را تبدیل به کارگاه عمرانی، ورزشــی و 

زیرساختی خواهد کرد. 
طی کــردن مراحــل نهایی تکمیل زیرســازی 
بوستان هاشمی  و پارک احمدابن موسی و شهدا 
و احــداث پایگاه مدیریت بحران چند منظوره از 
دیگر پروژه های منطقه بود که سبزیان فرد به آنها 

پرداخت.
انقــلاب عمرانی در ســطح منطقــه 5 یکی از 
ویژگی های اســت که شــهردار منطقــه به آن 
پرداخــت و گفت: با اتمام یک پروژه، براســاس 
نیازســنجی صورت گرفته، پروژه های دیگر آغاز 

می شود.
سبزیان فرد با اشاره به آمادگی منطقه برای فصل 
بارندگی و پرداختن به تأمین زیر ساخت ها گفت: 
با پیشرفت مناسب، عملیات لوله گذاری خیابان 
 بنی هاشمی  و لوله گذاری خیابان ذاکر عباس العلی 
 تا پایان سال  به اتمام می رسد و شاهد جمع آوری

و هدایــت آب هــای ســطحی و رفع مشــکل 
آبگرفتگی خواهیم بود.

اســتاندار فارس گفت: هنوز چنانکه باید ۲ سند سومین حرم 
اهل بیت)ع( و نقشه مهندسی فارس، با یکدیگر عجین نیستند 
که باید این وضع تغییر کند و بیش از گذشته عجین تر شوند.

محمدهادی ایمانیه اظهار کرد: دبیرخانه نقشــه مهندســی 
فرهنگی فارس نیز باید فعال تر از گذشته باشد و روزانه در ۲ تا 

سه شیفت فعالیت کند. 
وی افزود: این دبیرخانه باید چنانکه شورای فرهنگ عمومی نیز 
آن را مکلف کرده، فعالیت دستگاه های مختلف را برای تحقق 

این نقشه رصد کند.
 استاندار فارس ادامه داد: همانگونه که پنجره واحد سرمایه گذاری 
بــرای حل چالش هــای پیش روی ســرمایه گذاران شــکل 
گرفتــه، فارس نیازمند پنجره واحد ســرمایه گذاری فرهنگی 
 اســت و مدیــران کل بایــد در ایــن زمینه حضــور فعالی 

داشته باشند. 
ایمانیه با بیان اینکه نماینده هر دستگاه برای حضور در دبیرخانه 
نقشــه مهندســی فرهنگی، باید دســت کم در وزن معاونان 
مدیرکل باشــد و در غیر این صورت اثرگــذاری لازم را ندارد، 
گفت: تجربه برپایی جلســه های حل مشکلات سرمایه گذاران 

در این استان، نشان می دهد که حضور مدیران کل اثرگذارتر 
اســت و در نشست هایی که با حضور مدیران کل دستگاه های 
 مرتبط برگزار شــده، 9۰ درصد مشــکلات ســرمایه گذاران 

حل شده است. 
استاندار فارس بیان کرد: کارشناسانی که قدرت تصمیم گیری 
لازم را ندارند و حتی برای ملاقات با مدیرکل باید روزها معطل 
بمانند، نمی توانند اثرگذاری و جهت دهی لازم را داشته باشند. 
ایمانیه با تأکید بر ضرورت ذی حســابی مشترک دستگاه های 
فرهنگی برای جذب اعتبارات نقشه مهندسی فرهنگی، اظهار 
کرد: این امر ســبب می شود تا بودجه های متفرق برای تحقق 
اهداف متمرکز شود. او گفت: امید است آنچه شایسته فرهنگ 
غنی فارس است اتفاق افتد چرا که امروز در وضعیت مناسبی 
قرار داریم اما در قیاس با آنچه شایســته جایگاه استان فارس 

است، باید بیشتر تلاش کرد.
   ایمانیه، استانداری همراه و در عرصه فرهنگی دغدغه مند 

بود
نماینــده ولی فقیــه در فــارس گفــت: براســاس وظیفــه 
اخلاقی خــود، از طرف اعضای شــورای فرهنــگ عمومی از 

محمدهــادی ایمانیــه بــرای دغدغه مندی هــا و نگاه هــای 
 عالمانــه او در عرصــه فرهنگــی و دیگــر مســائل اســتان 
قدردانی می کنم. آیت ا... لطــف ا... دژکام اظهار کرد: یکبار در 
نشســت نمایندگان رهبری در اســتان ها درباره هماهنگی با 
استانداران، گفتم استاندار فارس در عرصه های دینی و فرهنگی 
دغدغه مندتر از ما است و هیچگاه از این نظر نگرانی نداشته ایم. 
وی افزود: این همراهــی و دغدغه مندی ظرفیت بزرگی برای 
پیشبرد برنامه های فرهنگی فارس بوده است. وی اضافه کرد: 
حرکت فرهنگی استان، این بازوی قوی را از دست نخواهد داد 
بلکه با فراغت بیشتر ایمانیه، آن را بیشتر به دست خواهد آورد 

و از او استفاده می کند.

  اجرای سند مهندســی فرهنگی به مؤلفه های ارزیابی 
دستگاه های دولتی افزوده شد

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی فارس درباره پیاده سازی 
نقشه مهندسی فرهنگی فارس، گفت: با مصوبه شورای فرهنگ 
عمومی نخستین بار شاخصه تخصصی اجرای نقشه مهندسی 
فرهنگی به معیارهای ارزیابی دســتگاه ها در جشنواره شهید 
رجایی افزوده شد. حمیدرضا قانعی افزود: در بررسی های انجام 

شــده، همه دســتگاه ها در اقدام برای تحقق نقشه مهندسی 
فرهنگی، نســبت به سال گذشته عملکردی بهتری داشته اند. 
وی عنوان کرد: سه دستگاه شهرداری شیراز، سپاه فجر و صدا 
و ســیمای مرکز فارس، در اجرای نقشــه مهندسی فرهنگی، 
امتیازاتی نزدیکی به یکدیگر داشتند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی فارس گفت: گزارش عملکرد دستگاه در اجرای این 
نقشــه آماده شده که ابتدا به دســتگاه ها ارسال و در نشست 

آینده این شورا ارائه می شود.

س : طاهره حیاتی
عک

شهردار منطقه5 تأکید کرد:

آرامش و نشاط، ارمغان مهربانو 
انقلاب عمرانی،  رویکرد اصلی مدیریت در سطح منطقه است 

حضور شهردار شیراز در دیدار فوتسال
 تیم های شهرداری و داروسازی دانای تبریز 

شهردار کلانشهر شیراز به منظور ترویج فرهنگ ورزش با حضور در سالن 
ورزشــی پهلوانان نصیری، به تماشــای دیدار تیم های فوتسال شهرداری 

شیراز و داروسازی دانای تبریز نشست. 
ایــن دیدار با همراهــی محمدرضا هاجری، رئیس کمیســیون فرهنگی، 
گردشگری و ســومین حرم اهل بیت)ع( شورای اسلامی شهر، محمدعلی 
چوبینی، معاون فرهنگی شــهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و 

ورزشی و جمعی از مدیران شهرداری شیراز صورت گرفت. 
 بنابراین گزارش، مسابقات فوتسال کارگران کشور با حضور ۴۰ تیم از ۱۶ مهرماه 
تاکنون در ۴ منطقه کشــور در حال برگزاری است که در منطقه جنوب 
کشــور به میزبانی شهرداری شیراز ؛تیم های شهرداری شیراز، فولاد کاوه 
جنوب کیش، داروســازی دانا تبریز، مس شهید باهنر کرمان و بانک دی 
به عنوان گروه یک و تیم های نســاجی تجارت اصفهان، یاســین پلاست 
شــیراز، پالایش نفت آفتاب هرمزگان، فولاد بردســیر کرمان و بناگستر 

کرانه هرمزگان به عنوان تیم های گروه دوم حضور دارند. 
همچنین تیم فوتســال شــهرداری شیراز در ســالن پهلوانان نصیری به 
مصاف تیم فوتســال داروســازی دانا تبریز رفت که ایــن دیدار در پایان 
با نتیجه یک بریک به پایان رســید و درنهایت ۴ تیم شــهرداری شیراز و 
داروســازی دانا تبریز از گروه یک و تیم های نســاجی تجارت اصفهان و 
 فولاد بردســیر کرمان از گروه دوم بــه جمع ۱۶ تیم نهایی لیگ نخبگان 
راه یافتند. گفتنی اســت، تیم فوتسال شهرداری شــیراز در این دوره از 
مســابقات با مدیریت مازیار صالحی و مربیگری محمد وزیرزاده توانست 
 با کســب ۲ برد و ۲ تساوی از گروه خود صعود کند و راهی دور بعد این 

مسابقات شود.

بازرسی فارس
متولیان معدن شهرداری مرودشت را فراخواند

سازمان بازرســی و بازرس کل اســتان فارس مبنی بر پیگیری ماجرای 
فعالیت معدن شهرداری مرودشــت در کوه رحمت سربازرس و بازرسان 

گروه شهرداری ها با حضور در محل به بررسی موضوع پرداختند.
در پی انتشــار اخباری مبنی بر فعالیت معدن شــهرداری مرودشــت در 
کوه رحمت به دســتور بازرس کل استان فارس، علی اکبر ایزدی سعدی، 
ســربازرس و بازرسان گروه شهرداری ها، شــهردار مرودشت، رئیس اداره 
صمت و رئیس میراث فرهنگی را فراخواند و با حضور در محل به بررسی 

موضوع پرداختند. 
در ایــن راســتا مســتندات مربوط به ایــن معدن از جملــه مجوزهای 
فعالیت،اســتعلامات و مکاتبات شهرداری، میراث فرهنگی، صمت اخذ و 
مقرر شد بازرسی استان موضوع را به جد پیگیری کند. در جریان بازدید 
از این معدن که در ۲۲ کیلومتری تخت جمشــید واقع شــده، اظهارات 

مسئولان مربوطه نیز اخذ شد.

مدیرکل امور مالیاتی فارس:
 پاداش یک میلیارد ریالی

 به گزارش دهنده فرار مالیاتی

 مدیــرکل امــور مالیاتی فارس از شناســایی فرار مالیاتی یک شــخص 
فعــال در زمینــه صنعت چوب در اســتان فارس خبــر داد و گفت: در 
 مجموع بالــغ بر ۶۱5 میلیارد ریــال برگ تشــخیص مالیاتی برای وی 
صادر شده اســت. حمیدرضا محمدابراهیمی در خصوص این فرار مالیاتی 
در اســتان فارس گفت: پیرو دریافت گزارش مردمی مبنی بر فرار مالیاتی 
یک شــخص فعال در زمینه صنعت چوب، در اجرای ماده )۱۸۱( قانون 
 مالیات های مســتقیم، بازرســی مالیاتی از محل فعالیت مؤدی یاد شده 

صورت پذیرفت. 
مدیرکل امور مالیاتی فارس افزود: با بررســی اســناد و مدارک به دست 
آمده مرتبط با فعالیت سال های ۱39۴ لغایت ۱۴۰۰مؤدی مذکور، اوراق 
تشــخیص و مطالبه مالیات به مبلغ ۶۱5 میلیارد ریال برای مودی صادر 
شــده و تاکنون مبلغ ۲۴۰ میلیارد ریال از مالیات قطعی شــده مؤدی، 
وصول شده است. محمدابراهیمی خاطرنشــان کرد: در اجرای مفاد ماده 
)37( آیین نامه اجرایی موضوع ماده )۲۱9( قانون مالیات های مســتقیم، 
مبلغ یک میلیارد ریال پاداش از ســوی ســازمان امور مالیاتی کشور به 

شخص گزارش دهنده فرار مالیاتی پرداخت شده است. 
وی کســب درآمد و عــدم پرداخت مالیات، عدم اســتفاده از دســتگاه 
کارتخوان، تفاوت بین نوع شغل درج شده روی رسید دریافتی از دستگاه 
کارتخوان با نوع شــغل واقعی، عدم صدور فاکتور، صدور فاکتورهای غیر 
واقعــی، کم اظهاری درآمد به ســازمان امور مالیاتی، اســتفاده از کارت 
بازرگانی اشخاص دیگر، اســتفاده از چندین دفتر یا نرم افزار حسابداری 
 را برخی از روش های معمول فرار مالیاتی برشــمرد و تأکید نمود: هرگونه 
درخواســت غیرموجــه دریافت وجه نقــد و کارت بــه کارت غیرمجاز 
اســت و مــردم می تواننــد در راســتای مطالبــه اجتماعــی، گزارش 
تخلفــات مالیاتــی را از طریــق مرکــز ارتبــاط مردمی ایــن اداره کل 
بــا شــماره تمــاس ۱5۲۶ اعــلام و یــا تخلــف مذکــور را از طریق 
 ســامانه ســوت زنی در درگاه ســازمان امور مالیاتی کشــور به نشانی

 www.intamedia.ir ثبت نمایند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس خبر داد:
 اجرای پانصد برنامه به مناسبت هفته ملی کودک

 در کتابخانه های عمومی 

محمدحســین فیروزی گفت: همزمان با هفته ملــی کودک، 5۱۲ ویژه 
برنامه های متنوع با حضور کودکان و نوجوانان کتابخوان در کتابخانه های 

عمومی استان فارس برگزار شد.
محمدحســین فیروزی، مدیــرکل کتابخانه های عمومی فارس با اشــاره 
بــه برنامه های هفته ملی کــودک گفت: همزمان بــا هفته ملی کودک 
کتابخانه هــای عمومی فــارس با اجــرای 5۱۲ برنامه متنــوع فرهنگی- 
 هنری با شــعار »برای کــوکان، برای آینــده« میزبــان اعضای کودک 
و نوجــوان شــدند.  فیروزی تصریح کــرد: ویژه برنامه هایــی با موضوع 
جشنواره رضوی، نشست های قصه گویی، رنگ آمیزی و نقاشی، اوریگامی و 
ساخت کاردســتی، جشن هفته کودک، نمایشگاه کتاب، کتابخانه گردی 
و بازدید دانش آموزان از کتابخانه ها، نشســت کتابخوان و جمع خوانی از 

جمله برنامه های اجرا شده بود. 
وی بــه اجرای برنامه هایی بــا موضوع حمایت از کــودکان غزه و لبنان 
در کتابخانه هــای عمومی اشــاره و عنــوا ن کــرد: اجــراي فعالیت هاي 
گروهي و دورهمي هاي شــاد و مفرح کــودکان و نوجوانان براي آموزش 
دست ســازه هاي کتاب گونه، برگزاری نشســت ویــژه والدین و کودک، 
حضور در مدرســه عشــایری و اجــرای فعالیت های فرهنگــی، اجرای 
نمایشــنامه، اجــرای همایش کودکان کتابســاز، پخش فیلــم، بازی و 
 سرگرمی و جشن بادبادک ها از دیگربرنامه های اجرا شده در کتابخانه های 

عمومی استان بود.

استاندار فارس: 

سندهای سومین حرم اهل بیت)ع( و مهندسی فرهنگی فارس با یکدیگر عجین تر شوند

رضــا محمدیــان، رئیــس کمیســیون 
حمل ونقــل، ترافیک و عمران شــورای 
اسلامی شــهر و علی کلانتری، سرپرست 
سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز 
بــا حضــور در برنامه تلویزیونی خوشــا 
شیراز به تشــریح سیاســت گذاری ها و 
اقدامات مدیریت شهری در مبحث مترو 

پرداختند.
رئیس کمیســیون حمل ونقــل، ترافیک 
و عمران شــورای اسلامی شهر شیراز در 
این گفت وگوی زنده به بررســی فعالیت 
چهارگانه خطوط مترو پرداخت و اظهار 
کرد: در بحث مترو طی دوسال گذشته، 
چهار عملیات جدید شروع شــده که فاز دوم خط ۲ مترو از ایســتگاه آزادی تا کلبه ســعدی در این راستا بوده 
اســت، این در حالی است که فاز یک خط ۲ مترو طی همین دو سال مورد بهره برداری قرارگرفته است. به گفته 
رضا محمدیان؛ چهار نقطه شــهر از طریق خطوط ۱ و ۲ مترو به هم وصل می شــوند و درواقع خط ۲ از ایستگاه 
قهرمانان در میانرود تا کلبه سعدی که خطی جنوبی-شمالی است، در ایستگاه میدان امام حسین)ع( به خط یک 

که خطی شرقی-غربی است، متصل می شود. 
این مقام عمرانی در پارلمان شــهری شــیراز در ادامه با تشــریح فعالیت خط 3 مترو افزود: این خط که به واقع 
ادامه خط شــرقی- غربی)یک( اســت، از ایســتگاه بصیرت در پل معالی آباد آغاز و تا ایستگاه شهرک گلستان 
 ادامه دارد که روند کار در پنج ایســتگاه به خوبی پیشرفته اســت و روند پنج ایستگاه دیگر نیز در حال پیگیری

است. 
وی با اشاره به عملیات خط ۴ که از ایستگاه رازی واقع در بولوار مدرس شروع و در فاز یک به ایستگاه استقلال 
ختم می شــود، گفت: با اقدام مشاوران طرح، در ایســتگاه رازی صرفه جویی اقتصادی بی نظیری در سطح کشور 

صورت گرفته است. 
محمدیــان محور دیگر این عملیات را در نقطه اتصالی خط ۱ بــه ۴ که بنای اولیه آن بر پایه اتوبوس های برقی 
اســت، خواند و گفت: در این عملیات طی ۴ ایســتگاه از زندیه تا شاهزاده قاسم، دسترسی عبور و مرور به بافت 

تاریخی- مذهبی و سومین حرم اهل بیت)ع( تسهیل می شود. 
وی همچنین بابیان اینکه امروز در حدود ۱۲۰ -۱۴۰ هزار مســافر در طول روز از خطوط ۱ و ۲ مترو اســتفاده 
می کنند، اعلام کرد: پیش بینی می شود طی سه سال آینده با بهره برداری از این خطوط میزان استقبال شهروندان 
از مرز 5۰۰ هزار نفر نیز عبور کند. سرپرســت سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز نیز در این برنامه اظهار 

کرد: نگاه مدیریت شهری در شهر شیراز به سمت توسعه حمل ونقل عمومی مطمئن، پاک و ارزان است. 
علی کلانتری با توجه به ضرورت حمایت دولت از تأمین واگن گفت: دولت باید در این مرحله ســهم و دین خود 

را ادا کند. 
وی بابیان اینکه شــیراز در زمینه توســعه مترو نسبت به سایر شهرها سرعت بیشتری دارد، گفت: شهرداری این 
کلانشهر به ازای ساخت هر یک کیلومتر مترو بالغ بر 5۰ میلیون یورو هزینه می کند و می توان توجه کرد که چه 
مبالغ زیادی برای این خطوط در حال هزینه در شــهر زیرزمینی مترو اســت و این در حالی است که شهرداری 

شیراز در همه ابعاد توسعه ای تلاش می کند. 
سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی شــهرداری شیراز گفت: ایستگاه متروی وکیل الرعایا از زیباترین ایستگاه های 
مترو در کشــور شناخته شــده و تمام ســعی خود را می کنیم که قســمت های تجاری اطراف این ایستگاه را به 
ســمت عرضه صنایع دستی و کارگاه صنایع دســتی ببریم. کلانتری بیان کرد: مدیریت شهری شیراز به نظرات و 
خواسته های شهروندان بسیار اهمیت می دهد و برای حفظ تعلقات اجتماعی و تاریخی مردم شیراز حتی اگر نیاز 

باشد چندین برابر هزینه می کند تا از آنها مراقبت و حفاظت کند. 
وی گفت: به عنوان نمونه در خصوص آب نمای میدان قائم)عج( که یک تعلق اجتماعی برای مردم این شهر است 
جهت حفظ و نگه داری آب نما و درخت های کهن در این میدان، ایســتگاه را زیرزمینی و افزایش هزینه ای بالغ بر 
3۰۰ میلیارد تومان جهت حفظ و نگه داری این میدان داشــته که این موضوع باهدف احترام گذاشتن به علایق 

و دیده شدن مردم هزینه شده است. 
کلانتری گفت: این نوید را به مردم می دهیم که طی یک ماه این ده عملیات اجرای خط ۴ مترو ایســتگاه بولوار 
رازی شروع کنیم و باید گفت در حوزه مهندسی مترو در دو سال اخیر نزدیک به هزار میلیارد تومان صرفه جویی 

با استفاده از ظرفیت دانش بومی و پیمانکاران محلی داشته ایم.

رئیس کمیسیون حمل ونقل، ترافیک و عمران شورای اسلامی شهر شیراز: 

حمایت دولت جهت تأمین واگن قطب گردشگری 
جنوب کشور ضروری است

با حضــور نماینده ولی فقیــه در فارس و مقامات ارشــد نظامی و 
انتظامی و دیگر مســئولان اســتانی و شــهری به پاس قدردانی از 
همراهی و مشــارکت مدیریت شهری شیراز در برگزاری آیین های 
ملی و مذهبی و به ویژه یادواره های شهدا، از سید ابراهیم حسینی، 
رئیس شورای اسلامی شهر و محمدحسن اسدی، شهردار کلانشهر 
شیراز در اجلاســیه بزرگداشت 55۰۰ شهید ســرافراز لشکر 33 

المهدی)عج( تقدیر شد. 
 اجلاسیه بزرگ لشــکر 33 المهدی)عج( در راستای گرامیداشت 
یــاد و خاطــره شــهدا و ترویــج فرهنگ ایثــار و شــهادت، با 
 حضــور اقشــار مختلف مــردم در بوســتان کوهســتانی دراک 

برگزار شد. 
این اجلاســیه که کاری مشــترک از کنگره ۱5 هزار شهید استان 
فارس و شــهرداری شــیراز بود، بــا حضور خانواده معزز شــهدا، 
نماینده ولی فقیه در اســتان فــارس، فرمانده ســپاه فجر فارس، 
 فرمانــده نیروی انتظامی اســتان فــارس، فرماندهــان و یادگاران 
۸ ســال دفاع مقدس شهردار کلانشهر شــیراز، رئیس و جمعی از 
اعضای شــورای اسلامی شهر، فرمانده ســپاه فجر فارس، فرمانده 
نیروی انتظامی اســتان فارس و اقشــار مختلف مــردم در فضایی 

معنوی در بوستان کوهستانی دراک برگزار شد. 

در ایــن اجلاســیه کــه مقدمــه رویداد بــزرگ و فاخــر کنگره 
۱5۰۰۰ شــهید اســتان فارس محســوب می شــود، برنامه های 
مختلــف فرهنگــی به همــراه جلوه هایی تجســمی از صحنه های 
 نبــرد در دوران دفــاع مقدس، نمایش میدانی توســط هنرمندان 
جــوان کشــور و پاسداشــت 55۰۰ شــهید ســرافراز لشــکر 
از  دیگــری  بخــش  در  و  شــد  اجــرا  )عــج(  المهــدی   33
 ایــن برنامــه ســرتیپ محمدجعفــر اســدی، فرمانــده لشــکر
33 المهدی )عج( در دوران دفاع مقدس به بیان خاطراتی از دوران 

دفاع مقدس پرداخت. 

بــا هدف مدیریــت بهره بــرداری و جلوگیری از تخریب پوشــش 
گیاهــی مراتع، کــوچ پاییزه عشــایر از ۱5 آبان ماه امســال آغاز 
می شــود. حجت مرادی، مدیــرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری 
اســتان فــارس با اعــلام این خبــر گفــت: مرتعــداران مناطق 
قشــلاقی و دامدارانی که قصــد عبور دام از این اســتان را دارند 
 بداننــد ورود دام بــه مراتع قشــلاقی، قبل از پانزدهــم آبان ماه 

ممنوع است. 
وی افــزود: بهره برداری از علوفه مراتع براســاس تاریخ قید شــده 
در پروانه چرا یا طرح مرتعداری تخلف بوده بنابراین آن دســته از 
مرتعداران و دامداران ساکن در مراتع ییلاقی استان که قصد عبور 
دام از این مراتع را دارند می بایســت در زمان جابه جایی دام تقویم 
زمان بندی کوچ را رعایت واز ورود زودهنگام دام به مراتع قشلاقی 

قبل از موعد مقرر خودداری کنند. 
مــرادی تصریح کرد: با توجــه به لزوم تمدید ســالانه پروانه چرا 
مرتعــداران کوچنــده در هنــگام جابه جایــی دام پروانــه چرای 
معتبر)تمدید شــده( یا قرار داد طرح مرتعداری مرتع قشــلاقی را 

به همراه داشته باشند. 
وی افزود: دام حمل شده بدون مدارک فوق به عنوان دام غیر مجاز 

محسوب شده و برابر قانون برخورد خواهد شد. 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان فارس از شرکت های 
باربری خواست از صدور بارنامه به مقصد استان های فارس و بوشهر 

تــا قبل از تاریخ ۱3 آبــان ۱۴۰3 بدون مجوز حمــل اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری خودداری نمایند. 

مرادی با بیان اینکه حمل دام توســط تریلی، کامیون و کامیونت 
در اســتان فارس از تاریــخ ۱3 آبان ۱۴۰3 بلامانع اســت، گفت: 
بــه اســتناد تبصره ۲ مــاده ۴7 قانون تنظیم بخشــی از مقررات 
 مالــی دولــت، جریمه هــر واحــد دامی متخلــف دوازده میلیون 

ریال می باشد. 
وی درپایان از مردم و طبیعت دوســتان استان خواست در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف و یا موارد مشکوک در اراضی ملی مراتب 
را با شماره تلفن رایگان و شــبانه روزی ۱5۰۴ و ۱39 یگان امداد 

جنگل و مرتع گزارش دهند.

به پاس قدردانی از همراهی و مشارکت مدیریت شهری شیراز در برگزاری یادواره های شهدا صورت گرفت؛

 اهدای لوح به رئیس شورای اسلامی شهر و شهردار کلانشهر 
شیراز در اجلاسیه شهدای لشکر ۳۳ المهدی)عج(

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری فارس خبر داد: 

آغاز کوچ پاییزه عشایر از ۱۵آبان ماه در فارس
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مفقودی
 

یکعددبرگسندخودروســواریپراید131SEبهرنگ
سفیدبهشــمارهموتورM13/5936551وشمارهشاسی
NAS411100H3376174بهشمارهپلاک676س85ایران93
مالکسیدمحمدتوحیدیبهکدملی2280062526فرزند
سیدجوادمفقودگردیدهوازدرجهاعتبارساقطمیباشد.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابررایشماره140360311018000241-1403/06/27هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکبختگان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمســمیهمرتضائیفرزند
عبدالهبهشناسنامهشــماره130کدملی2559946701صادرهاز
نیریزدرششدانگیکقطعهباغتحتپلاک7316/5بهمساحت
15877/52مترمربعواقعدربخــش22فارسحوزهثبتملک
بختگانمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
اســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/22
تاریخانتشارنوبتدوم1403/08/07

875/م الف 
سید محی الدین صادقی 

رئیس ثبت اسناد و املاک بختگان 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابررایشماره140360311018000283-1403/07/11هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکبختگان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقاینجفنجفیفرزندزینل
بهشناسنامهشــماره1کدملی2559765438صادرهنیریزدر
ششدانگیکقطعهزمینمزروعیتحتپلاک7316/6بهمساحت
23495/68مترمربعواقــعدربخش22فارسحوزهثبتملک
بختگانخریداریازوراثمالکرســمیآقایزینلنجفیفرزند
علییارمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
اســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/22
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/07

876/م الف 
سید محی الدین صادقی 

رئیس ثبت اسناد و املاک بختگان

آسیای غربی

سازمان ملل

سازمانملل:
 از ابتدای اکتبر کمک های غذایی وارد غزه نشده است

ایسنا- فرحان حق،  ســخنگوی ســازمان ملــل  از توقف ورود 
کمک های غذایی به نوار غزه از ابتدای ماه اکتبر جاری خبر داد.

 سخنگوی ســازمان ملل اعلام کرد، کمک های وارد شده به نوار 
غزه به کمترین ســطح خود در ماه های گذشــته رسیده و هیچکس در غزه در ماه 
جاری میلادی به دلیل محدودیت های اعمال شــده بــر ورود کمک های امدادی، 

جیره غذایی دریافت نکرده است.
براســاس نوشــته روزنامه فرامنطقه ای القــدس العربی، فرحان حــق اعلام کرد 
 برنامــه جهانی غذا گزارش داده که ورود کمک های امدادی به شــمال غزه متوقف 

شده است.
وی در ادامه تأکید کرد که از ابتدای ماه اکتبر کمک های غذایی وارد غزه نشده اند 
و معابر اصلی به شــمال نوار غزه بسته شده و در صورت تداوم تنش ها امکان عبور 

از آن وجود نخواهد داشت.
فرحان حــق همچنین تصریح کرد: برنامه جهانی غــذا آخرین ذخایر مواد غذایی 
باقیمانــده خود را در شــمال غزه بین شــرکا و آشــپزخانه هایی که بــه آوارگان 
خدمات رســانی می کنند، توزیع کرده اما آنها برای کمتر از 2 هفته کافی هستند. 
اکثر این آشپزخانه ها، مراکز توزیع و نانوایی ها مجبور شده اند درهای خود را ببندند 

و برخی دیگر نیز در صورت ادامه درگیری ها با خطر تعطیلی روبه رو هستند.
ســخنگوی سازمان ملل هشدار داد، وضعیت در غزه و جنوب آن به نقطه فروپاشی 
رســیده است و مواد غذایی توزیع نمی شــود و نانوایی ها برای تأمین آرد با مشکل 
مواجه هســتند و این مسئله موجب شده هر لحظه آنها مجبور به بستن درب های 

خود شوند.
ارتش رژیم صهیونیســتی علاوه بر تشــنگی، از گرســنگی به عنوان سلاحی برای 
کشــتن فلسطینی ها در جنگ نسل کشی که علیه آنها در غزه به راه انداخته است، 

استفاده می کند.
از ماه های گذشــته نشانه های قحطی شکل گرفت و در غزه و استان های شمالی به 
دلیل محاصره شــدید آن ها آغاز شد. این شرایط سخت غذایی همچنان ادامه دارد 

و باعث مرگ حدود ۳۶ کودک به دلیل سوء تغذیه شده است.
ژوئن گذشــته، آنروا در بیانیه ای اعلام کردکه بیش از ۵۰ هزار کودک در نوار غزه 

به دلیل سوء تغذیه حاد به درمان فوری نیاز دارند.
چرخه گرســنگی همچنان ادامه دارد زیرا رژیم صهیونیستی از رسیدن کمک های 
غذایی به غزه جز در مقادیر محدود جلوگیری می کند. علاوه بر این، فروشــگاه های 
مــواد غذایی موجــود در نوار غــزه، نانوایی ها، کامیون های کمک رســانی و مردم 

گرسنه ای را که منتظر دریافت کمک هستند، هدف قرار می دهد.
بر اساس گزارشی که آکسفام در ۶ سپتامبر منتشر کرد، از هر پنج نفری که در غزه 
زندگی می کنند، یک نفر با »میزان فاجعه بار« گرسنگی مواجه است. برنامه جهانی 
غذا نیز در ژوئیه گذشته اعلام کردکه نیم میلیون نفر در نوار با »سطوح فاجعه بار« 

گرسنگی روبه رو هستند.
رژیم اشــغالگر صهیونیســتی از اکتبر 2۰2۳ با حمایت آمریکا و با نادیده گرفتن 
قطعنامه شــورای امنیت درباره لزوم توقف فوری جنگ غزه و دســتورالعمل های 
دادگاه بین المللــی دادگســتری جهت تلاش برای ممانعت از نسل کشــی و بهبود 
شــرایط انسانی در غزه، به نسل کشــی در این منطقه محاصره شده ادامه می دهد 
که در نتیجه آن بیش از ۱۴۰ هزار فلســطینی شهید و زخمی و بیش از ۱۰ هزار 

تن دیگر مفقود شدند.

سازمان ملل اقدام اسرائیل علیه گوترش را محکوم کرد
فارس-۱۰۴ کشــور عضو ســازمان ملل به همراه اتحادیه آفریقا در یک بیانیه، 
ضمن حمایت از آنتونیو گوترش، اقدام رژیم صهیونیســتی در »عنصر نامطلوب« 

خواندن او را محکوم کرد.
در ادامه واکنش های جهانی به اقدام اســرائیل ضد دبیرکل ســازمان ملل آنتونیو 
گوترش، این رژیم توســط ۱۰۴ کشور عضو سازمان ملل و اتحادیه آفریقا محکوم 
شــد. آنها در بیانیه  خود به طور جــدی از گوترش حمایت کردند. بعد از آنکه در 
عملیات وعده صادق 2، موشــک های ایران قلب اراضی اشغالی را هدف قرار داد، 
وزیر خارجه این رژیم گوترش را متهم کرد که نتوانســته به صراحت حملۀ ایران 
را محکوم کند و بنابراین »شایســتگی پا گذاشتن در خاک اسرائیل را ندارد«.در 
بیانیه حمایتی کشورهای عضو سازمان ملل و اتحادیه آفریقا آمده که »ما از تعهد 
او )گوترش( به صلح و امنیت و همســویی با قوانین بین الملل از جمله در ترویج 
احترام به حقوق بین الملل بشردوستانه و قطعنامه های مربوطه سازمان ملل درباره 
وضع خاورمیانه مطمئن هستیم«.آنها افزودند که »ما از همه طرف ها می خواهیم 
از اقداماتــی که می تواند نقش حیاتی ســازمان ملل را در حل مناقشــه تضعیف 
کند بپرهیزند و در عــوض از ابتکاراتی که به راه حل صلح آمیز و پایدار بحران در 

خاورمیانه کمک می کند، حمایت کنند.«

 رئیس مجلس نمایندگان آمریکا، از جنگ 
اوکراین خسته شده ایم

ایســنا- مایک جانســون، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا با بیان اینکه دیگر 
تمایلی نســبت به کمک های بیشــتر به اوکراین ندارد، گفت اگر »دونالد ترامپ« 

در انتخابات ماه نوامبر پیروز شود، احتمالاً جنگ اوکراین سریعاً تمام می شود.
رئیــس مجلس نمایندگان ایالات متحده به عنــوان یک جمهوری خواه از حامیان 
سرســخت دونالد ترامپ، رئیس جمهورســابق و نامزد این حــزب برای انتخابات 
ریاســت جمهوری 2۰2۴ آمریکا به شمار می رود و از اکتبر 2۰2۳ ریاست مجلس 
نمایندگان را برعهده دارد. او درپاییز گذشــته به تعویق کمک های واشــنگتن به 

کی یف کمک کرد اما در نهایت بر سر تصویب این لایحه به توافق رسید.
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا طی مصاحبه ای با پایگاه خبری »پانچ باول نیوز«، 
مســتقر در واشــنگتن دی ســی بیان کرد: من تمایلی برای کمک های بیشتر به 

اوکراین ندارم و امیدوارم که لازم هم نشود.
»مایک جانســون« در ادامه با اشاره به احتمال پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات 
پنجم نوامبر )۱۵ آبان( گفت: اگر ترامپ در انتخابات پیروز شــود، من معتقدم که 
او واقعاً می تواند این درگیری را به پایان برســاند. من واقعاً به این مسئله معتقدم. 
فکــر می کنم او ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه را فراخواهد خواند و به او 

خواهد گفت که دیگر کافیست.
ترامپ بارها در وعده های انتخاباتی خود تأکید کرده اســت که اگر رئیس جمهور 
شود، در عرض 2۴ ساعت و حتی پیش از مراسم تحلیف به جنگ اوکراین خاتمه 
خواهد داد. البته برخی از تحلیلگران نظامی و رسانه های غربی گمانه زنی می کنند 
که رئیس جمهور ســابق آمریکا شــاید این اقدام را با واگذاری برخی قلمروهای 
اوکراینی به روســیه انجام دهد؛ اقدامی که برای ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 

اوکراین خوشایند نیست.
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا با اشاره به خستگی ناشی از جنگ اوکراین تصریح 
کرد: فکر می کنم همه در سرتاسر جهان از این جنگ خسته شده اند و می خواهند 

این مسئله حل وفصل شود.
 او در قســمت دیگــری از اظهاراتــش این بــار درخصــوص پیــروزی احتمالی
کامالا هریس، نامزد حزب دموکرات در انتخابات ریاســت جمهوری 2۰2۴ گفت: 
مطمئن نیستم اما فکر می کنم اگر کامالا هریس، رئیس جمهور شود، جنگ خاتمه 

پیدا نکند و این سناریویی ناامید کننده و خطرناک است.

 وزیر دفاع لبنان؛ حملات جنایتکارانه اسرائیل 
را برنمی تابیم 

 

ایرنا- موریس سلیم، وزیر دفاع در دولت پیشبرد امور لبنان تأکید کرد که لبنان 
تداوم حملات وحشــیانه ارتش رژیم صهیونیســتی به خاک خود را برنمی تابد و 
جامعه جهانی باید این رژیم را به پایبندی به قطعنامه ۱۷۰۱ شورای امنیت کند.
وزیر دفاع در دولت پیشبرد امور لبنان افزود: بار دیگر تأکید می کنیم که به دنبال 
جنگ نیستیم اما از سوی دیگر ادامه حملات جنایتکارانه رژیم اسرائیل علیه مردم 

بیگناه لبنان را نمی پذیریم.
سلیم گفت: لبنان به اجرای همه بندهای قطعنامه ۱۷۰۱ شورای امنیت سازمان 

ملل پایبند و خواهان آتش بس است.
وی بر اهمیت فشــار شدید جامعه بین المللی بر اســرائیل جهت وادار کردن این 

رژیم به اجرای قطعنامه ۱۷۰۱ و توقف حملاتش به لبنان تأکید کرد.
وزیر دفاع لبنان با اشاره به اینکه دشمن صهیونیستی از زمان صدور این قطعنامه 
در سال 2۰۰۶ تاکنون هرگز به این قطعنامه بین المللی پایبند نبوده است، افزود: 
تخلفات رژیم اسرائیل در زمین، دریا و هوا از مرز ۳۵ هزار مورد فراتر رفته است.

ســلیم اضافه کرد که اگر جامعه جهانی واقعاً بخواهد حملات به لبنان را متوقف 
کند، باید رژیم اسرائیل را ملزم به پایبندی به قطعنامه ۱۷۰۱ کند زیرا این رژیم 

اراده بین المللی که در این قطعنامه گنجانده شده را نقض کرده است.
وزیــر دفاع لبنان حملات روز پنجشــنبه دشــمن صهیونیســتی علیه نیروهای 
 حافظ صلح ســازمان ملل )یونیفیل( مستقر در جنوب که منجر به زخمی شدن 
2 صلح بان شــد را به شــدت محکوم کــرد و افزود: این حملات نشــان می دهد 
 که دشمن صهیونیســتی قطعنامه های بین المللی را زیر پا می گذارد و به وظایف 

صلح آمیز یونیفل ضربه وارد می کند.
وی افزود: حملات به صلح بانان ســازمان ملل در جنــوب لبنان بار دیگر ماهیت 
تهاجمی رژیم اســرائیل نه تنها علیه لبنان بلکه علیه صلح و ثبات در کل منطقه 

را آشکار کرد.
سلیم همبستگی همه لبنانی ها با برادران آواره خود که بر اثر حملات ارتش رژیم 
صهیونیستی مجبور به ترک شهرها و روستاهای خود شده اند، ستود و در مقابل، 
درک خود را از شکایت تعدادی از آوارگان در مورد کمبود نیازها و اقدامات انجام 

شده برای رسیدگی به آنها، ابراز کرد.

آمریکا مجدداً خواستار خویشتنداری ایران شد

 ابراز نگرانی اتحادیه اروپا درباره عواقب توقف فعالیت
 »آنروا« در فلسطین اشغالی

» پوتین« به تماس های »شولتس« پاسخ نمی دهد

فارس- مقام هــای آمریکایی از ایران 
درخواســت کرده انــد که اگــر رژیم 
صهیونیستی به این کشور حمله کرد، 

سنجیده عمل کنند.
یک مقام ارشد دولت آمریکا به شبکه 
آمریکایی »ســی ان ان« گفته اســت 
کــه »مــا نمی توانیم بــه برنامه های 
کنیم«. اعتماد  اسرائیل چندان  دولت 
در بحبوحه تشــکیل جلســه کابینه 
برای  رژیــم صهیونیســتی  امنیتــی 
رای گیری در خصوص نحوه پاســخ به 
پاسداران  اخیر سپاه  موشکی  حملات 
بــه قلب اراضــی اشــغالی، مقام های 
دولت بایدن از عــدم هماهنگی رژیم 
صهیونیســتی با آمریکا ابراز ناراحتی 
کرده انــد. یکــی از مقام های ارشــد 
دولت بایدن در خصوص این جلســه 
امنیتی گفت »مــا واقعاً نمی دانیم که 
آن هــا رأی گیری کرده انــد یا خیر« و 
در خصوص ســطح شفافیت مقام های 
از  ابراز تردید کرد.  رژیم صهیونیستی 
آمریکایی که  مقام هــای  طرف دیگر، 

اقدام ملموسی در زمینه قطع حمایت 
از رژیم صهیونیستی انجام نمی دهند، 
از ایران خواســته اند که خویشتنداری 
کند. ســی ان ان مدعی شد که ایالات 
متحده از طریق واســطه های خود از 
جمهوری  اســلامی خواســته که اگر 
رژیم صهیونیستی به ایران حمله کرد، 

سنجیده عمل کند.
مقام هــای جمهوری اســلامی پس از 
پاسداران  اخیر ســپاه  موشکی  حمله 

به قلب اراضی اشــغالی در واکنش به 
اقدامات تروریستی رژیم صهیونیستی 
در به شهادت رســاندن هزاران نفر از 
مردم بی گناه غزه و فرماندهان حزب ا... 
و حماس و ایران به تل آویو هشدار داد 
که اگر پاســخ حمله ایــران را بدهند، 
واکنش ایران بســیار سخت تر خواهد 
بار نیست که واشنگتن  اولین  بود.این 
به خویشتنداری  را  اسلامی  جمهوری 
دعوت می کند و پیــش از این نیز در 

پی اقدام تروریســتی اســرائیل در به 
شهادت رســاندن رئیس دفتر سیاسی 
حماس اســماعیل هنیــه در تهران، 
آمریکا از ایران درخواست کرده بود تا 
خویشتنداری کند. طبق این گزارش، 
یک دیپلمات عــرب و یک منبع آگاه 
دیگر به شــبکه ســی ان ان گفته اند 
عربی  امارات  عربستان ســعودی،  که 
متحــده و قطر به واشــنگتن و تهران 
اعلام کرده اند که به رژیم صهیونیستی 
اجازه اســتفاده از حریــم هوایی خود 
برای حمله به ایــران را نخواهند داد. 
اردن نیز گفته که به هیچ طرفی اجازه 
استفاده از حریم این کشور برای حمله 
را نخواهــد داد. با این حــال علی رغم 
آن که واشــنگتن، جمهوری اســلامی 
را دعــوت به خویشــتنداری کرده اما 
یــک مقام آمریکایی گفته اســت »ما 
نمی دانیم که ایران چه اقدامی خواهد 
کرد« و پاسخ بعدی جمهوری اسلامی 
به میزان و حجم اقدام احتمالی رژیم 

صهیونیستی بستگی دارد.

ایرنا-جوســپ بورل، مســئول سیاســت خارجی 
اتحادیه اروپا روز شــنبه با صدور بیانیه ای نسبت به 
عواقب تصمیم رژیم اشغالگر اسرائیل برای جلوگیری 
از فعالیت های آژانس امداد و کار ســازمان ملل برای 
آوارگان فلســطینی »آنروا« در سرزمین های اشغالی 

بشدت ابراز نگرانی کرد.
جوســپ بورل در این بیانیه که یک نســخه آن در 
تارنمای اتحادیه اروپا منتشــر شــد، تصریح کرد که 

این اتحادیه همســو با مواضع دبیرکل سازمان ملل 
متحد معتقد اســت که تصمیم رژیم صهیونیســتی 
عواقب فاجعه باری به همراه خواهد داشــت و آژانس 
ســازمان ملل را از ادامه ارائــه خدمات و حمایت از 
آوارگان فلســطینی در کرانه باختری اشــغالی، غزه 
و قــدس باز می دارد.گفتنی اســت که پارلمان رژیم 
صهیونیستی )کنســت( با پیش نویس طرحی درباره 
افزودن نام آژانس امدادرســانی و کاریابی ســازمان 
ملل متحد برای آوارگان فلســطینی )آنروا( به عنوان 
سازمان تروریستی موافقت کرده است. رژیم اسرائیل 
مدعی است که آنروا در عملیات هفتم اکتبر 2۰2۳ 
)پانزدهم مهر ۱۴۰2( گروه های مقاومت فلســطین 
)عملیات طوفان الاقصی( نقش داشته است، تا جایی 
که به دنبال این ادعا برخی کشــورها برای مقطعی 
تأمین مالی این شاخه از سازمان ملل را قطع کردند.

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در بیانیه ای که 
روز گذشته منتشــر کرد، هشدار داد: تصویب نهایی 

ایــن طرح، توافقنامه ۱۹۶۷ بین )رژیم( اســرائیل و 
آنروا را لغو، کلیه عملیات آنروا در اســرائیل و قدس 
شــرقی را متوقف، عملیات حیاتی این ســازمان در 
غزه را نابود و به طور جدی ارائه خدمات بهداشــتی، 
 آموزشــی و اجتماعــی در کرانه باختــری را مختل

می کنــد. بورل تأکید کرد: اتحادیــه اروپا از مقامات 
اســرائیلی می خواهد که بــه آنروا اجــازه دهند به 
فعالیت های حیاتی خود در راســتای مأموریتی که 
توســط مجمع عمومی ســازمان ملل تصویب شده 
اســت، ادامه دهد. این ســازمان بــه میلیون ها نفر 
در غــزه، کرانه باختری از جمله قدس شــرقی و در 
سراسر منطقه از جمله لبنان، سوریه و اردن خدمات 
ضروری ارائه می دهد و ستون ثبات در منطقه است.

وی تصریح کرد: اتحادیه اروپا حامی قاطع ســازمان 
ملل متحد و نظام چندجانبه گرایی و مبتنی بر قانون 
اســت که آنروا به عنوان یک آژانس ســازمان ملل 

بخشی از آن است.

ایســنا- آنالنا بربــوک، وزیر امــور خارجه آلمان 
مدعی شــد کــه ولادیمیــر پوتیــن، رئیس جمهور 
روســیه به تماس هــای تلفنــی اولاف شــولتس، 
صــدر اعظم آلمان پاســخ نمی دهــد و نمی خواهد 
 با وی دربــاره میانجی گری برای صلــح در اوکراین

 صحبت کند.
به نوشــته »رویترز«، بربوک در کنفرانس مطبوعاتی 
مشترکی با ژوراج بلانار ، همتای اسلواکیایی خود در 
شــهر برلین گفت: اوکراین بــرای یک صلح عادلانه 

آماده است.
او مدعی شد: پوتین  از پذیرفتن صلح سر باز می زند 
و هر روز یک ســیگنال جدید به نفع جنگ و ویرانی 
می فِرستد. او حتی دیگر حاضر نیست با صدر اعظم 

آلمان تلفنی گفت وگو کند.
ایــن در حالــی اســت کــه ولودیمیر زلنســکی، 
برلیــن  در  جمعــه  روز  اوکرایــن  رئیس جمهــور 
 بــا اولاف شــولتس، صــدر اعظــم آلمــان دیدار 
کــرده و در پی این دیدار برلیــن یک کمک جدید 
دیگر به ارزش حدود ۵۰۰ میلیون پوند برای اوکراین 

اعلام کرد.
صدر اعظم آلمان عنوان کرد: این کمک جدید برای 
اوکراین که هر چه بیشــتر به آتــش جنگ در این 
کشور دامن خواهد زد، پیامی برای پوتین است مبنی 
بر اینکه غرب دست از پشتیبانی  های خود از اوکراین 

نخواهد کشید.
زلنسکی روز پنجشــنبه در لندن بود و از به اصلاح 
»طرح پیروزی« خود در مقابل کر اســتارمر، نخست 
وزیر بریتانیا در لندن رونمایی کرد. او پیش از آن نیز 
به پاریس ســفر کرده و در آنجــا با امانوئل ماکرون، 

رئیس جمهور فرانسه دیدار کرده بود.
زلنســکی همچنــان در تلاش اســت از متحدان و 

حامیانش از جمله آمریکا و چند کشور اروپایی مجوز 
برای حملــه کردن با موشــک های دوربرد غربی به 

عمق خاک روسیه را بگیرد.
زلنســکی در مقر دولت انگلیس یک مذاکرات ســه 
جانبه را با شــرکت استارمر و همینطور مارک روته، 
دبیر کل جدید ناتو بر ســر وضعیت جنگ و مسئله 
استفاده از موشک های دوربرد دریافتی از حامیانش 

برگزار کرد.
روته مدعی شــدکه هیچ دلیل حقوقی برای ممانعت 
از استفاده اوکراین از تسلیحات دریافتی از غرب علیه 
اهداف در خاک روســیه وجود ندارد اما کشــورهای 
حامی کی یف باید به صــورت انفرادی درباره مجوز 

دادن به این حملات تصمیم بگیرند.
زلنسکی بعد از مذاکرات در مقر دولت انگلیس مدعی 
شــد: هدف از طرح صلح من ایجاد شرایط درست به 
منظور پایانی عادلانه برای جنگ است. من از بریتانیا 
به سبب تداوم پشتیبانی نظامی از کشورمان از جمله 

با موشک های دوربرد تشکر می کنم.
انگلیس یکــی از اصلی ترین حامیــان اوکراین بوده 
که انواع و اقســام تسلیحات ســنگین شامل اولین 
تســلیحات ضد تانک، تانک های رزم اصلی چلنجر 2 
و موشــک های دوربرد سایه طوفان را در اختیار این 

کشور قرار داده است.
زلنســکی روز جمعه در ضمن سفر به برلین که در 
راستای تلاش برای گرفتن کمک های نظامی بیشتر 
صورت گرفــت گفت امید به پایــان یافتن جنگ با 

روسیه در سال آینده میلادی دارد.
در حالی که کی یف با ســومین زمستان سخت خود 
از زمان شروع جنگ با روســیه مواجه شده، رئیس 
جمهور اوکراین در 2 روز گذشــته تــور دیگری از 
سفرهای خود با هدف تلاش برای گرفتن کمک های 

نظامی بیشتر از همپیمانان را به لندن، پاریس، رُم و 
برلین برگزار کرد.

زلنســکی در دیــدار بــا شــولتس از کمک هــای 
آلمــان به اوکراین تشــکر و اظهار کرد: این بســیار 
 مهم اســت که ایــن کمک ها در طول ســال آینده 

میلادی کاهش نیابند.
او بــا گفتن اینکه به اصطلاح طرح پیروزی خود را با 
شولتس در میان گذاشته مدعی شد: امید می رود که 

جنگ نهایتاً در سال آینده، 2۰2۵، پایان یابد.
شولتس به زلنسکی قول داد آلمان و دیگر متحدانش 
در اتحادیه اروپا تجهیزات نظامی بیشــتر در ســال 
جــاری میلادی برای اوکراین بفرســتند. او با دادن 
وعده یک کمــک چهار میلیارد یورویــی آلمان در 
2۰2۵ به اوکراین گفت: »ما از حمایتمان از اوکراین 

دست بر نخواهیم داشت.«
شــولتس گفت با زلنســکی بر ســر لزوم برگزاری 
کنفرانس صلحی برای اوکراین با شــرکت روســیه 
توافــق کرده اما گفت: »صلح تنها می تواند بر مبنای 
قوانین بین المللی برقرار شــود. ما صلح دیکته شده 

توسط روسیه را نخواهیم پذیرفت.«
زلنســکی در ادامه ســفرش به آلمان با فرانک والتر 

اشتاینمایر، رئیس جمهور این کشور نیز دیدار کرد.

نخستوزیردولتموقتلبنان:
اسرائیل در جنایات خود هیچ حد و مرزی نمی شناسد

تسنیم- نجیــب میقاتی، نخست وزیر دولت موقت لبنان با اشاره 
به اینکه دشــمن صهیونیســتی در جنایت های خــود هیچ حد 
و مرزی نــدارد و حتی جامعه بین المللــی را هم تهدید می کند، 
خواســتار صدور قطعنامــه ای برای توقف فوری و کامل تجاوزات رژیم اشــغالگر و 

برقراری آتش بس شد.
نخســت وزیر دولت موقت لبنان طی ســخنانی درباره تحولات این کشور در سایه 
تجاوزات وحشــیانه رژیم صهیونیســتی، اعلام کرد کــه وزارت امور خارجه لبنان 
درخواســتی را به شــورای امنیت برای صدور قطعنامه ای جهت آتش بس کامل و 

فوری، ارائه می دهد.
میقاتی تأکید کرد که همزمان با این درخواســت ما برای صدور قطعنامه آتش بس 
توسط شورای امنیت، دولت لبنان همچنان به اجرای قطعنامه ۱۷۰۱ با همه مفاد 
آن به ویژه استقرار ارتش در جنوب لبنان و تقویت حضور آن در مرزها پایبند است. 
این موضع لبنان مسئله جدیدی نیست و همه می دانند این دشمن اسرائیلی است 

که از پاسخگویی به همه پیشنهادات آتش بس خودداری می کند.
وی با اشــاره به اینکه حزب ا.... در دولت لبنان نماینده دارد و بخشی از این کشور 
محســوب می شود و به دنبال توقف تجاوزات دشــمن است، تأکید کرد که راهکار 
دیپلماتیک برای پایان دادن به درگیری ها از طریق قطعنامه ۱۷۰۱ هنوز روی میز 
اســت. اولویت ما امروز محافظت از امنیت کشورمان است و این چیزی است که ما 

روی آن کار می کنیم.
میقاتی با اشــاره بــه اینکه احترام زیــادی برای حزب ا... قائل اســت، گفت: من 
نخســت وزیر لبنان هســتم و امنیت کشــورم را می خواهم. دولت لبنان از شورای 
امنیت ســازمان ملل می خواهد تا اقدامی جدی برای آتش بس انجام دهد. خواسته 
ما برقراری آتش بس و توقف بمباران غیرنظامیان اســت. ما از جهانیان می خواهیم 
تــا وجدان های خود را بیدار کنند، مــا ایمانی قوی داریم و به حق کرامت زمین و 
حاکمیتمان پایبندیم و در همه محافل بین المللی و نشســت هایی که با مسئولان 
کشورهای مختلف داشتیم، تأکید کردیم که لبنان متعهد به اجرای قطعنامه ۱۷۰۱ 
اســت و جامعه بین المللی هم وظیفه دارد که دشــمن اسرائیلی را وادار به اجرای 

این قطعنامه کند.
این مقام لبنانی از مســئولان و نیروهای ملی این کشور خواست تا مسئولیت خود 
را در محافظت از جامعه بر عهده بگیرند و تأکید کرد: با وجود همه تلاش هایی که 
ما در سطح بین المللی و جهان عرب برای پایان دادن به درگیری ها انجام داده ایم، 
اما تجاوزات اسرائیل علیه لبنان همچنان ادامه دارد و این رژیم ترورها، قتل عام ها 
و تجاوزات همه جانبه را به سرزمین ما ادامه می دهد و رفتارها به گونه ای است که 

انگار ما حق نداریم از کشور و کرامتمان دفاع کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: جهان امروز شاهد تشدید تجاوزات اسرائیل، زیر پا گذاشتن 
همه مرزها و اخلاقیات، و جنایاتی اســت که این رژیم انجام می دهد. غیرنظامیان 
لبنانی، قربانی اســتکبار اســرائیل می شــوند که همچنان در برابر چشم جهانیان 
و ســکوت مشــکوک جامعه جهانی در برابر جنایت های نسل کشــی این رژیم، به 
تجاوزاتــش ادامه می دهد؛ انگار که لبنان خارج از چهارچوب حمایت های انســانی 

قرار دارد و مردم آن حق مطالبه حقوق خود و محافظت از آزادیشان را ندارند.
نخســت وزیر دولت پیشــبرد امور لبنان تصریح کــرد: ما فریاد کمــک و ناتوانی 
 ســر نمی دهیــم، بلکــه می خواهیــم وجدان هــای جهان بیــدار شــود تا حق 

و انسانیت پیروز گردد.
وی در واکنش به تجاوز ارتش رژیم صهیونیســتی علیه نیروهای یونیفل )نیروهای 
موسوم به حافظ صلح سازمان ملل مستقر در جنوب لبنان( هم گفت که این تجاوز 
یک جنایت آشــکار اســت که ما آن را محکوم می کنیم و اسرائیل نشان داد که در 
تجاوزات خود هیچ حد و مرزی نــدارد و حتی موجودیت جامعه بین المللی را هم 

تهدید می کند.

اخبار کوتاه جهان
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نماینده مجلس:
تعویق انتخابات نظام مهندسی خلاف قانون است

تسنیم- مجتبی یوســفی، عضو کمیســیون عمران مجلس در خصوص تعویق 
انتخابات هیئت مدیره ســازمان نظام مهندسی ساختمان اظهار کرد: در ماده 10 
قانون نظام مهندســی ساختمان به صراحت نوشته شــده که دوره هیئت مدیره 

سازمان نظام مهندسی ساختمان 3 سال است.
وی ادامه داد: این تصمیم وزیر راه و شهرسازی و وزارت راه  وشهرسازی بر خلاف 

متن صریح قانون است و وزیر اختیاری برای این کار ندارد.
وی بــا بیان این که تا قبل از اتمام اعتبارنامه هیئــت مدیره باید انتخابات برگزار 
شــود، افزود: انتخابات هیئت مدیره مانند شورای شهر، مجلس، ریاست جمهوری 

و خبرگان است.
وی یادآور شــد:  اگر وزیر راه و شهرســازی می خواهد تغییری در زمان برگزاری 
انتخابات هیئت مدیره ســازمان نظام مهندسی اعمال شود باید لایحه دو فوریتی 

به مجلس ارائه دهد.
عضو کمیســیون عمران مجلس با بیان این که اقــدام وزیر راه در تعویق انتخابات 
شــوراهای شــهر را برگزار نکند و بگوید اعضای کنونی شــورا 6 ماه دیگر در این 
مسند بمانند، گفت: این که بگویند وزیر کشور انتخابات مجلس و ریاست جمهوری 

را برگزار نکرد و نمایندگان فعلی یا رئیس جمهور 6 ماه دیگر بمانند.
یوسفی تأکید کرد: انتظار داریم وزیر راه و شهرسازی، متن صریح قانون را در رابطه 

با سازمان نظام مهندسی ساختمان عملیاتی اجرا کند.
وی یادآور شــد:  مجلس شورای اسلامی و دستگاه های نظارتی به این اقدام خلاف 

قانون ورود پیدا می کنند.

شاخص بورس ارتفاع ۲/۱ میلیون واحد را پس گرفت

تســنیم- در جریان دادوســتدهای روزگذشته بازار ســرمایه، تاکنون بیش از 
4میلیارد و 630میلیون ســهم و حق تقدم به ارزشــی بالغ بر 2هزار و 17میلیارد 
تومان در بیش از 104هزار نوبت مورد دادوســتد قرار گرفت و شــاخص بورس با 

رشد 5هزار تا کنون در ارتفاع 2 میلیون و 105هزار واحد قرار گرفته است.
بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز گذشته به نام نمادهای معاملاتی 

فملی، شستا و فارس شده است.
بر اســاس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم بــا معامله یک میلیارد و 
578میلیون ورقه به ارزش هزار و 416میلیارد تومان در 62هزار نوبت، شــاخص 

فرابورس )آیفکس( 7واحد افت داشته است.

۳۰ مهرماه، آخرین مهلت برگشت ارز حاصل از صادرات

تسنیم- براساس اطلاعیه ســازمان امور مالیاتــی کشور، مطابق مصوبات بیست 
و دومین جلســه کارگروه بازگشت ارز حاصل از صادرات، با توجه به پایان مهلت 
ایفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات سال 1402 در پایان روز 31 تیرماه 1403، 
مهلت برگشــت ارز حاصل از صادرات هر پروانه صادراتی سال 1402 به مدت 3 
ماه )حداکثر تا پایان روز ســی ام مهرماه 1403( با رعایت مهلت قانونی 15 ماه با 

بهره مندی از معافیت مالیاتی تمدید شده بود.
بر اســاس این اطلاعیه، مهلت بازگشت ارز حاصل از صادرات سال 1402 تمدید 
نخواهد شــد و پس از پایان مهلت زمانی یادشــده، درصد رفع تعهد ارزی ســال 
1402 صادرکنندگان کالا جهت اعمال معافیت های مالیاتی، محاسبه خواهد شد.

پیش بینی تخصیص ۷۰ هزار قطعه زمین 
برای طرح جوانی جمعیت

باشــگاه خبرنگاران- تقی رضایــی، عضو هیئت مدیره ســازمان ملی زمین و 
مسکن در برنامه رادیو سلامت با بیان اینکه طبق قانون جوانی جمعیت به تمامی 
خانواده هایی که فرزند ســوم آنها بعد از مهر ماه ســال 1400 به دنیا بیاید زمین 
اختصاص می دهیم گفت: وزارت راه وشهرسازی و هم چنین تمامی مسئولان این 

وظیفه را بر عهده دارند و  با برنامه ریزی لازم این اقدام در حال انجام است.
وی ادامــه داد: برای اجرای این طرح 70 هــزار قطعه زمین پیش بینی کرده ایم و 
متناسب با آماده شدن زمین تخصیص آنها انجام شده و به فراخور مراسمات و به 
صورت نمادین به متقاضیان اختصاص داده می شود که در حال حاضر در چندین 

استان کشور این واگذاری ها صورت گرفته است.
عضو هیئت مدیره ســازمان ملی زمین و مسکن اظهار کرد: وزارت راه وشهرسازی 
تکالیف بسیار گسترده ای در حوزه نهضت ملی مسکن دارد که یکی از آنها  ساخت 
4 میلیون واحد مسکونی بوده، اما به جز آن این وزارت خانه تکالیف بسیار زیادی 

از جمله تخصیص زمین در قالب طرح جوانی جمعیت دارد.
او بیان کرد: در حال حاضر در برخی از اســتان ها از جمله اســتان های شمالی با  
توجه به آن که قانون واگذاری اراضی یک و دو کشاورزی، اراضی جنگلی و اراضی 
4 گانه محیط زیســت را ممنوع کرده با مشکل مواجه هستیم که برای جبران آن 

با مالکان بخش خصوصی توافق کرده ایم.
وی اظهار کرد: در 5 ماه اخیر به اند ازه سه برابر برنامه اجرایی در استان ها زمین 
تحصیل کرده ایم که این خود یک رکورد به شــمار می رود و ما ســعی کرده ایم در 
برخی از استان ها حاضر شده و اگر اراضی نیاز به گشایش از جمله امضا و یا مشکل 

اسنادی داشته باشند مشکل را از طریق قانونی برطرف کنیم.
رضایــی بیان کرد: طبق ماده ۹  قانون ورود به اراضی کشــاورزی یک و دو برای 
ســاخت مســکن ممنوع بوده، اما اگر اراضی کشــاورزی درجه های سه و 4 برای 

مالکان بخش خصوصی باشد می توان از طریق قانونی کاربری آنها را تغییر داد.

از ابتدای امسال تا ۲۱ مهر ماه؛
۳۶/۶ میلیارد دلار ارز واردات تأمین شد

باشگاه خبرنگاران- بانک مرکزی گزارش داد: اول فروردین ماه تا 21 مهر ماه 
امســال، 36 میلیارد و 660 میلیون دلار ارز برای واردات کالا های اساســی، دارو، 
کالا های تجاری و بازرگانی، واردات در مقابل صادرات و خدمات تأمین شده است.

در ایــن مدت برای کالا های اساســی و دارو 7 میلیارد و ۹8۹ میلیون دلار، برای 
کالا هــای تجاری و بازرگانی مبلغ 1۹میلیــارد و 6۹0 میلیون دلار، برای خدمات 
860 میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات 8 میلیارد و 121میلیون دلار 

تأمین ارز صورت گرفته است.
بر اســاس این گزارش، بانک مرکزی برای واردات کالا های اساســی و کشاورزی 
شــامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های دامی 6 میلیارد و 227 میلیون دلار و 
بــرای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشــکی 1میلیارد و 762 میلیون دلار 
ارز تأمین کرده است. شایان ذکر است بانک مرکزی در مجموع 7 میلیارد و ۹8۹ 
میلیون دلار برای کالا های اساسی و کشاورزی و دارو و تجهیزات پزشکی را با نرخ 
28500 تومان و با هدف حمایت از مصرف کنندگان و دسترســی اقشار جامعه به 

کالا های ضروری با قیمت ارزانتر تأمین کرده است.
این گزارش حاکی از آن اســت کــه در این بازه زمانی بــرای کالا های تجاری و 
بازرگانــی مبلغ 1۹ میلیارد و 6۹0 میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات 
مبلغ 8 میلیارد و 121 میلیون دلار و در مجموع 27 میلیارد دلار و 811 میلیون 

دلار تأمین ارز صنایع صورت گرفته است.
تأمیــن ارز نیمایی برای »صنایع حمل و نقل و خودرو« معادل دو میلیارد و 660 
میلیــون دلار، »صنایع معدنی« 2 میلیارد و 20 میلیون دلار، »ماشــین آلات و 
تجهیــزات تولید« معادل یک میلیارد و ۹22 میلیــون دلار، »صنایع و تجهیزات 
بــرق و الکترونیک« معــادل دو میلیارد و 488 میلیون دلار، »صنایع شــیمیایی 
و پلیمری« دو میلیارد و 60 میلیون دلار، »منســوجات و پوشــاک« معادل ۹۹0 
میلیون دلار صورت گرفته اســت. این گروه های صنایــع هم چنین به ترتیب یک 
میلیارد و 868 میلیون دلار، یک میلیارد و 556 میلیون دلار، یک میلیارد و 467 
میلیون دلار، 281 میلیــون دلار، 683 میلیون دلار، 53 میلیون دلار ارز توافقی 
یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز 21 مهر ماه سال جاری دریافت کرده اند.

آگهی ثبتی و دادگستری

ارز

مسکن

اقتصاد کلان

مالیات

بورس

باشگاه خبرنگاران- ســامانه خودنویس از طریق کاهش 
هزینه ها و با ارائه کد رهگیری بدون دریافت هیچ هزینه ای 

باعث ایجاد رونق و آرامش در بازار مسکن شده است.
 در حالــی که فصــل جا به  جایی مســتأجران بــه اتمام 
رســیده است ، اما همچنان شاهد آن هستیم که بسیاری از 
مســتأجران و متقاضیان مسکن تمایل دارند که  در سامانه 
خودنویــس ثبت نام کنند، این در حالی اســت که به گفته 
بســیاری از آنها این ســامانه زمینه ســاز کاهش چشمگیر 

هزینه ها در جابه جایی ها شده است.
سامانه خودنویس از خرداد ماه سال گذشته در قالب طرح 
حمایت از مســتأجران از سوی معاونت مسکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی طراحــی و اجــرا شــد و در ابتدا 
مســتأجران می توانستند قراردادهای خود را در این سامانه 
بارگذاری و منعقد کنند و پس از گذشــت چندین ماه در 
اواخر ســال گذشته مقرر شد که تمامی مشاوران املاک از 
طریق این ســامانه قراردادها را منعقد کنند و سامانه ایران 

املاک از دسترس برای مستأجران خارج شد.
در حال حاضر ســامانه خودنویس به صورت 24ســاعته و 
شــبانه روزی اقدام به ثبت قراردادهای متقاضیان مســکن 

می کنــد و هدف از راه اندازی این ســامانه حذف دلالان و 
ســوداگران بازار مســکن به ویژه در بخش اجاره بوده و با 
کاهــش هزینه ها و صرفه جویی زمینه ســاز بهبود وضعیت 

بازار مسکن برای متقاضیان در این بخش شده است.
از خرداد ماه امســال بخش قرارداد در حوزه خریدو فروش 
مسکن هم راه اندازی شده است و طبق اعلام ساسانی مدیر 
ســامانه خودنویس به صورت کامل بخــش خریدو فروش 
راه اندازی شده و از طریق آن به راحتی خریدار و فروشنده 
مســکن می توانند مبایعه نامه خود را ثبت و بعد از گذشت 

مدتی سند مالکیت خود را دریافت کنند.
  هزینه های جابه جایی مســتأجران از طریق سامانه 

خودنویس صفر شد
مهدی زاده یکی از مســتأجرانی که قرارداد خود را از طریق 
سامانه خودنویس در تابستان امسال منعقد کرده بود گفت: 
ســامانه خودنویس باعث شــد که هزینه های جابه جایی ما 

بسیار کاهش یابد و اجاره برای ما امسال راحت تر باشد.
وی ادامــه داد: هرســال باید بــرای عبور از بــازار اجاره 
مســکن چندین میلیون تومان به مشاوران املاک پرداخت 
می کردیم، اما امســال از طریق این ســامانه علاوه بر اینکه 
کد رهگیری رایگان دریافــت کردیم هیچ هزینه ای هم به 
مشاوران املاک پرداخت نکردیم که این برای ما مستأجران 

بسیار خوب است.
   صرفه جویی ۲ هزار  میلیارد تومانی سامانه خودنویس 

طبق آخرین آمارهای اعلام شــده از سوی ساسانی، مدیر 

ســامانه خودنویس، اکنون قراردادهای ثبت شــده در این 
ســامانه به بیش یک میلیون و 151 هزار فقره رســیده که 
این میزان از خرداد ماه ســال گذشته بوده است و با توجه 
به آنکه این ســامانه 24 ساعته است، در ساعت یا طول روز 

شاهد ثبت بیش از 2تا 3هزار فقره هستیم.
وی ادامه داد: استقبال از این سامانه با توجه به آنکه بساط 
دلالان و سوداگران را جمع کرده بسیار خوب بوده و باعث 

شده که بازار به سمت آرامش حرکت کند.
ساســانی تأکید کرد: بازار مســکن در آینده از طریق این 
ســامانه به ســمت رونق حرکت می کنــد و به طور قطع با 
تکمیــل تمامی بخش هــا باعث بهبود و تقویــت این بازار 

خواهد شد.
مدیر ســامانه خودنویس با بیان اینکه بسیاری از متقاضیان 
پیــش از این هزینه های زیــادی را بابت ثبــت قراردادها 
پرداخت می کردنــد، گفت: صرفه جویــی هزینه ها در این 
ســامانه به بیش از 2هزار میلیارد تومان رسیده که این امر 
خود باعث شده که بخش عمده ای از هزینه های مستأجران 

کاهش یابد.

   رونق بازار مسکن از سوی سامانه خودنویس 
بسیاری از کارشناســان و نمایندگان مجلس هم بر تقویت 
بازار مسکن از طریق این سامانه مهر تأیید زده اند به طوری 
صدیف بدری، عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه 
در حال حاضر بازار مســکن از طریق سامانه خودنویس به 
آرامش رسیده است، گفت: اکنون شاهد سیگنال های مثبت 

از ســوی متقاضیان در این بخش هستیم ، این بازار به طور 
قطع از طریق سامانه خودنویس به رونق می رسد و ما با این 
سامانه شاهد آن خواهیم بود که بساط دلالان و سوداگران  

بازار اجاره برچیده می شود.
وی ادامه داد: دولت چهاردهم باید سیاست تکمیل سامانه 
خودنویس را ادامه دهد و از طریق آن بتواند بازار مســکن 
را تقویت و مشــا وران املاکی که پیــش از این هزینه های 
گزافی را از طریق ســامانه خودنویس دریافت می کردند را 

ساماندهی کند.

   اثرگذاری مثبت سامانه خودنویس بر بازار مسکن
هم چنین تقوی کارشناس مسکن گفت: آمارها نشان می دهد 
که  طی یک ســال گذشته میزان شکایت از سوی مستأجران 
کاهش بسیاری یافته و به بیش از 30 درصد رسیده است که 
این امر نشــان دهنده اثرگذاری مثبت بر روی این بازار است. 
وی ادامه داد: بازار مســکن نیازمند این چنین سامانه هایی 
است که بتواند بخشی از نیازهای مستأجران در بازار مسکن 
را تأمین کند و از طریق آن بتوانند بدون پرداخت هزینه ای 
قراردادهای خود را منعقد کنند. حال با توجه به آنکه بیش از 
یک سال ونیم از راه اندازی سامانه خودنویس از سوی وزارت 
راه وشهرسازی گذشته و متقاضیان حق انتخاب برای واحد 
مســکونی مورد نظر خود را بــدون پرداخت هیچ هزینه ای 
جهت انعقاد قرارداد دارند به نظر می رسد که دولت باید تمرکز 
خود را بر روی این بازار تقویت کند و گام های مؤثرتری را در 

جهت این سامانه بردارد.

سامانه خودنویس شکایات مستأجران را تا ۳۰ درصد کاهش داد
مسکن
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ایســنا- غلامرضا گــودرزی، رئیس مرکز 
آمــار در نشســتی خبری اظهار کــرد: ما در 
مرکــز آمار تولیــد آمار باکیفیــت، به موقع و 
حرفــه ای را تکلیف خود می دانیــم. در این 
آمار نیز جهت گیــری و موضع گیری نداریم. 
ان شــاءا... تصمیم گیــران هم بــه این نتیجه 
 برسند که استفاده از آمار حقی است که باید 

رعایت شود.
وی درباره اختلاف برخی آمار مرکز آمار ایران 
و بانک مرکزی گفت: مبانی هر دو دســتگاه 
درست اســت. اما بعضاً ممکن است سال پایه 
متفاوت باشــد. الان هردو مرکز قرار است از 
یک سال پایه استفاده کنند. هرکدام از ما کار 
حرفه ای و تخصصی خود را انجام می دهیم و 
تا آنجا که امــکان دارد تلاش می کنیم اعداد 

بیانگر واقعیت جامعه باشد.
رئیــس مرکز آمار ایران با بیــان اینکه تعامل 
بین مرکز آمار و رسانه ها از این پس منظم تر 
می شــود گفت: در حال حاضــر در مقطعی 
هستیم که انشــاءا... جلسات با اصحاب رسانه 
افزایــش خواهد یافت. رســانه ها نقش خوبی 
داشــته اند اما باید تعامل بیش از پیش باشد. 
صداوسیما در سرشماری به ما کمک می کند. 
از سوی دیگر با درگاه مرکز آمار باید آشنایی 

بیشتری صورت گیرد.
در ادامــه عزیزی، مدیرکل دفتر کشــاورزی 
مرکز آمار بیان کرد: ما حدود 280 قلم آماری 
را دریافت می کنیم که حدود 8 قلم در ارتباط 
با پرورش زنبور عســل به این نتیجه رسیدیم 
از داده های جهاد کشــاورزی استفاده کنیم. 
بخش کشــاورزی بر پایه زراعــت و دامداری 
اســت و حجم بالایی از ســؤالات ما در این 

بخش است.
در ادامه گودرزی در پاســخ ســؤالی درباره 

نقش پژوهشــکده آمار گفت: پژوهشکده آمار 
به زودی برآوردهایی را محاسبه و اعلام خواهد 
کرد؛ زیرا هرکــدام از موارد آماری ملاحظات 
خــاص خــود را دارد. کار دوم پژوهشــکده 
که قرار اســت انجام دهد این اســت که وارد 
 تحلیل شــود؛ چرا که مرکز آمار نباید تحلیل 

ارایه دهد.
وی گفت: جمعیت کشور بیش از 85 میلیون 
نفر اســت که نزدیک 66 میلیون ساکن نقاط 
شهری و مابقی روستایی هستند. تعداد خانوار 

نیــز بیــش از 27 میلیون خانوار اســت. بعد 
خانوار نیز در کشــور 3/1 است. انشاءا... سال 
1405 تغییــرات جمعیتی را با دقت به اطلاع 

مردم عزیز خواهیم رساند.
رئیس مرکــز آمار با بیان اینکــه قصد داریم 
با کمــک دســتگاه ها آمار درســت و دقیق 
ارایــه دهیم گفــت: این آمارهــا می تواند در 
اختیار تحلیل گــران قرار گیــرد. کمکی که 
رســانه ها می توانند بکنند این اســت که یک 
 فضای بانشــاط و مشــارکتی برای ارایه آمار 

ایجاد کنند. 
رئیس مرکز آمار درباره شــائبه حبس آمار از 
ســوی مراکز آماری گفت: ما مدتی است یک 
تقویم انتشاراتی را دنبال می کنیم که از قبل 
هم بوده اما به روز شــده است. ما در ماه های 
اخیر به این تقویم پایبند بوده ایم. ممکن است 
گاهاً آماری که به دســت مرکز آمار می رسد 
یکــی دو روز تأخیر داشــته باشــد ولی در 

چارچوب زمانی خوش ارایه می شود.
گــودرزی بیــان کــرد: مرکز آمار بــه دلیل 
استقلال و پایگاه حرفه ای که در اینجا حاکم 
اســت در تولید آمــار کار حرفه ای خودش را 
انجام می دهــد و نگاه نمی کند که با این آمار 
فلان دســتگاه ناراحت یا خوشحال می شود. 

ما بعد از اینکه مطمئن شــدیم آمار درســت 
و مشــخص است آن را منتشــر می کنیم. در 
این چند ماه هم ندیدم که از یک دستگاه در 
زمینه ارایه آمار به ما فشــار وارد شود. ما در 
حال حرکت به نظام آماری کارآمد و هوشمند 

حرکت می کنیم.
بــه گفته گــودرزی، اگــر در زمان هایی آمار 
ارایه نمی شود به ملاحظات برنمی گردد بلکه 
به این دلیل اســت کــه داده در اختیار مرکز 
آمار قرار نگرفته است. بعضاً قوانینی در کشور 
مصوب می شــود که جلوی ورود اطلاعات را 
می گیرد و این اطلاعات به ما داده نمی شــود. 
البته جا دارد از ســازمان برنامــه و بودجه و 
ریاســت این سازمان تشــکر کنم که از مرکز 
آمار حمایت های لازم را انجام می دهد و تلاش 
می کنیم جریان داده را حــل کنیم. بنابراین 
واژه هایی مثل حبس آمار و ســرکوب آمار که 
مطرح می شــود درست نیســت. باید آمار با 
کیفیت و دقت باشــد و بعد از تأیید انشــاءا... 

منتشر می شود.
رئیس مرکز آمار تأکید کرد: در بخش مسکن 
نیز امیدوارم ظرف هفته های آینده دسترسی 
به داده هــای لازم صورت گیــرد و آمار بازار 

مسکن منتشر شود.

تسنیم- بهمن ماه ســال 1402 موضــوع واردات خودرو 
با شــرایط ویژه به جانبازان مطرح شــد و نخستین مرحله 
ثبت نــام خودروهــای وارداتی بــرای جانبــازان، از تاریخ 
1402/11/04 آغــاز شــد و طــی چند مرحلــه ثبت نام 
خودروهای وارداتی جانبازان در ســه گروه مختلف شامل 
گروه 50 تا 6۹ درصد، گروه 70 درصد معمولی و همچنین 

گروه 70 درصد امکان پذیر شد.
در لیســت خودروهای وارداتی، برای جانبازان 50 درصد 
ســقف قیمتی 25 هزار یورو، جانبــازان 70 درصد عادی 
سقف قیمتی 30 هزار یورو و هم چنین خودروهای وارداتی 
برای جانبازان 70 درصد ســقف قیمتــی 35هزار یورو در 

نظر گرفته شد.
در اطلاعیه ها اعلام شده اســت جانبازان می توانند گزینه 
واردات شخصی را انتخاب یا گزینه واردات شرکتی را فعال 
کنند، البته اگر جانبازان به صورت شخصی اقدام به واردات 
کنند برای انتخاب شرکت و ثبت نام در سامانه با مشکلات 
بســیاری مواجه هستند، البته روند شــرکت ها در سامانه 

ثبت نام هم متفاوت است.
علاوه بر این گزینه ای هم در لیست ثبت نام وجود دارد که 
با پرداخت مبلغ توافقی به شــرکت های واردکننده توسط 

متقاضی می توان واردات خودرو را انجام داد.
در مجمــوع  25 شــهریورماه مهلت ثبت نــام خودروهای 

وارداتی به اتمام رسید و متقاضیان باید برای مرحله بعدی 
ثبت نام یا تحویل خودروها منتظر باشــند اما ســؤال مهم 
اینجاســت؛ امتیاز واردات خودرو به جانبازان تا چه میزان 
به نفع آنهاســت و آیا اصلًا عایدی بــرای جانبازان خواهد 

داشت یا نه؟!
بعــد از چالش های ثبت نام جانبازان بــرای واردات خودرو 
امروز ســامانه جامع تجارت اعلام کرده است شرکت های 
منتخب این سازمان از روز شــنبه )21 مهرماه( به صورت 
تدریجی نســبت به انجام فراخوان جانبازان مشمول جهت 

عقد قرارداد اقدام خواهند کرد.
بر این اســاس، با ارســال فراخوانِ عقد قرارداد از ســوی 
شــرکت ها برای جانبازان، این افراد مشــمول نســبت به 
عقد قرارداد با شــرکت و انجام امور مربوطه نظیر تکمیل 
اطلاعات و مشخصات، تســویه حساب، انجام امور مربوطه 
بــه فرآیند واردات صورت گرفتــه و... اقدام خواهند کرد و 
پس از آن، طبق آنچه که شرکت در قرارداد فی مابین قید 
می کنــد، در موعد مقرر موظف به تحویل خودرو جانبازان 

خواهد شد.
یکــی از مقامــات مطلــع در بخــش واردات خودروهای 
جانبازان در این رابطه معتقد است 2 سال دولت جانباز را 
درگیر واردات خودرو کرده اســت موضوعی که عملًا هنوز 
اجرایی نشده و هرچند ماه یک بار فقط موضوعات مختلفی 

در تسهیل واردات خودرو توسط جانبازان مطرح می شود.
وی بــا اعــلام اینکه بعــد از رایزنی های بســیار 10-11 
شــرکت واردکننده مورد تأیید وزارت صنعت برای واردات 
خودروهای جانبازان معرفی شده اند، گفت: جالب اینجاست 
می گویند جانبازان از امروز می توانند با عقد قرارداد با این 
شرکت ها روند واردات خودرو را انجام دهند اما هنوز بحثی 

در مورد تأمین ارز خودروها مطرح نشده است.
این فرد با بیان اینکه 2 ســال اســت با همین موضوعات 
جانبازان را با مشــکلات متعددی روبرو ساخته اند، افزود: 
هنوز یک ماشــین توسط شرکت ها یا جانبازان وارد کشور 
نشده اســت، فقط شعار می دهند معلوم نیست با کدام ارز 
می خواهند خودرو وارد کشــور کنند گفته شــده شرکت 
واردکننــده 15 درصد حق الزحمــه دریافت می کند علاوه 
برایــن درصدهای دیگــری نیز باید از این محل توســط 

واردکننده پرداخت شود.
وی بــا اعلام اینکه هنوز هیچ خودرویی نیامده بازار فروش 
حواله ها داغ است، گفت: به نظر می رسد در آینده سرگردانی 
جانبازان و خریــداران حواله ها در دادگاه ها تشــدید پیدا 
 کنــد. چرا که خودرویی که نیامده توســط جانباز فروخته 
شــده اســت. در حال حاضر دلال ها ســعی می کنند 30 
هزار جانباز مشــمول این طرح را قانع کنند تا ماشینی را 
کــه هنوز وجود خارجی ندارد را بــا قیمت ناچیز به آن ها 

بفروشند. از آن طرف قیمت های 2 یا 3 میلیاردی هم برای 
خودروی جانبازان 70 درصد یا 70 درصد ویژه پیشــنهاد 
می دهنــد و برای جانبازان کم تــر از 70 درصد هم قیمت 
پایین تری پیشــنهاد می  کنند و چند برابر مبلغ واریزی، از 
خریدار ســفته می گیرند. در ســایت ثبت نام هم مدل های 
مختلفی برای انتخاب جانبازان اعلام شده اما هنوز خبری 
از تحویل خودرو به ثبت نامی های قبلی نیســت و به نوعی 
هیچ مســئولی اعلام نکرده اســت چه تعداد خودرو برای 
جانبازان وارد شــده اســت و اصلًا ارز لازم به واردات این 

خودروها تأمین شده است یا خیر!
به نظر می رســد تخصیص ایــن امتیاز نه تنهــا دردی از 
جانبازان را دوا نکرده بلکه آنها را با چالشی روبه رو ساخته 
که هر روز مشــکلات زیادی را برای آنها به وجود می آورد. 
امروز جانبازان به نوعی سرگرم این امتیاز شده اند و دولت 
هم تصمیمی به رفع ابهامــات این موضوع ندارند فقط هر 

چند ماه یک بار اطلاعیه صادر می کند.

رئیس مرکز آمار تشریح کرد:

جزئیات جمعیت ۸۵ میلیون نفری ایران

هنوز یک جانباز هم ماشین وارداتی تحویل نگرفته است

تولید انرژی

باشگاه خبرنگاران- فیــروز قاسم زاده، سخنگوی صنعت آب گفت: 
طبــق آخرین گزارش هیئت بین الدول تغییر اقلیم )IPCC(، در چند 
دهه اخیر تغییر اقلیم باعث ایجــاد تغییراتی در رژیم هیدرولوژی در 
سطح جهان شده است و تقریباً در تمام سناریو های انتشار، آثار منفی 
گرمایش زمین روی حیات بشر و محدودیت منابعی نظیر آب مشهود 

بوده است.
این مقام مســئول در ادامه اظهار کرد: در کشــور ایران نیز شاخص 
خشکســالی )SPI ده ساله( نشانگر وقوع خشکسالی مداوم در طی 3 
دهه اخیر بوده است. آثار این خشکسالی در قالب کاهش میزان بارش، 
افزایش دما و تبخیر و تعرق، کاهش آب در دسترس و کسری مخازن 
آب ســطحی و زمینی، افُــت کیفیت منابــع آب و پدیده هایی نظیر 
فرونشســت نمایان شده است. قاســم زاده افزود: فارغ از کمبود منابع 
آب در دســترس که می تواند منجر به آثار منفی اجتماعی و اقتصادی 
و ســلامت در جامعه باشــد، پدیده هایی نظیر فرونشست که عمدتاً 
ناشــی از افُت تراز آب زیرزمینی اســت به دلیل عدم بازگشت پذیری 
کامل، مخاطــرات جدی برای آب و خاک ایجــاد می نماید؛ بنابراین 
برای جلوگیری از تأثیر مضاعف تغییر اقلیم و تخلیه آبخوان ها در افُت 
مخازن آب زیرزمینی و فرونشست زمین، حذف برداشت های غیرمجاز 

و اضافه برداشــت ها امری حیاتی است. از همین منظر، وزارت نیرو با 
پیگیری طرح مدیریت توأمان آب و برق به دنبال حذف برداشت های 
مازاد آب زیرزمینی اســت. بررســی ها نشانگر این اســت که اضافه 
برداشت از چاه های کشاورزی پروانه دار، سهم بیش از 15 درصدی در 

برداشت از آبخوان ها دارد که در این طرح دنبال می گردد. 
سخنگوی صنعت آب بیان کرد: از طرفی با کاهش منابع آب سطحی 
در دسترس کشور به دلیل کاهش بارش ها، فشار برداشت از منابع آب 
زیرزمینی به ویژه از طریق چاه های غیرمجاز افزایش پیدا کرده اســت 
و طبق آخرین آمار، میزان برداشــت از چاه های غیرمجاز حدود %1۹ 
تخلیه از چاه ها را شــامل می شــود و تاکنون علیرغم انسداد بیش از 
120000 حلقه چاه غیرمجاز توســط وزارت نیرو، سهم برداشت آنها 
کاهش جدی نداشته اســت و متوسط بلند مدت افت تراز آبخوان های 

کشور در 30 سال اخیر حدود 3۹ سانتی متر است. 
او افزود: بدیهی اســت کسری مخزن آبخوان های کشور و وقوع پدیده 
فرونشســت به عنوان هشــدار های جدی برای مسئولین و مردم است 
و همگی بایســتی به مقوله مهم مدیریــت مصرف آب توجه نماییم و 
گام اول در این مســیر حذف اضافه برداشت چاه های مجاز و انسداد 

چاه های غیرمجاز است.

ایرنــا- مســعود امرالهی، مدیــرکل دفتر 
بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت 
جهادکشاورزی، وضعیت کنونی تولید گندم 
و ذخایــر کارخانجــات آرد را در 20 ســال 
اخیر کشور کم نظیر خواند و گفت: امسال با 
پایداری خوداتکایی در گندم نیاز کامل آرد 

خبازی کشور را تأمین کردیم.
مسعود امرالهی از وجود ذخایر مطمئن آرد 
و تولید بیش از نیاز کارخانجات آرد خبر داد 

و گفت: وزارت جهادکشــاورزی طبق قانون مســئول تولید و تأمین گندم و آرد در کشور است و 
امســال با پایداری خوداتکایی در گندم و تأمین صد درصدی گندم نان کشور، کارخانه های آرد 
نیــاز کامل آرد خبازی را تأمین می کنند. مدیرکل دفتر بازرســی و نظارت بر کالاهای اساســی 
وزارت جهادکشــاورزی درباره افزایش قیمت نان و تخلف برخی نانوایی ها در گران فروشــی نان 
اظهارداشــت: براساس مصوبه شورای ملی آرد و نان کشور در 23 بهمن 1402 مسئولیت نظارت 
بر نانوایی ها به عهده بازرســان ســازمان حمایت از مصرف  کننده و تولیدکننده اســت و بازرسان 
جهادکشــاورزی با بازرسان این ســازمان همکاری دارند. امرالهی یادآور شــد: بازرسان سازمان 
حمایت، تخلفات یاد شــده را در سراسر کشور رصد و رسیدگی می کنند. مدیرکل دفتر بازرسی 
و نظارت بر کالاهای اساســی وزارت جهادکشــاورزی تصریح کرد: ســازمان های جهادکشاورزی 

استان ها براساس اعلام ستاد تنظیم بازار هر استان، آرد مورد نیاز را تأمین و تدارک می کنند.

سخنگوی صنعت آب مطرح کرد:

کاهش بیش از ۱۵ درصدی آب های زیرزمینی با کنترل 
برداشت مازاد چاه های دارای پروانه 

ذخیره کنونی آرد کشور در ۲۰ سال اخیر 
کم نظیر است

خودرو



ریدلــی اســکات، کارگردان بــزرگ هالیوود 
تأیید کرد که پروژه ساخت »گلادیاتور۳« در 
مراحــل اولیه قرار دارد. او با بیان اینکه فتیله 
ســاخت این فیلم را روشــن کرده، وعده یک 
داستان حماسی تازه را داده است که ادامه ای 

بر موفقیت »گلادیاتور۲« خواهد بود.
 این فیلمســاز سرشــناس که آثــاری چون
»بلیــد رانر«، » تلما و لوییــز« و »بیگانه« را 
کارگردانی کرده اســت، در گفت وگویی تازه 
اعلام کرد کــه ایده های اولیه برای ســاخت 
»گلادیاتور۳« در حال بررســی اســت و این 
پروژه به طور جدی در دســتور کار قرار دارد.

او با لحنی قاطع گفت: »نه، شوخی نمی کنم. 
فتیله اش را روشــن کرده ام.« اسکات در ادامه 
اشــاره کرد که پایان »گلادیاتور۲« شبیه به 
»پدرخوانده« ســاخته فرانسیس فورد کاپولا 
اســت، جایی که »مایــکل کورلئونه« با بازی 
درخشــان آلپاچینو در موقعیتی قرار گرفت 
که هرگــز نمی خواســت. او افزود: قســمت 
بعدی درباره مردی اســت که نمی خواهد در 

موقعیتی که دارد باشد. در »گلادیاتور۲«، پل 
 مسکال نقش »لوســیوس«، فرزند »لوسیلا«
با بازی کانی نیلســن را ایفا می کند. مسکال 
که برای بازی در ســریال »مردم معمولی« به 

شــهرت رســید و از همان جا نظر اسکات را 
بــه خود جلب کرد، دربــاره نقش خود گفته 
است: »همیشــه جاه طلبی پنهانی برای بازی 
در نقشــی جســمانی تر داشــتم. وقتی این 

پیشــنهاد)گلادیاتور ۲( مطرح شد، فکر کردم 
»این نقشی است که هیچ یک از بینندگان آثار 

قبلی من انتظارش را ندارند.«
پدرو پاسکال، دیگر ستاره فیلم که اخیرا با بازی 
 در فصل اول ســریال »آخرین بازمانده از ما« 
»مارکــوس  ژنــرال  نقــش  در  درخشــید، 
آکاســیوس« ظاهر می شــود. او در توصیف 
کاراکتر خود بیان کرده اســت: »او یک ژنرال 
بســیار خوب اســت که می تواند قاتلی بسیار 
خوب نیز باشــد.«پارامونت چراغ سبز تولید 
»گلادیاتور۳« را بر اســاس موفقیت قسمت 

دوم در گیشه روشن خواهد کرد. 
اسکات پیشتر گفته بود که این دنباله از پروژه 
عظیــم »ناپلئون« هم بزرگ تر اســت. او که 
دهه هاســت در صنعت سینما فعالیت می کند 
بــا بیان اینکه »چند کار خوب انجام داده ام«، 
تاکید کرد: »این بهترین چیزی اســت که تا 
به حال ســاخته ام؛ یکی از بهترین ها.«اسکات 
که با این پروژه بزرگ بار دیگر به ســینمای 
حماسی بازگشته است، با اشاره به اینکه فیلم 

شامل سکانس های اکشن  سنگین و نفس گیر 
 خواهد بــود، گفت: »فیلم پــر از صحنه های

بی رحمانه اســت.« او همچنیــن تاکید کرده 
است که »گلادیاتور۲« را با بزرگترین سکانس 

اکشن کارنامه خود شروع کرده است.
تقریباً ۲۵ ســال پس از آنکــه این کارگردان 
پــرده  روی  بــه  را  »گلادیاتــور«  پــرآوازه 
سینماهای جهان فرستاد، قرار است فیلمی را 
به نمایش بگذارد که طرفدارانش دهه هاســت 
منتظرش هستند؛ »گلادیاتور۲« که به اذعان 
اســکات برای او معنای ویژه ای دارد.این فیلم 
که با بودجه ۳۱۰ میلیون دلاری ساخته شده 
اســت، در ۲۲ نوامبر به روی پرده ســینماها 

خواهد رفت. 
در فهرســت بازیگران آن که بــه  قلم دیوید 
اسکارپا نوشته شده  علاوه بر مسکال و پاسکال 
اسامی شــاخصی از جمله دنزل واشینگتن که 
دارنده دو جایزه اسکار، سه جایزه گلدن گلوب 
و یک جایــزه تونی در طــی ٤ دهه فعالیت 

هنری است به چشم می خورد.

یک شنبه 1403/07/22 فرهنگ و هنرسال سی و یکم  شماره 6397 6
ریدلی اسکات از »گلادیاتور3« می گوید؛ 

»شنگول و منگول« در جشنواره فیلم کودک درخشیدحماسه ای تازه در انتظار مخاطبان
  پروانه زرین بهترین کارگردانی سی و ششــمین جشنواره کودکان و نوجوانان، 

به انیمیشن »شنگول منگول« رسید.
انیمیشن سینمایی »شنگول منگول« که پیش از این با عنوان »گولز« در بازار 
جهانی و فســتیوال های بین المللی عرضه شــده بود، در اولین نمایش داخلی 
خود، در سی و ششــمین جشــنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان با 
استقبال چشمگیر مخاطبان همراه بود.این انیمیشن چندین سانس فوق العاده 
را در این رویداد تجربه کرد و در فهرست آثار پرمخاطب و پرفروش سی و شش 
دوره جشــنواره قرار گرفت . »شنگول منگول« پروانه زرین بهترین کارگردانی 
سی و ششمین جشــنواره کودکان و نوجوانان را برای کیانوش و فرزاد دالوند 
به ارمغان آورد.انیمیشــن »شنگول منگول« به تهیه کنندگی داریوش دالوند و 
سارا امامی با پایان تور جشنواره های جهانی، به زودی راهی اکران عمومی خواهد 
شــد.این اثر تاکنون موفق به حضور در فســتیوال هایی چون ساندنس، ورشو، 
کنیا، قاهره، گوا، شــارجه و... شــده و توانسته ســه جایزه بهترین انیمیشن، 
بهتریــن فیلمنامه و همچنین بهترین صداگذاری را از جشــنواره فیلم کنیا و 
همچنیــن دیپلم افتخار بخش بین الملل فســتیوال فیلم کودک ســاندنس را 
به دســت آورد.حضور انیمیشن »شــنگول منگول« در بازار جهانی برلین نیز 

توانسته بود موج مثبتی از نظرات را متوجه صنعت انیمیشن ایران کند.

اکران اولین فیلم داستانی هایپر رئال سینمای ایران 
با هوش مصنوعی

  »فلســطین در چشم های من« اولین فیلم داستانی هایپر رئال سینمای ایران 
با هوش مصنوعی، نخســتین بار در چهل و یکمین جشنواره فیلم کوتاه تهران 
اکران می شود. فیلم کوتاه »فلســطین در چشم های من« با عنوان بین المللی 
»Palestine in my eyes« بــه کارگردانی ســروش البخشــی نائینی و تهیه 
شــده در انجمن سینمای جوانان ایران به عنوان نماینده ایران در بخش هوش 
مصنوعی که در مســابقه بین المللی چهل ویکمین جشــنواره بین المللی فیلم 
کوتــاه تهران قــرار دارد، با ۱۰ فیلم کوتاه دیگر از کشــور های ایالات متحده 
آمریــکا، کره جنوبی، چین، ایتالیا، مالزی، یونان و ایران رقابت می کند.لازم به 
ذکر است که »فلسطین در چشم های من« اولین فیلم هایپر رئال ساخته شده 
با هوش مصنوعی در ایران اســت که در آن شــاهد حفظ و تداوم شخصیت و 
محیط هســتیم و به اســتناد برخی منابع خبری و درگاه های بین المللی، این 
فیلم اولین ساخته هوش مصنوعی با ویژگی های ذکر شده در جهان است.فیلم 
کوتاه »فلســطین در چشم های من« به صورت کامل در مرحله تولید در بستر 
هوش مصنوعی ســاخته شده اســت و در مرحله های پیش تولید و پس تولید 

فیلم هم از این ظرفیت استفاده کرده است.

رائد فریدزاده، رئیس سازمان سینمایی شد
 مراســم تکریم و معارفه رؤسای جدید و قدیم سازمان سینمایی با حضور سید 
عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدمهدی احمدی مشاور عالی 
وزیر فرهنگ و مدیرکل حوزه وزارتی و مدیران سازمان سینمایی برگزار شد. در 
این مراسم از زحمات محمد خزاعی تقدیر و رائد فریدزاده به عنوان رئیس جدید 
سازمان ســینمایی معرفی شد. فریدزاده متولد ســال ۱۳۵7 و دانش آموخته 
رشــته ادبیات تطبیقی و فلسفه در دانشــگاه های تهران، وین و برلین است که 
پس از اخذ دکتری در رشته ادبیات و فلسفه از دانشگاه فرای برلین و همکاری 
پژوهشی با مؤسســه تحقیقاتی مطالعات آسیایی آن دانشــگاه، به عنوان عضو 
هئیت علمی دانشــکده ادبیات و علوم انسانی دانشگاه شهید بهشتی به تدریس 

و پژوهش مشغول است. 

فیلم صامت شرلوک هولمز برای اولین بار
 پس از ۱۰۱ سال به نمایش درمی آید

 یلم صامت شرلوک هولمز برای اولین بار پس از 
۱۰۱ سال به نمایش درمی آید. این فیلم توسط 

آرشیو ملی BFI بازسازی شده است.
یک فیلم صامت شرلوک هلمز با بازی شبیه ساز 
مورد علاقه آرتور کانن دویل از کاراگاه معروف، 
ایل نوروود، پس از بازسازی گسترده اش توسط 
آرشیو ملی BFI، برای اولین بار از زمان اکرانش 

در سال ۱۹۲۲ نمایش داده می شود.
 The Golden Pince-Nez این فیلم با عنوان
یک مورد کلاســیک از کشــف هولمز است که 
بر اســاس داســتان کوتاه کانن دویل است که 
اســتانش برای اولین بــار در مجله Strand در 

سال ۱۹۰٤ منتشر شد.
این داســتان از میان بســیاری از اقتباس هایی انتخاب شده بود که نوروود در آن کارآگاه اصلی را به تصویر می کشید که از 

کوچک ترین سرنخ ها حقیقت را استنتاج می کرد.
کانــن دویل درباره این فیلم می گوید: »تقلید شــگفت انگیز او از هلمز مرا شــگفت زده کرده اســت. نــوروود آن ویژگی 

را  داشــت که فقط می توان آن را درخشان توصیف کرد و شما را وادار می کند با اشتیاق یک بازیگر و کمیاب 
 بازی اش را تماشا کنید، حتی زمانی که او هیچ کاری انجام نمی دهد. او قدرت کاملًا بی نظیری

در انتقال حس و بازی اش دارد.«
اولین نمایش جهانی بازســازی این فیلم صامت در ۱۶ اکتبر به عنوان بخشی از جشنواره 

فیلم BFI لندن برگزار می شود.

سینما

سینما

سینما

 فیلــم ســینمایی »خجالــت نکــش ۲« به 
کارگردانی رضــا مقصــودی افتتاحیه اکران 
آنلاین خود را با فروش ٤۰ هزار بلیت پشــت 

سر گذاشت.
 فیلم ســینمایی »خجالت نکــش ۲« که از 
شــامگاه ۱7 مهــر در بخش ســینما آنلاین 
فیلم نت عرضه شده است، در افتتاحیه اکران 

آنلاین خود ٤۰ هزار بلیت فروخت.
این فیلم در ۳ روز آخر هفته موفق به فروش 
٤۰ هزار بلیت شــد که باتوجه بــه اینکه در 
اکــران آنلاین هر فــرد با خریــد یک بلیت 
می تواند فیلم مدنظر خود را با تعدادی از افراد 
تماشا کند، بیش از ۱۰۰ هزار نفر در این سه 

روز فیلم »خجالت نکش ۲« را در فیلم نت تماشا کرده اند.
فیلم ســینمایی »خجالــت نکش ۲« به تهیه کنندگی امیر پروین حســینی، کارگردانی رضا مقصودی و نویســندگی افرا 
جورابلو اســت و تعدادی از بازیگران »خجالت نکش ۲« عبارتند از احمد مهرانفر، شبنم مقدمی، بهاره کیان افشار، بهرنگ 
علوی، محمد معتضدی، ســعید امیرسلیمانی، مجید شــهریاری.فیلم »خجالت نکش ۲« داستان قنبر و صنم است که در 
ادامه قســمت قبلی با چالش های تازه ای در زندگی مشترکشــان دست و پنجه نرم می کنند. در این فیلم عشق، شوخی و 
ماجراجویی های بی پایان شخصیت های »خجالت نکش ۱« ادامه پیدا می کند.از تمهیداتی که برای رعایت حقوق مخاطبانی 
که بلیت ســینما آنلاین »خجالت نکــش ۲« را تهیه کرده اند، با اقدامات قضایی جلوی پخــش قاچاق فیلم در ماهواره و 
تعدادی از شبکه های اجتماعی گرفته شده است و مذاکرات برای بستن کانال های قاچاق فیلم در دیگر شبکه های مجازی 
انجام گرفته و پیگیری می شــود. برای تماشــای این فیلم در بخش ســینما آنلاین فیلم نت نیاز به داشتن اشتراک پلتفرم 

نیست و با خرید بلیت به قیمت ۸۰ هزار تومان می توان »خجالت نکش ۲« را به طور آنلاین تماشا کرد.

فروش ۴۰هزار بلیت برای »خجالت نکش ۲«

تسنیم- کاپیتــان تیم ملی تنیس روی میز کشورمان با شکست 
نفر پنجم دنیا از چین به جمع ۱۶ بازیکن برتر آسیا صعود کرد و 
جواز حضور در مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۵ قطر را کسب کرد.

 در مرحله یک شــانزدهم نهایی مسابقات انفرادی مردان قهرمانی 
آســیا، نوشاد عالمیان به مصاف لیانگ جینگ کون دارنده رتبه ۵ 
از چیــن رفت و با اقتدار ۳ بر صفــر این حریف عنواندار چینی را 

شکست داد.
نوشــاد که دارنده رنکینگ ۵۱ دنیا می باشــد در گیم نخست این 
بازی توانســت با نتیجه ۱۵ بر ۱۳ حریف نامدار خود را شکســت 
دهــد. در ادامه و در گیم دوم بازهم کاپیتان تیم ملی کشــورمان 
موفق شد بازی را به سود خود به پایان برساند و با نتیجه ۱۱ بر ۹ 
پیروز شد. در گیم سوم درحالی که نوشاد ابتدا ۵ بر یک از حریف خود پیش افتاده بود اما در ادامه حریف چینی به خود آمد و 
 توانســت بازی را به تســاوی بکشد اما در انتها عالمیان با سرویس های ویرانگر خود ۱۵ بر ۱۳ پیروز شد تا در مجموع ۳ بر صفر 

این دیدار را به سود خود به پایان برساند. 
عالمیان در مرحله یک هشتم نهایی با شینوزوکا هیروتو از ژاپن دیدار خواهد کرد.

مسابقات تنیس روی میز قهرمانی آسیا از ۱۶ تا ۲۲ مهرماه به میزبانی آستانه قزاقستان در جریان است.

فــارس- دلایــل انصــراف علیرضــا دبیــر از انتخابــات 
اتحادیــه جهانــی کشــتی اعــلام شــد. براهیــم مهربان، 
 دبیر فدراســیون کشــتی عنــوان کــرد: تقویــم برگزاری 
رقابت های قهرمانی کشــور در ســه رده نوجوانان، جوانان و 
بزرگســالان آزاد و فرنگی اعلام شــده اســت. وی ادامه داد: 
 میزبانان اکثر مســابقات نیز مشخص شــدند و این رقابت ها 

طبق برنامه برگزار خواهد شد، اما این احتمال وجود دارد که 
در برگزاری مســابقات نوجوانان ۲۰ روز تا یک ماه جابجایی 
تاریخ داشته باشیم. مهربان در مورد انصراف رئیس فدراسیون 
کشــتی از انتخابات هئیت اجرایی اتحادیه جهانی کشــتی 
گفــت: دبیر قبل از بازی های المپیــک نامزدی خود را برای 
حضور در این پســت به اتحادیه اعلام کرد اما پس از المپیک 
با توجه به شرایط بوجود آمده، نامه انصراف خود را به اتحادیه 
ارسال کرد .سخنگوی فدراسیون در مورد دلایل این انصراف، 
اظهار داشت: برنامه این بود که رایزنی ها همزمان با بازی های 
المپیک در پاریس انجام شــود اما به دلیل حساسیت بالای 
مســابقات، رئیس فدراسیون کشــتی در کنار کشتی گیران 
حضور داشــت و فرصت نداشت که در جایگاه ویژه سالن یابد 
تا مذاکرات خود را با رؤســای فدراســیون های کشتی سایر 

کشورها انجام دهد.

 ایرنا- اولویت باشگاه مس رفسنجان برای انتخاب سرمربی 
جدید این تیم مشــخص شــد. محرم نویدکیا در نیم فصل 
لیگ بیست وسوم هدایت نارنجی پوشان را بر عهده گرفت و 

به اوضاع نابسامان مس سر و سامان داد.
 مس رفسنجان با هدایت ســرمربی اسبق سپاهان توانست 
بــه فینال جــام حذفی برســد، اما با گذشــت 7 هفته از 
لیگ بیســت وچهارم با وجود مشــکلات زیاد، او رســماً از 

ســرمربیگری نارنجی پوشان اســتعفا داد. نادر فتح اللهی، 
سرپرست تیم فوتبال مس رفسنجان   در خصوص جایگزین 
احتمالی محرم نویدکیا اظهار داشــت: تا به الان با مدیریت 
باشگاه به هیچ جمع بندی  نرسیده ایم، اما هر مربی که تیم 

ندارد، جزو گزینه های ماست. 
تیم فوتبال مس رفسنجان در حال حاضر با ۵ امتیاز در رده 

چهاردهم جدول لیگ برتر قرار گرفته است.

ایسنا- ارلینگ هالند در کنار وینیسیوس جونیور در صدر 
فهرست گرانقیمت ترین بازیکنان جهان قرار گرفته اند.

 به روزرســانی ارزش بازیکنان فوتبال از ســوی ســایت 
ترانســفرمارکت انجام گرفت و حــالا می توان با اطمینان 
نتایج را جمع بندی کرد. فهرست برترین بازیکنان جهان از 
نظر ارزش بازیکنان نشان می دهد که هالند و وینیسیوس 

از ام باپه پیشی گرفتند.
در حالی کــه رونالدو و مســی به آرامی صحنــه را ترک 
می کننــد، به ســرعت جایگزین های این دو فوق ســتاره 
پیدا شــده اند. ارلینگ هالند، مهاجم نــروژی، و کیلیان 
ام باپه، مهاجم فرانسوی، جایگزین رونالدو و مسی قلمداد 
می شــدند. هر دو به سرعت پیشــرفت کردند، گل  زدند و 
جام های زیادی را به دســت آوردند. انتخاب بهترین بین 

آنها به سادگی ممکن نبود )مانند رونالدو و مسی(.
با این حــال اکنون همه چیز تغییر کرده اســت. بازیکن 
۲٤ســاله نروژی حــالا ۲۰۰ میلیون یــورو ارزش دارد؛ 
درحالی که ام باپه ۲۵ســاله ۱۸۰ میلیــون یورویی باقی 
مانده است و حالا وینیسیوس توانسته از او پیشی بگیرد. 
همین دو سال پیش وینیسیوس ۱۲۰ میلیون یورو ارزش 
داشت و ام باپه ۱۶۰ میلیون یورو. ستاره برزیلی رفته رفته 
به پیشــرفتش ادامه داد و حالا توانســته است به هالند 
برسد. در واقع دوگانه هالند - ام باپه در حال تبدیل شدن 

به دوگانه هالند - وینیسیوس است.

رئال مادرید، نابغه سیاست نقل و انتقالات
رئال مادرید از نظر تعداد بازیکنان با ارزش از همه جلو زده 
است. در واقع رئال  مادرید هفت بازیکن در تیم خود دارد 
که ارزش آنها ۱۰۰ میلیون یورو یا بیشتر است. نکته قابل 
 توجه این است که فلورنتینو پرس کمی بیش از ۳۰۰ میلیون
بــرای همه ایــن بازیکنان هزینه کرده اســت و برخی از 
بازیکنــان مثل کیلیــان ام باپه یا فدریکــو والورده حتی 
به صــورت رایگان به رئال مادرید پیوســته اند. در نهایت 
به روزرسانی ترانسفرمارکت ثابت می کند هر قدر انگلیس 
تلاش کند ســتاره های اصلی همچنان در اسپانیا زندگی 
می کنند. منچسترســیتی و آرســنال با جدیت در حال 
شکستن این روند هســتند اما هنوز تا رسیدن به رئال و 

بارسا فاصله زیادی دارند.

ورزش

ایسنا- شکستی دیگر برای چین بحران زده باعث شده است 
تا برانکو در آســتانه برکناری از هدایت تیم ملی فوتبال این 

کشور قرار گیرد.
 چیــن بــدون امتیاز بــا تنهــا ۲ گل زده و ۱۲ گل خورده 
قعرنشین جدول گروه C رقابت های انتخابی جام جهانی در 
قاره آسیاســت. برانکو ایوانکوویچ بهمن گذشــته هدایت تیم 
ملی چین را بر عهده گرفت. تیم تحت هدایت او در هفت بازی 
یک برد، دو تســاوی و چهار شکست متوالی را پذیرا شده است. 
این روند باعث شــده است خطر حذف شــدن چین از رقابت های 
انتخابی جام جهانی بیشــتر از قبل شود و به همین خاطر هواداران 

تیم ملی فوتبال چین خواستار برکناری برانکو شده اند.

 رســانه های چینی گزارش دادند هواداران ناراضی خواهان استعفای 
ایوانکوویچ بــوده و معتقدند تیم ملی چین با ایــن مربی نمی تواند 

نتیجه بگیرد.
برانکو درباره شکســت تیم ملی چین برابر استرالیا گفت: بدشانس 
بودیم. فکر می کنم کل تیم شجاعانه و عالی بازی کرد و بنابراین من 
راضی ام. شــما باید درک کنید کــه در چهار بازی اخیر با بزرگترین 
قدرت های آســیا روبه رو بوده ایم و به همین خاطر کاملا واضح است 
که تحت فشــار باشــیم. می خواهیم در هر بازی خوب بازی کنیم و 
امتیاز بگیریم. در دیدار مقابل اســترالیا نیز با این نگرش وارد زمین 

شدیم ولی متاسفانه شکست خوردیم.
ایوانکوویچ در دوران حرفه ای خــود هدایت ورتکس، ریژکا، هانوفر، 

تیم ملی ایران، شــاندونگ، الوحده، الاتفاق عربســتان، پرسپولیس، 
الاهلــی و تیم ملی عمان را بر عهده داشــته اســت. او در تیم ملی 
کرواســی نیز دستیار میروســلاو بلاژویچ بود و در دو نوبت هدایت 
دینامو زاگرب را بر عهده داشــت و بــا این تیم دو قهرمانی در لیگ 

کرواسی و یک جام حذفی را به دست آورد.
چین که در حال حاضر در رده ششــم جدول گروه C قرار دارد باید 
در دیــدار بعدی به مصاف تیم ملی اندونزی برود که با ســه امتیاز 
در رده پنجــم این گروه قرار دارد. دو تیــم اول هر گروه به صورت 
مستقیم راهی جام جهانی می شوند و تیم های سوم و چهارم به دور 
بعــدی انتخابی جام جهانی راه خواهنــد یافت و در نهایت تیم های 

پنجم و ششم از دور رقابت ها کار خواهند رفت.

برانکو در چین به ایستگاه پایانی رسید؟
شیراز قهرمان رقابت های بوکس نونهالان فارس شد

ورزش  گــزارش  بــه 
ی  بت هــا قا ر - ن نا ا جو
نونهالان  بوکــس  قهرمانی 
خانه  در  فــارس  اســتان 
فــارس  اســتان  بوکــس 
برگزار شــد. 7۲ بوکســور 
شیراز،  شهرســتان های  از 
مرودشــت، قیروکارزیــن، 
کازرون، فیروزآبــاد، اقلید، 

نورآباد ممسنی، رستم، نی ریز، داراب، جهرم، آباده، فسا و توابع فارس در این 
دوره از رقابت ها حضور یافتند که در پایان تیم شیراز با کسب ۲۲ امتیاز مقام 
اول، مرودشــت با ۱۲ امتیاز مقام دوم و قیرو کارزین با ۱۱ امتیاز مقام سوم 
را کســب نمودند. در حاشیه این مسابقات ســید کمال پاک فطرت، ریاست 
پیشــین اداره ورزش و جوانان شیراز و شهردار کنونی شهرداری منطقه ۲ با 
حضور در این رقابت ها ضمن دیدار از این مسابقات اعلام حمایت خود از این 
رشــته المپیکی و مهیج را اعلام کردند و در پایان نیز به نفرات اول تا ســوم 
مدال و حکم قهرمانی تعلق گرفت.کاپ تکنیک این دوره از رقابت ها را پویان 
نوروزی، بوکســور تیم ملی فارس از شهرستان قیروکارزین و کاپ اخلاق به 

تیم منضبط فسا تعلق گرفت.
قضاوت این دوره از رقابت ها را علوی، سرهنگ زارع، افشار، خضرابخت، فلاحی، 
صفی، صدری، حسین زارع، خیراتی، شهنه احمدی، محسنی، قانع، جمالیان، 
قاســمی، شجاع و بابایی را به عهده داشــتند و مرتضی تقوی، حسن فاضلی 
دهقان و محمد برزگر کمیته برگزاری این دوره از مســابقات و جواد زارعی و 
 محمد آکار، بازرس این دوره از رقابت ها بودند شایان ذکر است علی افشاری،
رامین فربد و یاســر نوروزی نیز کمیته فنــی این دوره از رقابت ها را به عهده 

داشتند.

معرفی برترین های 
دومین دوره لیگ تیراندازی با کمان استان فارس

به گزارش ورزش جوانان- مسابقات لیگ تیراندازی با کمان استان فارس 
آغاز شد.

دومیــن دوره لیگ تیراندازی با کمان اســتان فارس در دو رشــته ریکرو و 
کامپونــد در دو بخش آقایان و بانوان در زمیــن تیراندازی با کمان مجموعه 

ورزشی شهید دستغیب شیراز آغاز شد.
در این دوره از مسابقات ۱۵ تیم حضور دارند )۹ تیم در رشته ریکرو و ۶ تیم 
در رشته کامپوند( که به صورت دوره ای طی چهار هفته به رقابت می پردازند.
علی روزی طلب، رئیس هئیت اســتان ضمن تشکر از کلیه تیم های شرکت 
کننده و عوامل اجرایی، از حضور تیم ها و کمانداران استان بوشهر نیز در این 

دوره از مسابقات به عنوان میهمان تقدیر کرد.

قهرمانان مسابقات پرش با اسب استان معرفی شدند
ورزش  گــزارش  بــه 
استانی  جوانان-مسابقات 
اســب هئیت  بــا  پــرش 
فارس  اســتان  سوارکاری 
در باشگاه سوارکاری کوی 
بهشت با معرفی نفرات برتر 

به خط پایان رسید.
مســابقات پرش با اســب 
در  که  اســتان  قهرمانــی 

 چهــار بخــش نونهالان،نوجوانان، جوانان و مالکین در باشــگاه ســوارکاری 
 کــوی بهشــت زرقان برگــزار گردید، با معرفــی برترین های هــر بخش به 

پایان رسید.

»عالمیان« با شکست حریف چینی، سهمیه جهانی گرفت

چرا دبیر از انتخابات اتحادیه جهانی کشتی انصراف داد؟

اولویت مس برای انتخاب سرمربی؛ 

همه بیکارها شانس دارند

»ام باپه« دیگر گران ترین فوتبالیست جهان نیست



تولید موز گلخانه ای برای نخستین بار در بیضا 

به گزارش سبحان- مدیر جهاد کشاورزی شهرستان بیضا از تولید موز 
گلخانه ای برای اولین بار در بیضا خبر داد و گفت: پیش بینی می شــود به 
میزان دو هزار 500 کیلوگرم موز از این واحد گلخانه ای برداشــت و روانه 

بازار مصرف شود. 
 صدیقه مویدی اظهار کرد: این محصول گرمسیری به صورت آزمایشی در 
ســطح 500 مترمربع، در یکی از گلخانه های  این شهرستان و با 50 اصله 

درخت در حال تولید است. 
بــه گفته مویدی؛ نهال های موز کشــت شــده تماماً از رقــم کاواندیش 

)پاکوتاه( است که قابلیت صادرات دارد. 
او بیــان کــرد: متداول ترین روش بــرای تکثیر موز پاکوتاه جداســازی 
پاجوش های گیاه اســت که بهترین زمان جهت جداسازی بعد از برداشت 
میوه بوته اصلی و ســپس تقسیم گیاه است. این مقام مسئول تصریح کرد: 
بــا هدف صرفه جویی و افزایش کارایی و راندمان مصرف آب  این محصول 

گلخانه ای به روش نوار-تیپ آبیاری می شود. 
وی توضیح داد: میوه های گرمســیری دماهای بسیار پایین و بسیار بالا را 

نمی  توانند تحمل کنند. 
به طــوری که دمای زیــر 10-15 درجه ســرمازده و دمــای بالای 35 
درجه ســانتیگراد به آنها آسیب می رســاند و در دمای بالاتر از 40 درجه 
سانتیگراد، تولید تجاری اغلب آنها متوقف می شود، بنابراین یک محدوده 

دمایی ملایمی  را می توانند تحمل کنند. 
مدیر جهادکشاورزی شهرســتان بیضا عنوان کرد: شهرستان بیضا با دارا 
بودن 63 هکتار ســطح گلخانه ای، دارای رتبه نخست تولیدات گلخانه ای 
در اســتان اســت و عمده این محصولات گلخانه ای شامل: فلفل دلمه ای، 
 خیار ســبز، گوجه فرنگــی، ســبزیجات مدیترانه ای، گیاهــان دارویی و 

بادمجان است.

سرپرست معاونت میراث اداره کل میراث فرهنگی فارس عنوان کرد؛
اجرای اقدامات حفاظتی و مرمتی 
در کاروانسرای جهانی ایزدخواست

به گزارش سبحان-سرپرست معاونت میراث اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان فارس بر لزوم و تسریع اقدامات حفاظتی 

و مرمتی کاروانسرای جهانی ایزدخواست تأکید کرد.
افشــین ابراهیمی در بازدید از کاروانسرای جهانی ایزدخواست گفت: برای 
جذب اعتبارات مرمت و حفاظت از این بنا پیگیری های لازم صورت گرفته 

است.
سرپرســت معاونت میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی گردشــگری 
و صنایع دســتی اســتان فارس بر لزوم برگزاری جلســه با دستگاه های 
خدمت رســان، شهرداری، شورای شهر و ســرمایه گذار برای مرتفع شدن 

مشکلات مجموعه نیز تأکید کرد.
همچنین در این بازدید در خصوص پیگیری لازم برای اعتبارات اختصاصی 
به مرمت قلعه باستانی در مصوبات سفر استاندار به شهر ایزد خواست بحث 

و تبادل نظر شد.
علاوه بر  این در این بازدید مقرر شــد با اداره اوقاف برای تمدید 5 ســال 
سوم برای کمک به ســرمایه گذار و حفظ بنا جلسه ای برگزار و همچنین 
تســهیلات بــا پیگیری فرمانــداری و کمــک اداره میــراث فرهنگی به 
ســرمایه گذار ارائه و هزینــه به منظور اختصاص آب و بــرق و گاز اعلام 

و تأمین شود.

رشد ۵۰ درصدی واریزی دهیاری ها 
نسبت به سال گذشته 

به گزارش سبحان- مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری 
فــارس از حمایت ویژه از دهیاری های اســتان خبر داد و بر نقش آنها در 

توسعه پایدار تاکید کرد.
 حامد رســتمی  بــا تبریک فرارســیدن روز حافــظ از مجاهدت های این 
شــاعر بلندمرتبه در حوزه ادبیات به نیکی یاد کرد و افزود: لســان الغیب 
 فرهنگ و عرفان غنی ایرانی – اســلامی را در پرتو آیات قرآن کریم به اوج

رساند.
رستمی با اشاره به موفقیت آمیز بودن طرح های توانمندسازی در روستاها 
گفت: به منظور حمایت از جامعه روســتایی میزان واریزی دهیاری ها در 
شش ماهه اول ســال جاری در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 

50 درصدی داشته است.
مدیــرکل دفتر امور روســتایی و شــوراهای اســتانداری فــارس اظهار 
 امیدواری کرد:  این حمایت ها به رونق زندگی اهالی شــریف روستا منجر

شود.
وی گفت: تا کنون نزدیک به 650 میلیارد تومان از منابع مختلفی از جمله 
مالیــات برارزش افزوده واعتبارت ماده 5۸ و4۲ به حســاب دهیاری های 

استان واریز شده است.
بــه گفته این مقام مســئول، پیــش از این پرداخــت 315 میلیارد تومان 
تســهیلات طرح های درآمدزایی دهیاری های استان فارس به پست بانک 

شهرستان ها ابلاغ شده بود.
مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری فارس اظهار امیدواری 
کرد:  این رشته اقدامات نقش مؤثری در باروری اقتصاد روستاییان شریف 

و تحقق شعار سال داشته باشد.

توقیف کامیون حامل 34 میلیارد کالای قاچاق

به گزارش ســبحان- جانشین فرمانده انتظامي اســتان از کشف انواع 
کالاي خارجــی قاچاق بــه ارزش 34 میلیــارد و 7۲0 میلیون ریال در 

شهرستان خرمبید خبر داد.
 یوســف ملک زاده اظهار داشــت: مأموران انتظامي شهرســتان خرمبید 
هنــگام کنتــرل خودروهاي عبــوري در محورهاي مواصلاتــي، به یک 
 دســتگاه کامیــون بنز مشــکوک و آن را برای بررســی بیشــتر متوقف

کردند.
وي ادامــه داد: در بازرســي از ایــن کامیون یک میلیــون و 1۲0 هزار 
 نخ ســیگار، 11 دســتگاه جارو برقی، 150 عدد دوربین ســلاح شکاری،

31 کارتن زغال و 40 هزار عدد فندک خارجی قاچاق کشف شد. 
جانشــین فرمانــده انتظامي اســتان بــا بیان اینکه کارشناســان ارزش 
امــوال مکشــوفه را 34 میلیــارد و 7۲0 میلیــون ریال بــرآورد کردند، 
 گفــت: راننده پس از تشــکیل پرونده برای ســیر مراحــل قانونی روانه 

دادسرا شد.
دستیابي مأموران به محل اختفاي 2۰ میلیارد کالای قاچاق 

همچنین فرمانده انتظامي شیرا از کشف محموله قاچاق ۲0 میلیارد ریالي 
در این شهرستان خبر داد. 

اســماعیل زراعتیان اظهار داشت: در راستاي اجراي طرح مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، مأمــوران کلانتري »1۲ فخرآباد« با انجام اقدامات پلیســي از 
دپو کالاي قاچاق در یکي از محله هاي شیراز مطلع و رسیدگي به موضوع 

را به صورت ویژه در دستور کار خود قرار دادند.
وي گفت: مأموران انتظامي پس از اشراف کامل اطلاعاتي و طي هماهنگي 
با مرجع قضایي به محل مورد نظر اعزام و در بازرسي از آن مکان، ۸۹ عدد 
لامپ چراغ خودرو و موتور، 1۹ عدد سرشعله گاز یکبار مصرف، 11 طاقه 
پارچه، یک هزار و 4۹0 پاکت ســیگار، 10 عــدد جک درب برقی، 135 
بســته انواع تنباکو، یک هزار و 140 عدد ســرنگ سرم و ۸ عدد مخزن و 

دستگاه تصفیه آب قاچاق را کشف کردند.
فرمانــده انتظامي شــیراز با بیان اینکــه ارزش محموله قاچاق کشــف 
شــده برابر نظر کارشناســان ۲0 میلیارد ریال برآورد شده است، تصریح 
 کــرد: در ایــن خصوص یک نفر دســتگیر و برای ســیر مراحــل قانونی 

روانه دادسرا شد.
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به گزارش ســبحان- رئیس اداره حفاظت محیط زیســت 
سروستان از بازگشــت بیش از 3 هکتار از عرصه های تصرفی 

دریاچه مهارلو به محیط زیست این شهرستان خبر داد.
منصور شیروانی شــیری، رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان سروســتان با اشاره به بازگشت عرصه های تصرفی 
دریاچه مهارلو به محیط زیســت این شهرســتان، اظهار کرد: 
میزان 3 هکتــار و هزار و ۹35 مترمربــع اراضی ملی تالاب 
مهارلو حوزه اســتحفاظی شهرســتان سروســتان از دست 

متصرفان خارج شد و به محیط زیست بازگشت.

او تصریح کرد: به دســتور دادســتان شهرســتان سروستان 
و با قطعیــت، حکم این اراضی ملی تصرفــی از طرف دادگاه 
تجدیدنظر شهرستان با همکاری پاسگاه انتظامی کوهنجان و 
رئیس و کارشناسان منابع طبیعی و محیط زیست شهرستان 
سروستان اراضی همجوار پاسگاه محیط بانی مهارلو صادر شد.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سروستان ادامه 
داد: این اراضی در ســال های قبل تخریب و تصرف شــده بود 
و پس از پیاده کردن نقشــه و تعیین حدود توســط نهرکن با 
تنظیم صورتجلسه از دست متصرفان خلع ید انجام و تحویل 

محیط زیست شد.
شیروانی شــیری با اشاره به آســیب هایی که دریاچه مهارلو 
را تهدیــد می کنــد، گفت: قانون خط قرمز مــا در برخورد با 
متخلفان اســت، اراضی پیرامون دریاچــه مهارلو در محدوده 
مدیریت محیط زیســت قرار دارد و همه افراد باید حریم آن 

را رعایت کنند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست سروستان بیان کرد: در این 

زمینه قانون با هیچکس مماشات نخواهد کرد.
 حفظ و نگهداری از مواهب دریاچه مهارلو موضوع مهمی است 

که از اولویت های محیط زیست شهرستان سروستان به شمار 
می آید.

خروج بیش از ۳ هکتار از عرصه های دریاچه مهارلو از دست متصرفان

به گزارش ســبحان- روابط عمومی پایــگاه میراث جهانی 
تخت جمشــید خبر ریزش ســقف آرامگاه اردشــیر دوم در 
تخت جمشــید که در برخی از رســانه های برخط و مکتوب 
منتشــر شــد، صحت ندارد. این موضوع را هم مــورد تاکید 
 قــرار داد که شــواهد و دلایــل کارشناســی هم این موضوع 

را رد می کند.
بررسی های کارشناســی و مطالعه اسناد و عکس های آرشیو 
شــده این آرامگاه )اردشیر دوم( نشان می دهد عوارضی که بر 
سقف و دیواره این بنا مشــاهده می شود، مربوط به سال های 
دور بوده و بارندگی های سال های اخیر و بهاری امسال تاثیری 
در گسترش احتمالی آسیب ها در این اثر جهانی نداشته است. 

در ادامه این خبر نوشــته شــده در تصاویری که در برخی از 
رسانه ها منتشر شد، مشاهده می شود که بخش هایی از سقف 
دچار فرسایش شــده اســت؛ به گونه ای که سطح فرسایشی 
 آنها نشــان می دهد این فرو ریختگی ها مربوط به ســال های 

اخیر نیست.
لبه هــای بخش هایــی که دســتخوش تغییراتی شــده اند با 
فرسایش همراه است که نشان از گذشت زمان دارد و بنابراین 
خبر ریزش سقف آرامگاه اردشیر دوم در تخت جمشید که در 
برخی از رسانه های برخط و مکتوب عنوان شده، جدید نیست.
در این مطلب آمده اســت: آرامگاه اردشیر دوم میراث باستانی 
تخت جمشــید در صخره کوهســتانی کوه رحمت در درون 
ســنگ کنده شــده و در داخل این آرامگاه تابوت های سنگی 
تعبیه شــده و ســقف آنها طاق های هلالی بریده شده از کوه 
اســت. در بیرون صخره کوهســتان منافــذی وجود دارد که 
رطوبــت باران از طریــق رگه های این خاک به داخل ســقف 
آرامــگاه نفوذ پیدا می کند و این موضــوع قرن ها در این محل 

وجود داشته و مسئله تازه ای نیست، زیرا سقف آرامگاه صخره 
کوهستان است.

در دهه هــای اخیــر برنامه حفاظــت و انتقــال آبراهه های 
کوهســتانی به ســطح بیــرون در محدوده پشــت ســقف 
آرامگاه ها انجام شده اســت و برنامه پایش آرامگاه های تخت 
جمشــید نیز به عنوان بخش مهم برنامــه مرمت و حفاظت 
بــه صــورت دائمی در حــال انجام اســت، مرمت گســترده 
 نمای ایــن آرامگاه انجام شــده و نقوش نمــای آن تثبیت و 

استحکام بخشی شده است.
بر این اســاس سازه های خشــتی بیرون آرامگاه در سال اخیر 
مرمت شــده، مسیر آبراهه های کوهســتانی پشت این آرامگاه 
زهکشی شــده و هدایت آب های سطحی به بخش بیرونی در 

هر دو طرف محدوده سقف انجام شده است.
برای شناســایی رگه های نفوذ آب در صخره های کوهستانی 
کوه رحمــت برنامــه مطالعات اســکن صخره ها بــا اتکا به 
سیســتم )GPR( در حال انجام است و نمونه آن در آرامگاه 

خشایارشــادر نقش رستم انجام شــده و در این مرحله برنامه 
اســکن سایر آرامگاه ها در دست اقدام است و به محض تأمین 

اعتبار، انجام خواهد شد.
بنابرایــن گــزارش، آرامگاه های هخامنشــی همچون ســایر 
یادمان های ســنگی و خشــتی این بخش به طور مداوم مورد 
حفاظــت و مرمت قرار می گیــرد و عملیات حفاظت و مرمت 

هیچگاه در مجموعه جهانی تخت جمشید متوقف نمی شود.
عملیات حفاظت و مرمت روندی بســیار پیچیده و تخصصی 
اســت و تعجیل در اتمــام پروژ های حفاظــت و مرمت جایز 
نیست، زیرا هرگونه اقدامی باید مبنای علمی داشته و براساس 
برنامه و تصویب طرح در شورای فنی صورت گیرد و نتایج آن 

هم در هر محله پایش شود. 
روابط عمومی پایگاه جهانی تخت جمشید اعلام کرد: این پایگاه 
همواره از نظر متخصصان و دلسوزان میراث فرهنگی حمایت 
و استفاده می کند و در حال حاضر برنامه های گسترده ای برای 

حفاظت و مرمت تخت جمشید در دست اقدام دارد.

ریزش سقف آرامگاه اردشیر دوم در تخت جمشید تکذیب شد

به گزارش سبحان- مدیر آب و خاک و امور فنی مهندسی سازمان 
جهاد کشاورزی استان فارس گفت: سال گذشته با اجرای 375 طرح 
زیربنایی آب و خاک بیش از 3300 خانوار روستایی در سطح استان 

فارس از مزایای اجرای این طرح ها بهره مند شدند. 
ســید محمودرضا طباطبایی با اشــاره به اینکه  این تعــداد طرح با 
هــدف بهره برداری اصولی از دو نهاده آب و خاک اجرا شــد، افزود: 
صرفه جویی بالغ بر پنج میلیون مترمکعبی آب، تثبیت اشتغال دائم و 
 ایجاد اشتغال موقت برای حدود چهار هزار نفر از دیگر مزایای اجرای 
 این طرح ها اســت. به گفته این مقام مسئول؛ انجام  این طرح ها باعث 
تسهیل در تردد ماشین آلات، کاهش مصرف سوخت، تغذیه سفره های 
آب زیرزمینی، پیشگیری از بروز سیل، تأمین آب کشاورزی، افزایش 
آبدهی قنوات، توزیع یکنواختی آب در مزارع، صرفه جویی در مصرف 
آب و مدیریت پایدار خاک ها در ســطح اســتان فارس شــده است. 
 طباطبایــی با اشــاره به اینکه اعتبار هزینه شــده این طرح ها بالغ بر

۲هزار و ۸۸ میلیارد ریال بوده است، تصریح کرد: طرح های اجرا شده 
شــامل سامانه های نوین آبیاری در سطح هزار و 40۲ هکتار، احداث 
 شــبکه های فرعی آبیاری و زهکشی در ســطح 600 هکتار، احداث
 6 هزارمتــر کانال آبیــاری عمومی  و 3۸ جاده بیــن مزارع به طول

4۹ هزار متر بوده اســت. وی اظهار کــرد: اجرای 1۲ طرح کوچک 
تأمین و انتقال آب با حجم آبگیــری پنج میلیون مترمکعب، احیاء، 
مرمت و بازســازی قنوات به طول ۲4 هزار متر و تسطیح اراضی در 
سطح ۲05 هکتار از دیگر اقدامات انجام شده در سال گذشته است. 

طباطبایی به دیگر فعالیت های شــاخص اجرا شــده در سال 140۲ 
اشاره کرد و گفت: تهیه نقشه های مدیریت پذیر خاک به عنوان یکی 
از مهمترین داده های مورد نیاز برای تهیه طرح الگوی کشت استان 
فارس در ســطح دو هزار هکتار و آغاز اجرای طرح حکمرانی آب در 
ســطح 570 هکتار نیز از جمله اقدامات اجرایی به شــمار می رود. 
مدیر آب و خاک و امور فنی مهندســی ســازمان جهاد کشــاورزی 
استان فارس با اشاره به اینکه تأمین امنیت غذایی اصلی ترین وظیفه 
مجموعه وزارت جهاد کشــاورزی اســت، افــزود: اصلی ترین مؤلفه 
استمرار تولید در بخش کشاورزی، آب و خاک است که  این دو نهاده 
اصلی در راســتای تولید پایدار و تثبیت امنیت غذایی کشور نقشی 

اساسی و بی بدیل دارند.

به گزارش سبحان- رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس 
 گفت: سرشماری عمومی کشاورزی سال 1403 به فرمان رئیس جمهور
و با مدیریت مرکز آمار ایران همزمان با سراســر کشور در این استان 

انجام خواهد شد.
مجتبــی دهقان پور با بیان اینکه زمــان اجرای این طرح 1۲ آبان ماه 
لغایت ۲6 آذر ماه اعلام شــده اســت، افــزود: مدیریت این طرح در 
سطح استان ها بر عهده ســازمان مدیریت و برنامه ریزی و در سطح 
شهرستان ها با فرمانداران اســت. به گفته این مقام مسئول؛ سازمان 
جهاد کشاورزی استان فارس، مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان ها 
و مراکز خدمات جهاد کشــاورزی تمامی امکانات خود را برای اجرای 

هر چه بهتر این طرح ملی به کار خواهند گرفت. 
دهقان پــور تصریــح کرد: کارشناســان پهنه مراکــز خدمات جهاد 
کشاورزی در سطح استان فارس نیز، اطلاعات مورد نیاز را در اختیار 
مأمورین سرشــماری قرار خواهند داد. وی با اشــاره به اقلام آماری 
بخش کشــاورزی، گفت: اطلاعات مورد جمع آوری در پرسشنامه ها 
شــامل اطلاعــات بهره بردار، نــوع بهره برداری، مشــخصات اراضی 
کشــاورزی یا باغی شامل نوع کاربری اراضی، مساحت، نوع محصول 
و سیســتم های آبیاری هستند. این مقام مســئول به اطلاعات مورد 
نیــاز در حوزه دام و طیور پرداخت و گفت: عضویت خانوار بهره بردار 
در جامعه عشــایری، تعداد دام سبک و ســنگین و جنسیت دام از 

موارد مطرح شــده در پرسشنامه آماری اســت. دهقان پور اطلاعات 
حوزه گلخانه، اســتخرهای پرورش ماهی و میگو، واحدهای پرورش 
زنبور عســل، کرم ابریشم و طیور را از دیگر موارد مطرح شده در این 

پرسشنامه عنوان کرد. 
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان فارس خاطرنشــان کرد: 
براساس آمارهای اعلام شده از سوی سازمان مدیریت و برنامه ریزی، 
حدود ۲3۹ هزار بهره بردار کشاورزی در استان فارس مورد آمارگیری 
قرار خواهنــد گرفت و امیدوارم با اجرای این سرشــماری، اطلاعات 
دقیق تری برای تصمیم گیری ها و اجرای سیاســت های وزارت جهاد 

کشاورزی در اختیار دولت خدمتگذار قرار گیرد.

با اجرای 375 طرح آب و خاک در فارس؛ 

۳۳00 خانوار از مزایای آن بهره مند و برای 4000 نفر 
اشتغال زایی شد 

در شصتمین هفته عملیات آسفالت شهر شیراز انجام شد؛

آسفالت نزدیک به ۸۸000 مترمربع معابر 

واگذاری بیش از ۱۲ هزار و4۳۸ فقره انشعاب
 آب و فاضلاب در فارس

همکاری جهاد کشاورزی فارس
 در اجرای سرشماری عمومی کشاورزی

توزیع  مدیرعامل شرکت  به گزارش سبحان- 
نیروی برق اســتان فــارس گفــت: از مجموع 
یــک میلیــون و پانصد هزار قبض صادر شــده 
برای مشــترکان خانگی شهرســتان های تحت 
پوشــش این شــرکت در اســتان فارس در بازه 
زمانی یکم خردادماه تا31شهریورماه، 4۸۸هزار 
و 165قبض مشمول دریافت پاداش صرفه جویی 
شــدند و۲۲0میلیارد ریال پــاداش صرفه جویی 
کریمی فــرد   حمیدرضــا  کردنــد.   دریافــت 
از مشــارکت31درصدی مشترکان خوش مصرف 
خانگی شــرکت توزیع نیروی برق استان فارس 
در برنامه هــای اوج بار تابســتان ســال جاری 
خبر داد و تاکیدکرد: همکاری تمامی مشــترکان 
از جمله کشــاورزی، صنعتــی، اداری و به ویژه 

مشترکان خانگی نقش قابل  ملاحظه ای در حفظ 
پایداری شبکه سراسری برق در ایام اوج مصرف 

در تابستان گرم امسال داشت.
این مقام مســئول خاطرنشان کرد: طی ماه های 
اخیــر، در راســتای ترغیب و ایجــاد انگیزه در 
 مشترکان به ویژه مشترکان خانگی، اطلاع رسانی
به مشــترکان برق جهت صرفه جویی در مصرف 
به صورت مستمر انجام پذیرفت که خوشبختانه 

نتایج مثبتی را به همراه داشته است. 
وی انجام مصاحبه وگزارش خبری صدا وسیما، 
مصاحبه های رادیویی، تلویزیونی، درج یادداشت 
در جراید، انجــام تبلیغات محیطــی در زمینه 
مصرف بهینه برق، نشر منظم اخبار و گزارش ها 
درمطبوعات اســتانی، خبرگزاری های کشوری و 

استانی، بهره مندی از فضای مجازی و گروه های 
پرمخاطب در مدیریت های توزیع نیروی برق در 
شهرستان ها، را از اقدامات مفید انجام گرفته در 
جهت اطلاع رســانی، آموزش و فرهنگ ســازی 
عنوان کرد که از طریق آنها تلاش شــده اســت 
نسبت به جلب همکاری مشترکان برای مصرف 
بهینه بــرق و بهره مندی از پاداش های »پویش 

با انرژی« در تابستان سال جاری اقدام گردد.
کریمی فرد در خاتمه ضمن تشــکر از سعه صدر 
مردم فهیم اســتان در تابستان گرم سال جاری 
ابراز امیدواری نمود مشترکان کماکان همراهی 
و همکاری خود را ادامه دهند و مجموعه صنعت 
برق را در پایدار نگه داشــتن شــبکه سراسری و 

تأمین برق مطمئن و پایدار یاری رسانند.  

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:

مشترکان خانگی فارس، 22 میلیارد تومان پاداش صرفه جویی دریافت کردند

به گزارش ســبحان- اداره کل ارتباطــات و امور 
بین الملل شــهرداری شــیراز اعلام کــرد: در طول 
هفتــه شــصتم، ۸7 هــزار و ۸۹0 مترمربــع معابر 
 مناطق این کلانشــهر به میزان 10 هــزار و 340 تنُ

بوده است. 
عملیــات درزگیــری در بولــوار تخت جمشــید از 
پروژه های معاونت فنی و عمرانی شــهرداری شــیراز 
بوده اســت. لکه گیری آســفالت در ســطوح مناطق 
۲، 4، 7، ۸، ۹ و 10 و روکــش آســفالت در معبــر 

قدیمی کوچــه 5 و 1۲ محمودیــه در منطقه یک و 
کوچه 15 و 11 و ۲۹ شــهید کشوری و بولوار ارتش 
و کنار بوســتان عرفان و کوچه 16/4 شــهید کاوه و 
کوچــه 11 تندگویــان و کوچه 35 بنی هاشــمی در 
منطقــه 5، خیابان نیرو و فرعی های خیابان کشــور 
در منطقــه 7، بولوار محمــدی و فرعی های کوچه ۲ 
فرصتیــان در منطقــه 10 و کوچه 11 و 13 فضیلت 
و کوچــه 11 شــاهیجان در منطقــه 11 و بولــوار 
 تخت جمشــید از پروژه هــای معاونت فنی و عمرانی 

انجام شده است. 
روکش آســفالت در معابر خاکی )زیرســازی( شده، 
بولــوار کارشناســان شــمالی در منطقــه ۹، پروژه 
دوربرگردان اردیبهشــت از پروژه های سازمان عمران 
و بازآفرینی فضاهای شهری و بزرگراه آیت ا... حائری 
شیرازی از پروژه های معاونت فنی و عمرانی شهرداری 

شیراز انجام گرفته است. 
بنابراین گزارش؛ طی شصت هفته سپری شده از آغاز 
جهش آسفالت تاکنون ۲ میلیون و ۸۸5 هزار و ۹۹3 
مترمربع از معابر مناطق شیراز به میزان 35۸ هزار و 

5۲6 تنُ آسفالت انجام گرفته است.

به گزارش ســبحان- مدیرعامل شرکت آبفا استان 
فارس گفت: در 6 ماه گذشــته بالغ بر 1۲ هزار و43۸ 
فقره انشــعاب آب و فاضلاب به متقاضیان شــهری و 
روستایی استان واگذار شده است که به طور میانگین 
 نسبت به مدت مشابه در سال 140۲ رشد 1۲درصدی 
داشته است.  علی شبانی با بیان اینکه با توسعه شهرها 
و روستاها، واگذاری انشــعاب آب و فاضلاب افزایش 
می یابد، اظهار داشت: در 6 ماه گذشته از سال جاری، 
بالغ بر 10 هزار و 574 فقره انشعاب آب به متقاضیان 
جدید واگذار شــده اســت که از این تعداد سه هزار و 
114 فقره در روستاها و هفت هزار و 460 فقره نیز در 

شهرهای استان بوده است.  
او در خصــوص رشــد آمار واگذاری انشــعاب آب به 
متقاضیان جدید نســبت به مدت مشــابه در ســال 

گذشــته نیز گفت: این تعداد مجموعاً نسبت به مدت 
مشــابه در سال 140۲ رشدی 7هفت درصدی داشته 
اســت. وی افزود: در همین راســتا بالاترین واگذاری 
انشــعاب آب در میان شهرستان های استان مربوط به 
شهرستان مرودشــت با ۸15 فقره انشعاب و کمترین 
واگذاری نیز در شهرستان جویم با 56 فقره واگذاری 

بوده است.  
به گفته مدیرعامل شرکت آبفا استان فارس در بخش 
خدمات جمع آوری و دفع بهداشتی فاضلاب نیز تعداد 
انشعاب فاضلاب واگذار شده در 6 ماه گذشته یک هزار 
و ۸64 فقره بوده اســت که بالاترین واگذاری انشعاب 
در میان شــهرهای منتفع از خدمات فاضلاب مربوط 
به شــهر کازرون با 500 فقره و کمترین واگذاری نیز 
در بخش روســتایی شهرستان خرمبید با ۹ فقره بوده 
است. شبانی اظهار کرد: تعداد انشعاب آب و فاضلاب 
واگذار شــده در 6 ماه نخست سال جاری در مقایسه 
با انشعابات واگذار شــده در 6 ماهه اول سال 140۲ 

رشدی 1۲ درصدی را نشان می دهد.  
گفتنی است، در حال حاضر 4 روستا و ۸ شهر استان 
از خدمات جمع آوری و دفع بهداشتی فاضلاب منتفع 
هستند. بر همین اساس پایین بودن سرانه بهره مندی 
شــهرها و روستاهای استان از ســامانه دفع بهداشتی 
فاضلاب، آمار واگذاری انشــعاب فاضلاب در استان را 

معدود نموده است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفری 
 مراسم نکوداشت یک عمر مجاهدت شاعرانه استاد احد ده بزرگی 
که با عنوان »شــب بابا احد« در ســالن همایش های شهر برگزار 
شــدو از کتاب »آیات ســبز« اســتاد احد ده بزرگــی رونمایی و 
 از فعالیت هــای، وی در عرصــه فرهنگی و شــعر آئینی تجلیل

 به عمل آمد.
*رونمایی از  تندیس احد ده بزرگی 

شهردار شیراز در آئین  نکوداشت یک عمر مجاهدت شاعرانه استاد 
احد ده بزرگی که با عنوان »شــب بابا احد« در سالن همایش های 
شهر برگزار شد، گفت: امشب مراســم نکوداشت یکی از بزرگان 

عرصه شعر کشور، استان و شهر شیراز است.
 محمد حســن اســدی با بیان اینکه این شــاعر بزرگ در حوزه 
 آئینی و عاشــورایی گام استورایی را برداشته و نفس خود را برای 
اهــل بیت )ع( خــرج کرده، عنوان کرد:  این مراســم با همکاری 
مدیریت شهری و سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
شــیراز برگزار گردید تا حداقل کاری برای بزرگداشت  این شاعر 

بزرگ انجام شده باشد.
وی با اشــاره به اینکه دوســتداران حاج احد ده بزرگی در مراسم 
حضور یافتند، گفت: احد ده بزرگی، یک عمر، فکر و ذهن خودش 
را به شعر و فرهنگ به ویژه کنگره شعر عاشورایی اختصاص داده 

است.
 شــهردار شــیراز با اشــاره به مقبولیت و محبوبیت اشعار استاد
احــد ده بزرگی در ســطح جامعه و اهالی فرهنــگ تصریح کرد: 
مدیریت شــهری تلاش می کند برای مفاخر شهر شیراز، مراسم 
بزرگداشــت را برپا کند چراکه برگزاری چنین مراســم های برای 
بزرگداشت مفاخر شهر و دیارمان، همواره دغدغه مدیریت شهری 

بوده است.
 اســدی پیرامون نصب ســردیس و تندیس استاد احد ده بزرگی 
گفت: برای بسیاری از هنرمندان سردیس و تندیس ساخته و در 
جاهای مختلف  نصب شده است که همین مسیر برای سایر مفاخر 

از جمله استاد احد ده بزرگی نیز دنبال می شود.
 شهردار شیراز با اشــاره به اینکه این مراسم پاسداشت، بخشی از 
زحمات چندین ســاله اســتاد احد ده بزرگی است، گفت: مراسم 
بزرگداشــت استاد ده بزرگی، ارزش نهادن به ساحت مقدس هنر، 

ادب، شعر و فرهنگ است.
 بــه باور اســدی امروز حوزه مدیریت شــهری عــلاوه بر انجام 
پروژه های مختلف به حوزه هنر و فرهنگ توجه دارد که پرداختن 
به حوزه نرم افزاری و ســخت افزاری بخشی از اقدامات است. در 
همین راستا، طی هفته های گذشته با افتتاح سینمای امین تارخ با 
ظرفیت بیش از هزار صندلی، شاهد افزایش سرانه فرهنگی موجود 

در شهر شیراز بودیم.
 شهردار شیراز اشاره ای نیز به اقدامات شهرداری در حوزه کتاب و 
کتابخوانی کرد و گفت:  همراهی با نهاد کتابخانه های استان فارس 
در بازسازی قدیمی ترین کتابخانه جنوب کشور، بخشی از اقدامات 

در این حوزه است. 
افتتاح ســه کتابخانه در سه فرهنگسرای حکمت واقع در شهرک 
 گلســتان،  فرهنگسرای شــهروند در  بلوار اتحاد و فرهنگسرای   
بهمن بیگی در شهرک فرزانگان از دیگر اخبار فرهنگی شهرداری 

شیراز است که اسدی به آن پرداخت. 
بهره برداری از فاز نخســت موزه بلدیه شهرداری در سال جاری، 
تهیه دانشــنامه و ســمفونی شــیراز، بخش دیگری از اقدامات 
 شهرداری بود که این مقام ارشد شهری به آن پرداخت و تأکید کرد: 
برای جایگاه واقعی شــیراز باید همه اقدامات به سمت ماندگاری 

 این جایگاه باشد.
 احد ده بزرگی، شناسنامه فرهنگی شهر راز 

سید ابراهیم حسینی ضمن تجلیل از شهردار و معاونت فرهنگی 
بــرای برگزاری چنین رویدادی گفت: در حال حاضر در مجموعه 
مدیریت شــهری فعالیت های فرهنگی خوبی در حال اجرا است 
که نمونه آن، برگزاری چنین برنامه ای اســت که برای بزرگداشت 

مفاخر شهر شیراز اجرا می شود.
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز، استاد ده بزرگی را یک شخصیت 
عظیــم، اصیل، نجیب و برخــوردار از آرامش و طمأنینه توصیف 
کرد و افزود: اســتاد احد ده بزرگی یک انسان با نشاط، شخصیت 
صمیمی  و دوست داشتنی، انسانی زمان شناس و برخوردار از یک 
طبع بلند اســت که افراد زیادی را با این منش خود به سمت شعر 

به ویژه شعر آئینی کشانده است.
وی با برشــمردن سجایای اخلاقی اســتاد احد ده بزرگی ، گفت: 

استاد ده بزرگی شهروندی متعهد و علاقمند به شیراز است.
این شــاعر بزرگ معلمی  واقعی و فرهیخته ای گران ســنگ است 
کــه چهره ای ویــژه دارد و اگر دنیا می خواهد فردی شــیرازی با 
تمام خصوصیات خوب را بشناســند، احد ده بزرگی نمونه کاملی 
از آن است.حســینی با اشاره به  اقدام مناسب از سازمان فرهنگی 
شهرداری شــیراز در برگزاری  این مراســم اظهار امیدواری کرد: 

چنین برنامه هایی ادامه دار باشد. 
 او همچنین از نامگذاری یکی از معابر شــهر شــیراز به نام استاد 

ده بزرگی با تصویب کمیته نامگذاری شورای شهر خبر داد. 
 استاد احد ده بزرگی هویت شعرآئینی کشور است

رئیس کمیته نامگذاری شورای اسلامی شهر شیراز با اشاره به اینکه 

اســتاد احد ده بزرگی هویت شعر آئینی کشور است، از نامگذاری 
یک خیابان و یا یک مجموعه به نام استاد احد ده بزرگی در آینده 

نزدیک خبر داد.
افسانه خواست خدایی با اشــاره به اینکه مراسم بزرگداشت استاد 
ده بزرگی، از برنامه هایی اســت که می تواند در راستای الگوسازی 
هنرمندان و شاعران آئینی در شهر شیراز و استان فارس مؤثر واقع 
شــود، گفت: استاد ده بزرگی در الگوسازی در میان شاعران کشور 

موفق عمل کرده است.

نائب رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر شیراز 
اظهار کرد: سبک و منش استاد ده بزرگی در واقع برگرفته از سیره 
اهل بیت )ع( اســت و این شــاعر آئینی در طول این ۷0 سالی که 
به ســرایش شعر پرداخت، در بین شــاعران آئینی کشور جایگاه 

ویژه ای دارد.
وی با اشاره به برگزاری مراسم توسط سازمان فرهنگی بیان کرد: 
متاسفانه تاقبل از  این رویداد، هیچ مراسم بزرگداشتی برای تقدیر 
از  این شــاعر آئینی در شــیراز  برگزار نگردیده بــود و به حمدا...  
مراسم بزرگداشت استاد احد ده بزرگی به همت سازمان فرهنگی 
شــهرداری شیراز و با سیاست گذاری مناسب شورای اسلامی شهر  
اقدام اثربخشــی در راســتای قدردانی از بخشی از زحمات  ایشان 
در حوزه شــعر آئینی و اهل بیت علیهم الســلام بود که به خوبی 

انجام گرفت.
خواســت خدایی گفت: تجلیل و قدردانــی از مفاخر و هنرمندان 
سطح شهر شیراز که سالیان سال در عرصه فرهنگ شیراز خدمت 
کردند باید در رویدادها و مناســبت های شــهر ضریب داده شود 
چراکه  این مفاخر و هنرمندان بخشی از هویت شهر شیراز هستند 
و سالیان متمادی پرچم شهر شــیراز و استان فارس را در عرصه 

هنر کشور بالا نگه داشتند.
وی گفت: پیشــنهاد و نامگذاری پردیس سینمایی شیراز توسط 
کمیته نامگذاری به نام مرحوم اســتاد امین تارخ در شــهر شیراز 

که یکی از هنرمندان و اساتید بازیگری در سطح کشورمان بود در 
همین راستا انجام گرفت؛ چراکه نیاز بود مفاخر و شاخص های هنر 

شیراز در راستای الگوسازی به نسل جوان معرفی گردند. 
 رئیس کمیته نامگذاری شــورای اسلامی شــهر شیراز اظهار کرد:

 به زودی یک خیابان و یا یک مجموعه به نام استاد احد ده بزرگی 
نامگذاری می گردد. قبل از این یک نامگذاری به نام اســتاد انجام 

شده بود اما در شأن  این استاد بزرگ نبوده است.
افسانه خواســت خدایی، مهم ترین پیام  این مراسم را الگوسازی و 

معرفی الگوهــا و مفاخر در بین  
اقشــار جوانان خواند و گفت: با توجه به اقدامات شورا و شهرداری 
امیدوارم  این نمونه بزرگداشت ها هدفمند و ادامه دار باشد چرا که 
شــیراز مفاخر کم ندارد و ما به عنوان نماینده مردم شــیراز باید 

تلاش کنیم  این مفاخر را به مردم معرفی کنیم.
 از توزیع عادلانه خدمات  فرهنگی تا  پاسداشت مفاخر

محمدعلی چوبینی، معاون فرهنگی شــهردار شیراز با بیان اینکه 
برنامه بزرگداشت استاد احد ده بزرگی، نمونه ممتاز و قابل اتکایی 
از همکاری بین بخشــی و همکاری بین دســتگاهی است، عنوان 
کرد: از همه حمایت هایی که اعضای شــورا به خصوص کمیسیون 
فرهنگی و شهردار شیراز برای برگزاری  این برنامه داشتند، کمال 

تشکر را دارم.
چوبینی با اشــاره به تــداوم اقدامات فرهنگی گفــت: طی انعقاد 
قرارداد بین سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز 
و اداره کل کتابخانه های عمومی فارس، سه کتابخانه بزرگ مقیاس 

در شرق، غرب و جنوب شهر شیراز راه اندازی می شود.
 رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز گفت:
 با اضافه شدن 9 کتابخانه مشارکتی و سه کتابخانه ای فعلی، 38 درصد

به سرانه کتابخانه عمومی  استان اضافه می شود.
چوبینی اظهار کرد: یکی از راهبردهای اصلی ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز در حوزه کتاب و کتابخوانی، 

ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی اســت کــه در همین  ایام طی 
همکاری 22نویسنده شــیرازی تعداد 40عنوان کتاب مخصوص 

مترو تهیه و رونمایی شد. 
وی، اضافه شــدن فضای ســرانه کتابخانه را در راستای استفاده 
عمومی  و مهیا شدن فضای پژوهشکده و فضای مطالعه تخصصی 
بــرای عزیزانی کــه در حوزه تحصیلات تکمیلــی فعالیت دارند، 
خواند و گفــت: اتوبوس کتاب هم در قالب کتابخانه ســیار برای 
 سرکشــی و توزیع عادلانــه فرهنگی در مناطــق کمتربرخوردار 

فعالیت خواهد کرد.
 40 سال عَلَم شعر عاشورایی برافراشته است 

در  این مراسم استاد احد ده بزرگی هم ضمن قرائت اشعار مختلف، 
گفت: من به تنهایی حباب روی آب هم نیســتم اما شما حاضران 
برای تکریم من حاضر شــده اید که هرچه عــزت دارم را حضرت 
سیدالشــهدا )ع( به من داد و اگر این عنایت حضرت ارباب نباشد، 

من حباب روی آب هم نیستم.
  این شــاعر آئینی گفت: 40 سال است، عَلمَ شب شعر عاشورایی 
روی زمین نمانده و هر ســال پرشــکوه تر از سال گذشته برگزار 
می شــود. وی ضمن تجلیل از برگزارکنندگان مراســم، گفت: از 
مسئولان فرهنگی استان به ویژه ســازمان فرهنگی شهرداری به 

دلیل توجه به مفاخر استان و شهر شیراز شیراز تشکر کرد.
ده بزرگی ضمن بیان خاطره ای از ســفر شــعرا به کربلای معلی و 
شــعرخوانی در حرم مطهر حضرت امام حسین )ع(، گفت: در آن 
سفر از شعرا قول گرفتم تا با حضرت امام حسین )ع( بیعت کنند 

و شب شعر عاشورایی را به خوبی ادامه دهند.
وی گفت: خدا حجت باطنی، درونی و بیرونی من را تقویت کرد و 
حجت بیرونی من اهل بیت )ع( اســت و حجت درونی ام عقل بود 
که به من گفت جایی جز در این خانه نرو و حرکت نکن. خودشان 
هــم عنایت کردند اولین جرقه را خودشــان زدند »گهواره خالی 

قنداقه خونی لایی لایی از سفر برگشته رودم«.
این شاعر معاصر گفت:  دست همه عزیزان و شهردار شیراز، رئیس 
و اعضای شورای اسلامی شهر شیراز، معاون فرهنگی شهرداری و 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی، مدیر حوزه هنری فارس که هر 

کاری که در توان داشتند، انجام دادند را را به گرمی  می بوسم.
ده بزرگی اظهار کرد: دیوان اشعار و کتاب شعر شیرازی را در دست 

چاپ دارم که به همت حوزه هنری در حال چاپ است.
امیر رئوف، مدیرکل صدا و سیمای مرکز فارس هم با اشاره به اینکه 
امشب شاهد حضور یک برنامه فاخر و ارزشمند فرهنگی در شیراز 
بودیم، گفت: تجلیل از مشاهیر و بزرگان و اهالی فرهنگ اقدام بسیار 
 مبارکی اســت که در دستور دستگاه های فرهنگی استان به ویژه
شهرداری شــیراز و معاونت فرهنگی شهرداری قرارگرفته است و 
امیدوارم که شاهد استمرار  چنین حرکت های فرهنگی در سطح 

شهر شیراز و استان فارس باشیم.
مدیرکل صدا و ســیمای مرکز فارس با اشــاره به اینکه امشب از 
شــخصیتی تجلیل شد که نیم قرن ســابقه مجاهدت در عرصه 
تعلیم و تربیت در عرصه توســعه شــعرآئینی و عاشورایی دارد، 
گفت: بدون شــک نام اســتاد احد ده بزرگی با شعرآئینی کشور 
عزیزمان  ایران پیوند خورده است و بزرگانی چون مرحوم نصرا... 
مردانی، مرحوم احد جمالی و اســتاد احــد ده بزرگی مبدع یک 
اقدام جریان ساز در حوزه شــعر و ادبیات بودند که شاخص  این 
اقدام را در برگزاری قریب به 40 دوره شــب شعر عاشورا شاهد 

هستیم.
وی گفت: استاد احد ده بزرگی در حوزه شعر کودک و نوجوان هم 
آثار بســیار خوبی را از خود به یادگار گذاشت و این شاعر بزرگ 
در حوزه شــعر در واقع غزلیات، رباعــی و دوبیتی ها و قصیده ها 

آثار خوبی دارد.
رئوف گفت: اســتاد ده بزرگی در حوزه شعر فولکلور، شعر بومی  و 
محلی دارای آثار ارزشمندی است که آثار  این شاعر در دیوان های 

مختلف شعر به ثبت و ضبط رسید.
وی اظهار کرد: رســانه ملی بر مبنای ســند تحولی مورد تایید 
رهبــری معظم انقلاب، یکــی از کلان راهبردهای خود را مقوله 
هویت محــوری می داند و قطعاً تجلیل از مشــاهیر و بزرگان و 
بزرگان و فرزانگان استان یکی از برنامه های جدی صدا و سیمای 

استان در دوره جدید خواهد بود.
  احد ده بزرگی نماد بزرگی برای پیرغلامان حضرت 

سیدالشهدا )ع( محسوب می شود
حمیدرضا قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  هم درخصوص 
استاد احد ده بزرگی هم گفت: استاد ده بزرگی دارای منش، اخلاق 
و بزرگی اســت که با معلمی خود توانســت شــاعران مختلفی را 

پرورش دهد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس افزود: استاد ده بزرگی، نماد 
بزرگی برای پیرغلامان حضرت سیدالشهدا )ع( محسوب می شود 
و یادگارهای خوبی از این اســتاد عزیز به یادگار مانده اســت که 
شــب شعر عاشورایی شیراز را سالیان ســال اجرا کرد و پایه گذار 

آن محسوب می شود.
وی ضمن تجلیل از شــهرداری و شورای اسلامی شهر شیراز برای 
برگزاری مراســم بزرگداشت اســتاد ده بزرگی، گفت:  این مراسم 

بزرگداشت هم افزایی بین دستگاه های محسوب می شود.
احد  استاد  فعالیت   شب شعر عاشورایی ریشــه در 

ده بزرگی دارد
وحید نمازی گفت: احد ده بزرگی پدر شعر آئینی به حساب می آید 

و عمر خود را برای شعر به ویژه شعر آئینی صرف کرد.
مدیر حوزه هنری فارس با اشــاره به اینکه جریان ادبیات کشور، 
در دوران معاصر مدیون احد ده بزرگی اســت، گفت: شــب شعر 

عاشورایی ریشه در فعالیت استاد احد ده بزرگی دارد.
وی با اشاره به اینکه  این شاعر عزیز بین همه محبوب است، گفت: 
همه اشعار اســتاد ده بزرگی جمع بندی می کنیم و کلیات اشعار 
حاج احــد ده بزرگی را رونمایی خواهیم کرد و نســل جوان را با 

اندیشه های این شاعر بزرگ آشنا کنیم.
نمازی گفت: مراســم بزرگداشت اســتاد ده بزرگی هم افزایی بین 
دستگاه های فرهنگی و ســازمان فرهنگی شهرداری شیراز برای 

معرفی مفاخر بوده است.
ســید محمدامیــن جعفری حســینی، هــم ضمن تشــکر از 
برگزارکنندگان مراســم و اهالی فرهنگ و رسانه که فرهنگ شهر 
شیراز را به جهان معرفی می کنند، گفت: استاد احد ده بزرگی، پیر 
شعر عاشــورایی  ایران زمین محسوب می شود و نیازی به معرفی 
امثال من ندارد.  این شــاعر بزرگ نسل های مختلفی از شاعران را 

تربیت کرده است.
 این شاعر معاصر گفت: اگر شب شعر عاشورایی به عنوان منظم ترین 
برنامه شــعر به مدت 40 سال است که برگزار می شود، به برکت 
خیلی از عزیزانی اســت که به عنوان شاگردان احد ده بزرگی در 

کنار این شاعر بزرگ فعالیت می کنند.
در پایان مراسم نکوداشت یک عمر مجاهدت شاعرانه استاد احد 
ده بزرگی که با عنوان »شب بابا احد« در سالن همایش های شهر 
برگزار شد، از کتاب »آیات سبز« اســتاد احد ده بزرگی رونمایی 
 و از فعالیت هــای، وی در عرصه فرهنگی و شــعر آئینی تجلیل 

به عمل آمد.

نکوداشت استاد احد ده بزرگی با عنوان »شب بابا احد« وآئین رونمایی از کتاب »آیات سبز« توسط معاونت فرهنگی شهرداری برگزار شد ؛

پاسداشت فرهنگی از مجاهدت شاعرانه
معـابر شـهر بـا نـام مفاخـر مزیـن می شـوند


